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1. Sammanställning av samrådsenkät 
Enligt 3 kap 1 § i plan- och bygglagen (2010:900) ska alla kommuner ha en 
aktuell översiktsplan. Översiktsplanen är en strategisk plan som beskriver 
kommunens avsikter om exempelvis mark- och vattenanvändning, 
bebyggelseutveckling, riksintressen och allmänna intressen. Danderyds 
gällande översiktsplan är från 2006 och just nu pågår arbete med att ta fram 
en ny översiktsplan för kommunen. 

Mellan 3 maj och 13 juni 2021 genomfördes samråd för översiktsplanen. 
Samrådet genomfördes i två delar, genom en digital enkät , samt genom 
möjlighet en att inkomma med fria svar via mail och brev. 

Denna del av samrådsredogörelsen  behandlar de inkomna svaren för den 
digitala enkäten. Samrådet var allmänhetens andra möjlighet att tycka till om 
innehållet för den kommande översiktsplanen. Första möjligheten att tycka till 
om översiktsplanens innehåll genomfördes som en digital enkät mellan 2 juni 
och 31 augusti 2020. 

1.2. Summering av enkäten 
Nedan följer en summering av enkäten i punktform . 

Om enkäten och deltagandet  
¶ Samrådet för översiktsplanen har bland annat nått ut 18 347 gånger 

på kommunens facebooksida, 355 gånger på kommunens 
Instagramsida samt annonserats i lokaltidningen i två omgångar med 
en upplaga på 13  500 nummer. 

¶ Sammanlagt har 742 enkätsvar inkommit. Av de som svarat på 
enkäten uppgav 96 % att de var boende i kommunen. 
Könsfördelningen för deltagandet var 56 % kvinnor och 44 % män. 
Åldersmässigt tillhörde de flesta respondenterna ålderskategorierna 
40 4̄9 år, 50 5̄9 år och 60 6̄9 år. Fördelningen för var respondenterna 
bodde i kommunen var relativt jämn för kommundelarna samtidigt 
som 78 % av respondenterna uppgav att de bodde i villa eller radhus.  

¶ Överlag var de flesta respondenterna positiva till enkätens utformning 
samt till möjligheten att få tycka till om Danderyd kommuns framtid.  
 
Översiktsplanens övergripande mål 

¶ För översiktsplanens övergripande mål var respondenterna överlag 
mer positiva än negativa. 

¶ Översiktsplanens övergripande mål ansågs av flera vara för allmänt 
formulerade och därför svåra att svara på då de inte alltid är mätbara.  
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Översiktsplanens utredningsområden 
¶ För översiktsplanens 15 utredningsområde n betygsattes 13 områden 

över 3,0 och 2 områden betygsatt es under 3,0 på en skala 1 till 5 där 
1 var mycket dåligt och 5 var mycket bra.  
 
Översiktsplanens utvecklingsinriktningar 

¶ För översiktsplanens utvecklingsinriktningar var ungefär lika många 
respondenter negativa som positiva till  ùUtvecklingsinriktning för 
bebyggelseù Ñ§}[Ö ´Í§þ ę[þ éÚāÆĊÆę[ _Ö Ö§»[ĊÆę[ ĊÆÍÍ 
ùNĊę§sÌÍÆÖ»āÆÖþÆÌĊÖÆÖ» ´Ýþ kommunikationerù samt 
ùNĊę§sÌÍÆÖ»āÆÖþÆÌĊÖÆÖ» ´Ýþ fritid - och friluftslivùî 
 
Summering utifrån fritextsvar  

¶ Respondenternas svar för exploatering visar på en spridning mellan att 
kommunen är färdigbyggd till att viss komplettering är möjlig. Överlag 
förespråkas att skalan måste anpassas till Danderyds befintliga 
bestånd. Av de som är positiva till exploatering förespråkas 
exempelvis radhus och byggnader  upp till 3 våningar . 

¶ Några respondenter lyfter fram att det är motsägelsefullt var det ska 
byggas enligt översiktsplanen. Exempelvis att byggandet föreslås att 
koncentreras längs E18-stråket samtidigt som trafikbuller och 
luftföroreningar är som störst dä r. 

¶ Respondenternas svar om en tunnelförläggning av E18  är delad. Det 
finns både de som är för och emot en tunnelförläggning av E18. De 
som är emot anser bland annat att Danderyds iden titet riskerar att 
förändras om 11 000 nya bostäder byggs. De som är posi tiva till en 
tunnelförläggning lyfter främst fram det visuella samt buller och 
miljöaspekten som anledning. Oavsett om respondenten varit posit iv 
eller negativ uppfattas E18 idag som bullrande och att det är 
angeläget att situationen förbättras oavsett väg val i frågan.  

¶ En del respondenter lyfte att förlängning av tunnelbanan mot Täby var 
ett bra förslag och ansåg att det var bättre än att förlänga 
Roslagsbanan till city. Samtidigt ansåg en del respondente r att det var 
negativt med en kollektivtrafikknutpun kt vid Rinkeby. 

¶ Många respondenter lyfter fram Danderyds grönområden och närhet 
till vatten samt möjlighet till rekreation som kommunens största 
tillgång ar. 

Resultatet för enkäten kan inte anses vara representativt för Danderyd 
kommuns invånare. Inget urval av respondenter har gjorts då enkäten har 
varit öppen för alla inklusive de som inte bor i kommunen. Vidare har det varit 
möjligt att lämna in enkäten flera gånger. Resultat ska ses som ett underlag 
av flera till den kommande översiktsplanen.  
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2. Bakgrund 

2.1. Enkätens utformning 
Som bakgrund för enkäten fanns ett samrådsförslag för översiktsplanen att t a 
ställning till. Enkäten var digital och inleddes med bakgrundsinformation  om 
respondenten . Enkäten bestod av 3 huvuddelar med underliggande frågo r. 
Samtliga delar var frivilliga att fylla i . Huvuddelarna var: 

¶ Översiktsplanens mål 
¶ Översiktsplanens utredningsområden  
¶ Översiktsplanens utvecklingsinriktning  

Enkäten innehöll både frågor med fasta svarsalternativ, fritextsvar och 
möjlighet att markera ut svar på karta. Till respektive fråga fanns 
bakgrundsinformation för att sätta frågorna i ett sammanhang.  

2.2. Marknadsföring av samrådet 
Enkäten har marknadsförts genom: 

¶ Danderyd kommuns webbplats  
¶ Danderyd kommuns Facebook-sida 

o Resulterade i 18 347 visningar 
¶ Danderyd kommuns Instagramsida 

o Resulterade i 355 visningar 
¶ 2 annonseringar i lokaltidning  

o 13 500 exemplar per tillfälle  
¶ Resulterade i 4 000 besök på Danderyd kommuns webbplats 

2.3. Deltagande  
Sammanlagt har 742 enkätsvar inkommit. Av de som svarat på enkäten 
uppg av 96 % av respondenterna att de är boende i kommunen. 
Könsfördelningen på deltagandet var cirka 56 % kvinnor och 44 % män. 
Åldersmässigt har de flesta respondenterna tillhört ålderskategorierna 40 4̄9 
år, 50 5̄9 år och 60 6̄9 år. I diagrammen nedan redovisas endast de svar där 
respondenterna har valt att svara på frågorna. 
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2.3.1. Utvärdering av enkäten 
JÚÑ ēĊę_þ}§þÆÖ» ´Ýþ §ÖÌ_Ċ§Ö āĊ_ÍÍ}§ā ´þc»[Ö ù3ÖÖ§ÃÝÍÍ §ÖÌ_Ċ§Ö þ§Í§ę[ÖĊ[ ÚsÃ 
Ñ§ÖÆÖ»ā´ēÍÍ[ ´þc»Úþùî )_þ ę[þ Č× í éÚāÆĊÆę[ Úch 6 % negativa medan 55 % 
valde att inte svara på denna fråga av respondenterna. Av de som svarade på 
frågan om hur de hade tagit del av översiktsplanens innehåll uppgav f lest att 
de tagit del av webbversionen följt av översiktsplanen som pdf.  
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3. Resultat  
Resultatet för enkäten kan inte anses vara representativt för Danderyd 
kommuns invånare. Inget urval av respondenter har gjorts då enkäten har 
varit öppen för alla inklusive de som inte bor i kommunen. Vidare har det varit 
möjligt att lämna in enkäten flera gånger. Resultat ska ses som ett underlag 
av flera till den kommande översiktsplanen.  

3.1. Översiktsplanens målområden 
För denna fråga presenterades fyra målområden med tillhörande målbilder 
och övergripande mål. Denna fråga kunde besvaras med betyg 1 5̄ där 1 var 
mycket dåligt och 5 var mycket bra. Utöver detta kunde respondenten  svara 
genom fritext svar. 

3.1.1. Målområde 1  ̄Bygga och bevara för idag och 
imorgon  
Diagrammet nedan redovisar respondenternas betygsättning på målområde 
1 för de respondenter som valde att svara på frågan fördelat på andel.  
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Nedan redovisas ett antal citat från fritextsvaren för målområde 1 . 
Fritextsvaren finns i sin helhet som bilaga till sammanställningen. 

ùJęcþĊ [ĊĊ ´ÝÍË[ ēéé ÚsÃ Ñ_Ċ[ ÑcÍ§Ö āÚÑ }§ _þ āÌþÆęÖ[ Öēî Konkretare mål 
i§ÃÝęāîù 

ù0ÚþÑēÍ§þÆÖ»§Ö ´ÝþēĊā_ĊĊ§þ ÖĜ i§iĜ»»§Íā§ ÚsÃ §ěéÍÚ[Ċ§þÆÖ» ā[ÑĊ §ĊĊ iþ§ĊĊ 
ÚsÃ iÍ[Ö}[Ċ iÚ§Ö}§î )§Ċ _þ §Ö ęÆÍÍ[āĊ[} ÚsÃ iÝþ āc i§ę[þ[āîù 

ùJ[ÌÖ[þ Ã§ÍĊ ´ÚÌēā éc [ĊĊ āÌ[é[ i_ĊĊþ§ ´ÝþēĊā_ĊĊÖÆÖ»[þ ´Ýþ iÚ§Ö}§ći§iĜ»»§Íā§ 
som redan finns - Ì_ÖÖā āÚÑ [ÍÍĊ ´ÚÌēā ÍÆ»»§þ ÌþÆÖ» §ěéÍÚ[Ċ§þÆÖ»îù 

ù&Ĝ»» ´Í§þ ´Í§þ´[ÑÆÍËāÃēāćÃĜþ§āþ_ĊĊ§þ ā[ÑĊ iÚāĊ[}āþ_ĊĊ§þî 0Í§þ āÑc 
lägenheter/radhusområden för familjer. Integrera bland villaområden. Mer 
flexibla i utbyggnad av villor och arkitektritade förslag .ù 

ùǀiāÚÍēt bör E18 stråket utvecklas men även andra delar av kommunen. Vi 
har idag områden med stora tomter och generösa allmänna ytor. Viss 
´ÝþĊ_ĊÖÆÖ»§Ö iÝþ ĊÆÍÍcĊ[ā _ę§Ö Æ }§āā[ ÑÆÍËÝ§þîù 

ù<§āĊ éÚāÆĊÆęĊ Ñ§Ö Ã§ÑāÌĊ [ĊĊ iĜ»»[ ´þ_ÑāĊ Í_Ö»ā *á¬î )_þ _þ Íē´Ċ§Ö ÑĜsÌ§Ċ 
dålig och ohälsosam. Ljudnivån är väldigt hög vilket är negativt för 
Ñ_ÖÖÆāÌ[Öîù 

ù1þÝÖ[ āĊ[}āÍ[Ö}āÌ[é āÌ[ÍÍ ę[þ[ »þÝÖ ęÆÍÍ[āĊ[}î JĊ[} ´Ýþ Ċ[ÖÌ[þÖ[ ĊÆÍÍ ÃÝ»þ§ Ãēā 
och det ska vi inte ha. Bebyggelse längs med E18 måste ske med varsamhet 
så det inte blir i§ĊÚÖ»āĊ[}î <cāĊ§ ę[þ[ »þÝÖĊ²ù 

ùSÆÌĊÆ»Ċ [ĊĊ »þÝÖÚÑþc}§Ö i§ę[þ[ā ÚsÃ [ĊĊ i§iĜ»»§Íā§Ö āĊ_ÑÑ§þ Ñ§} 
ÚÑÌþÆÖ»ÍÆ»»[Ö}§ i§iĜ»»§Íā§î SÆÍÍ[i§iĜ»»§Íā§Ì_ÖāÍ[Ö ÑcāĊ§ i§ę[þ[āîù 

ù<cÍ§Ċ ´ÚþÑēÍ§þ[ā āÚÑ [ĊĊ }§Ċ i§ÃÝę§þ iĜ»»[ā ÑĜsÌ§Ċ ÖĜĊĊ ęÆÍÌ§Ċ Ë[» _þ §ÑÚĊî 
Vi är redan idag på 10-topplistan över mest tätbebodda områden och jag vill 
ÆÖĊ§ [ĊĊ }§Ċ iÍÆþ Ċ_Ċ[þ§îù 

ù&þ[² J[Ċā[ ā_þāÌÆÍĊ éc [þÌÆĊ§ÌĊēþ§Ö }ęā ÌÝþ ÆÖĊ§ Úé§þāÚÖÍÆ»[ mainstreamlådor 
och "modernt". Gärna hyresradhus, då kan ni locka fler familjer och yngre 
invånare. Skapa g§ÑĜĊÍÆ»Ã§Ċ ÚsÃ sÃ[þÑ²ù 

ù)§Ċ _þ ęÆÌĊÆ»Ċ [ĊĊ i§Ċþ[ÌĊ[ )[Ö}§þĜ} āÚÑ §Ö iÍ[Ö}[} ÑÆÍËÝz ic}§ §Ö 
"trädgårdsstad" med flera helt unika och skyddsvärda miljöer men även ett 
samhälle lämpat för flerbostadshusz ā§þęÆs§ ÚsÃ Ã[Ö}§Íîù 

ù)§Ċ Ã[þ iĜ»»Ċā ÑĜsÌ§Ċ ÖÚ» Æ ęcþ Ìommun. Vi vill behålla vår miljö som gjort 
[ĊĊ ęÆ ęÆÍÍ iÚ Ìę[þ Ã_þîù 
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3.1.2. Målområde 2  ̄Grön och hälsosam livsmiljö för alla 
Diagrammet nedan redovisar respondenternas betygsättning på målområde 
2 för de respondenter som valde att svara på frågan fördela t på andel.  

 

Nedan redovisas ett antal citat från fritextsvaren för målområde 2. 
Fritextsvaren finns i sin helhet som bilaga till sammanställningen. 

ù)§āā[ ÑcÍ _þ )[Ö}§þĜ}ā āË_Í āÚÑ §Ö »þÝÖ ÌÚÑÑēÖ Ñ§} ę[sÌ§þ Ö[Ċēþ ÚsÃ 
þ§ÖĊ ę[ĊĊ§Öîù 

ùJęcþĊ [ĊĊ Ã[ Öc»ÚĊ §Ñot dessa övergripande ambitioner. Som medborgare 
är jag mer intresserade av vägen till måluppfyllelse och hur processen 
»§ÖÚÑ´Ýþāîù 

ù?Ñ ÑcÍiÆÍ}§Ö ēéé´ĜÍÍā _þ }§Ö iþ[î )ęā ÆÖĊ§ i[þ[ éc é[éé§þîù 

ù<cÍiÆÍ}§Ö _þ iþ[z Ñ§Ö »cþ ÆÖĊ§ ÆÃÚé Ñ§} Ċ_ÖÌĊ ēĊÝÌ[} i§iĜ»»§Íā§îù 

ù<cÍ§Ö iÝþ »Ýþ[ā Ñ§þ [ÑiÆĊÆÝā[î 9[Ö iēÍÍ§þ ÑÆÖāÌ[ā ÚsÃ Ċþ[ÖāéÚþĊÑÆÍËÝ ´Ýþ 
gångare o cyklister förbättras på Stocksundsbron genom att bilfilerna förses 
Ñ§} iēÍÍ§þāÌĜ}} ÆÖÖ[Ö´Ýþ sĜÌ§Í ÚsÃ »cÖ»i[ÖÚþôù 

ùL[ Ñ§} ÆÖ}ÆÌ[ĊÚþ§þ ´þcÖ }§ »ÍÚi[Í[ ÑcÍ§Ö Öþ á¶îù 

ù)[Ö}§þĜ} Ã[þ §Ö ÚĊþÚÍÆ»Ċ ´ÆÖ »þÝÖ ÑÆÍËÝî SÚþ§ ´[ÖĊ[āĊÆāÌĊ ´ÆÖĊ ÚÑ caféer 
restauranger/tillfälliga som permanent kunde kantas runt 
*}āęÆÌ§Öć*Ì§iĜāËÝÖćIÆÖÌ§iĜāÌÚ»§Ö Ñ ´Í ÚsÃ āÌ[é[ ´Í§þ ēĊ´ÍĜÌĊāÑcÍù 

ù<[Ö iÝþ ĜĊĊ§þÍÆ»[þ§ ÌÍ[þ»Ýþ[ [ĊĊ Ñ[Ö āÌ[ÍÍ i§ę[þ[ }§ Ö[Ċēþområden vi har 
Æ}[»²ù 

ùǀĊĊ Ìę[ÍÆĊ§Ċ éc Íē´Ċćę[ĊĊ§Ö āÌ[ ÝÌ[ ÍcĊ§þ ´[ÖĊ[āĊÆāÌĊz ÍÆÌ[āc [ĊĊ ÑÆÖāÌ[ iēÍÍ§þ ´þcÖ 
trafik. Tror alla mår bra av tillgång till natur och rekreation i sin närhet. Viktigt 
´c iÚþĊ iēÍÍ§þ ÚsÃ [ę»[ā§þîù 
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Målområde 2 ςGrön och hälsosam livsmiljö för alla
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ù Anser att fokus bör verkligen l_»»[ā éc iēÍÍ§þÑÆÖāÌ[Ö}§ cĊ»_þ}§þîù 

ùJ[ÌÖ[þ Öc»ÚĊ ÚÑ ēĊ§ÑÆÍËÝ§þ [Öé[āā[}§ ĊÆÍÍ ÚÍÆÌ[ cÍ}þ[þ ÚsÃ i§ÃÚęz Ċ §ě ´ÆÖÖā 
det massor av lekparker för små barn, men väldigt lite ytor för äldre barn 10 
cþñ [ĊĊ Ã_Ö»[ éc Ċ §ě āÌ[Ċ§ ÑÑîù 

ùScþ[ i[}āËÝ[þ āÌ[ÍÍ Ã[ ÌÍ[þĊ ęatten. Alla ska erbjudas ett mentalt hälsosamt 
marknära boende i en grön omgivning. Sociala mötesplatser och 
»þēéé[ÌĊÆęÆĊ§Ċ§þ āÌ[ÍÍ ę_þÖ[āîù 

ùGþÆÚþÆĊ§þ[ »þÝÖÚÑþc}§Ö ÚsÃ ĜĊÚþ ´Ýþ þ§Ìþ§[ĊÆÚÖ ÚsÃ ´þÆĊÆ}îù 

3.1.3. Målområde 3  ̄Hållbara transporter och resor 
Diagrammet nedan redovisar respondenternas betygsättning på målområde 
3 för de respondenter som valde att svara på frågan fördelat på andel.  

 

Nedan redovisas ett antal citat från fritextsvaren för målområde 3. 
Fritextsvaren finns i sin helhet som bilaga till sammanställningen.  

ù&þ[ ÑcÍiÆÍ} Ñ§Ö ÑcÍ iÝþ Ìę[ÖĊÆ´Æ§þ[āî 2ēþ ÑÌĊ āÌ[ Ċ §ě iēÍÍ§þ ÑÆÖāÌ[ô 2ēþ 
»Ýþ Ñ[Ö iþ[ sĜÌ§Íi[ÖÚþ §Ċsù 

ù2_þ ā[ÌÖ[ā ę§þÌÍÆ»§Ö [ÑiÆĊÆÚÖ [ĊĊ }þÆę[ ÚsÃ āĜāĊ§Ñ[ĊÆāÌĊ [þi§Ċ[ Ñ§} ÃcÍÍi[þ[ 
transporter. Elektrifiering av sophantering och laddning vid busshållplats osv. 
_þ §ě§Ñé§Í āÚÑ āÌ[ ÌÚÑÑ[ ēþ āĜāĊ§Ñ[ĊÆÌ§Öîù 

ù&þ[ ÚÑ ÌÚÍÍ§ÌĊÆęĊþ[´ÆÌ§Ö iĜ»»ā ēĊ ´Ýþ }c Ì[Ö Ñ[Ö §ÖÍÆ»Ċ ÑcÍiÆÍ}§þ _ę§Ö 
bygga där det idag saknas kollektivtrafik. Cyklar/går/kollektivt alltid, men 
upplever orådet kring E18 föþāĊÝþ ÚsÃ āĊÝþîù 

ù Kalla och mörka årstider är det inte alltid möjlig för äldre att cykla eller gå. 
En finmaskig kollektivtrafik är inte möjlig i en gles trädgårdsstad. Planen 
ÑcāĊ§ §þÌ_ÖÖ[ i§ÃÚę§Ċ [ę iÆÍĊþ[ÖāéÚþĊ§þîù 
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Målområde 3 ςHållbara transporter och resor



Diarienr: KS 2019/0261   13 (200) 
2021-05-03  
SAMRÅDSENKÄT 

 

 

  

ùǀĊĊ §ĊĊ ÃcÍÍi[þĊ þ§ā§ā_ĊĊ āÌ[ ę[þ[ }§t primära fokuset då vi invånare är bland 
de som färdas mest med bil och korta sträckor. Hur kan vi minska 
iÆÍcÌ[Ö}§Ċôù 

ùJ[ĊāÖÆÖ»§Ö éc cþ§ĊþēÖĊsĜÌÍÆÖ» _þ þ§āēþāÌþ_ę[Ö}§ ÚsÃ ÚÖÝ}Æ»z ´c sĜÌÍ[þ éc 
ęÆÖĊ§þÖîù 

ùNĊę§sÌÍ[ ÌÚÍÍ§ÌĊÆęĊþ[´ÆÌā[ÍĊ§þÖ[ĊÆę§Ö ÆÖÚÑ ÌÚÑÑēÖ§Ö. Innovation. Förarlösa 
bussar etc.ù 

ù)§Ċ _þ ÆÖĊ§ Ñ§ÍÍ[Ö ÌÚÑÑēÖ}§Í[þÖ[ ęÆ ´þ_ÑāĊ i§ÃÝę§þ cÌ[î )§Ċ _þ ´þ_ÑāĊ ĊÆÍÍ 
och från tunnelbanan för yrkesverksamma och skolelever utanför kommunen. 
&Ú§Ö}§ i§ÃÝę§þ i§āÝÌ[ <ÝþiĜ s§ÖĊþēÑ ´Ýþ _þ§Ö}§Öîù 

ù?þÚ ´Ýþ [ĊĊ ēĊiĜ»»} kollektivtrafik, Roslagsbanan medför mer buller och färre 
āĊ[ĊÆÚÖ§þ Æ ÌÚÑÑēÖ§Öîù 

ùSÆÌĊÆ»Ċ [ĊĊ ę_þÖ[ ÑÝËÍÆ»Ã§Ċ§Ö [ĊĊ [Öę_Ö}[ iÆÍîù 

ùSÆÌĊÆ»Ċ [ĊĊ ÆÖĊ§ i[þ[ ´ÝþÍÆĊ[ āÆ» éc þÚāÍ[»āi[Ö[Ö ēĊ[Ö [ĊĊ iĜ»»[ ēĊ 
tunnelbanan till Täby, Danderyds kommun bör verka aktivt  ´Ýþ }§ĊĊ[îù 

ù&Ĝ»» ĊēÖÖ§Íi[Ö[Ö ĊÆÍÍ L_iĜ ÚsÃ S[ÍÍ§ÖĊēÖ[z }§ iĜ»»§þ ÑĜsÌ§Ċ iÚāĊ_}§þ ÚsÃ 
behöver mer kollektivtrafik. Skilj gående o. cyklister åt. Bättre kollektivtrafik till 
tex Sollentuna, Solna m fl - āécþiēÖ}§Öôù 

3.1.4. Målområde 4  ̄Trygga och inbjudande utemiljöer  
Diagrammet nedan redovisar respondenternas betygsättning på målområde 
4 för de respondenter som valde att svara på frågan fördelat på andel.  

 

Nedan redovisas ett antal citat från fritextsvaren för målområde  4. 
Fritextsvaren finns i sin helhet som bilaga till sammanställningen. 

ù&þ[ ÚsÃ §ěĊþ§ÑĊ ęÆÌĊÆ»Ċz ę_Í i§āÌþÆę§Ċ ÚsÃ iþ[ ÑcÍā_ĊĊÖÆÖ»îù 
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Målområde 4 ςTrygga och inbjudande utemiljöer
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ù8[» ÆÖāĊ_ÑÑ§þ Ñ§} ÑcÍiÆÍ}§Öz Ñ§Ö _þ [ę ēéé´[ĊĊÖÆÖ»§Ö [ĊĊ }§Ö ÆÖĊ§ Ì[Ö 
bibehållas om ytterligare planerad förtätning/bebyg »§Íā§ ĊÆÍÍcĊāîù 

ùJÌēÍÍ§ »_þÖ[ ęÆÍË[ [ĊĊ }§Ċ ´[ÖÖā Ñ§} Öc»ÚĊ ÚÑ [ĊĊ }§Ċ āÌ[ ´ÆÖÖ[ā ÆÖiËē}[Ö}§ 
utemiljöer för alla åldrar, t ex saknas detta för barn som växt ur sandlåda och 
»ēÖ»Úþ āÚÑ ´ÆÖÖā Æ Í§Ìé[þÌ§Öîù 

ù8[» ā[ÌÖ[þ §Ö ēĊÚÑÃēāĊ§[Ċ§þć[Ñ´ÆĊ§[Ċ§þ ´Ýþ ÌÚÖā§þĊ§r osv. Kulturen måste få 
āĊÝþþ§ éÍ[Ċā² 0Ýþ āĊÚþĊ ´ÚÌēā éc Æ}þÚĊĊîù 

ù=[Ċēþ§Ö āÚÑ }§Ö _þ þ_sÌ§þ Ú´Ċ[z ÆÖĊ§ }Ĝþ[ é[þÌ§þ Ñ āĊ§ÍĊ ´ÚþÑāéþcÌî ?Ñþc}§Ċ 
ÌþÆÖ» ´} 2ÚþĊēāé[þÌ§þÆÖ»§Ö _þ ÆÖĊ§ iþ[z Ã_þ Ì[Ö Ñ[Ö ´Ýþi_ĊĊþ[ ´Ýþ ā_Ì§þÃ§Ċîù 

ù8[» _þ ÍÆĊ§ ÚþÚÍÆ» [ĊĊ öēĊ§ÑÆÍËÝ§þ med hög kvalitet" kommer få tjänstemän att 
börja omforma fullt normal natur till något mer "mätbart". Fokusera på att 
i§ę[þ[ Ö[Ċēþ§Öz »[ÍÍþ[ āé[þā[ÑĊîù 

ù Tror inte att allt kan finnas i varje kommundel utan att kommunen ska ses 
som en helhet där ÚÍÆÌ[ s§ÖĊþ[ ÌÚÑéÍ§ĊĊ§þ[þ ę[þ[Ö}þ[îù 

ù2cÍÍ§þ Ñ§} ÚÑ [ĊĊ }§Ċ _þ ęÆÌĊÆ»Ċ Ñ§} ÝééÖ[ ÑÝĊ§āéÍ[Ċā§þ āc [ĊĊ ÆÖĊ§ 
strand/mark osv stängs in för enskilda privata ägande. Kan stå i kontrast till 
i§ÃÚę [ĊĊ iĜ»»[ ´Í§þ iÚāĊ_}§þ ÚÑ Ñ[Ö iĜ»»§þ iÚþĊ é[þÌîù 

ù&§þÚþ éc ę[þ Ñ[Ö iÚþ éc ÌÚÑÑēÖ§Öî 3ÖĊ§ }§ÑÚÌþ[ĊÆāÌĊ ´Ýþ}§Í[Ċ [ÍÍā²ù 

ù?Ñþc}§Ċ ÌþÆÖ» )[Ö}§þĜ}ā āËēÌÃēā ÑcāĊ§ iÍÆ ā_Ìþ[þ§ ëic}§ ę[} »_ÍÍ§þ Ċþ[´ÆÌ 
ÚsÃ é§þāÚÖÍÆ» ā_Ì§þÃ§Ċìîù 

3.2. Översiktsplanens utredningsområden 
För denna fråga presenterades förslag på markanvändningskarta med 15 
utredningsområden  där kommunen vill utreda vidare hur dessa områden ska 
användas, utvecklas och bevaras i framtiden. Denna fråga kunde besvaras 
med betyg 1 5̄ där 1 var mycket dåligt och 5 var mycket bra. Utöver detta 
kunde respondenten svara genom fritextsvar. 

Bilden nedan illustrerar respektive område med  staplar för betyg. Därefter 
redovisas respektive område med en snittpoäng  baserat på de som svarat för 
respektive område samt med ett antal citat från fritextsvaren för respektive 
utredningsområde . Fritextsvaren finns i sin helhet som bilaga till 
sammanställningen. 
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Område SnittbetygBetyg_1 Betyg_2 Betyg_3 Betyg_4 Betyg_5 Antal svar

1 - Knutpunkt Danderyd 3,375 30 9 28 44 41 152

2 - Mörby centrum 3,283871 30 18 28 36 43 155

3 - Danderyds gymnasium med omnejd 3,595588 15 12 28 39 42 136

4 - Östberga 3,26 19 11 19 27 24 100

5 - Djursholms torg 3,526718 21 10 24 31 45 131

6 - Stråk: Gränsgärdet-Stockhagen med omnejd 2,963303 25 12 29 28 15 109

7 - Svanholmsparkeringen 2,695313 43 20 22 14 28 127

8 - Förbindelse till Tranholmen 3,489796 28 9 32 19 59 147

9 - Stocksunds torg 3,619565 14 6 14 25 33 92

10 - Banvakten vid Stockholmsvägen/Bengt Färjares väg3,056604 25 14 23 18 26 106

11 - Nora torg 3,117647 38 13 18 29 38 136

12 - Kraftledningen vid Skogsviksvägen 3,145161 29 15 19 31 30 124

13 - Sätraängsvägen 3,269565 24 8 24 31 28 115

14 - Enebyängen 3,576923 16 9 28 38 39 130

15 - Östra Enebytorg 3,176991 22 19 17 27 28 113
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3.2.1 - 1. Knutpunkt Danderyd:   
Detta område betygsattes i snitt med 3,38 (avrundat till två decimaler) baserat 
på 152 svar. Nedan presenteras ett urval av citaten från fritextsvaren. 
Fritextsvaren finns i sin helhet som bilaga till sammanställningen. 

ù)_sÌ[ Ýę§þ §ÍÍ§þ »þ_ę Ö§þ }§ĊĊ[ iÍÝ}[Ö}§ āÌ_þācþ »§ÖÚÑ ÌÚÑÑēÖ§Öî :§} 
bort partiklar från skolorna i närområdet. Anlägg grönytor för fri rörelse och 
þ§Ìþ§[ĊÆÚÖîù 

ùNĊÖĜĊĊË[ »[ÑÍ[ ę[»ÖÃ[ÍÍ[þ ´Ýþ ēĊę§sÌÍÆÖ»î &Ĝ»» ÖĜ āÆÑÃ[ÍÍ éc i[ÌāÆ}[Ö [ę 
sjukhuset, gemensamt ägande med sjukhuset. Bevara grönområden mot 
*}āęÆÌ§Öîù 

ù8[» ĊþÚþ Ñ[Ö āÌ[ Úþ}Ö[ Ñ§} [ÖÖ[Ö Ċþ[´ÆÌÌÖēĊéēÖÌĊ ēĊ[Ö´Ýþ kommunen. 
ǀÖÖ[þā ÝÌ[þ iÆÍ ÚsÃ iēāāĊþ[´ÆÌ Æ ęcþ ÌÚÑÑēÖîù 

ù0Ýþ ÑĜsÌ§Ċ i§iĜ»»§Íā§ Ã_þ þ§}[Ö Öēîù 

ùSÆÍÍ §Ë Ã[ āĊÝþþ§ [ÖĊ[Í ÖĜ[ iÚāĊ_}§þî 2§ÍÍþ§ Ã[ Ìę[þ ÑÚĊÚþę_»§Öîù 

ù)§Ċ ´ÆÖÖā ÆÖĊ§ Öc»ÚĊ i§ÃÚę [ę }§Ö Ñ_Ö»} ÖĜ[ iÚāĊ_}§þ āÚÑ āÌÆāā[ā Æ }§ÖÖ[ 
plan. Befolkningstill växten i Stockholmsregionen har stagnerat. Det behövs 
ÆÖĊ§ Ã§ÍÍ§þ Öc»ÚÖ ĜĊĊ§þÍÆ»[þ§ öÃÚéÌÖĜĊÖÆÖ»öîù 

ù*Ö Ì[Ċ[āĊþÚ´ ´Ýþ )[Ö}§þĜ}ā Ì[þ[ÌĊ_þ [ę ęÆÍÍ[āĊ[} Ñ§} āĊÚþ[ ÌēÍĊēþę_þ}§Ö ÚÑ 
ĊēÖÖ§Í iĜ»»ā Ñ§} ÃÝ» §ěéÍÚ[Ċ§þÆÖ»îù 

ù&Ĝ»» ÃÝ»þ§ Ãēā Ã_þù 

ù&_ĊĊþ§ [ĊĊ iĜ»»[ Ã_þ _Ö [ĊĊ Ċ[ iÚþĊ }§ ´c »þÝÖÚÑþc}§Ö āÚÑ ´ÆÖÖāîù 

ù2_þ iÝþ ÌÚÑÑēÖ§Ö [»§þ[ ´Ýþ [ĊĊ Ċ_sÌ[ Ýę§þ *á¬ ÚsÃ ā§Ö iĜ»»[ ÌÚÖĊÚþz 
iÚāĊ_}§þ ÚsÃ sĜÌ§Íi[ÖÚþ Úę[Öécîù 

ù)§ĊĊ[ _þ )[Ö}§þĜ}ā ÚĊþĜ»»[āĊ§ éÍ[Ċāî &Ĝ»» Ċ_ĊĊ ÚsÃ āĊ[}āÑ_āāÆ»Ċ ´Ýþ [ĊĊ 
skapa folkliv! Sambandet med Mörby C _þ ęÆÌĊÆ»Ċîù 

3.2.2. - 2. Mörby centrum  
Detta område betygsattes i snitt med 3,28 (avrundat till två decimaler) baserat 
på 155 svar. Nedan presenteras ett urval av citaten från fritextsvaren. 
Fritextsvaren finns i sin helhet som bilaga till sammanställningen. 

ù?Ñþc}§Ċ _þ þ§}[Ö Ýę§þ§ěéÍÚ[Ċ§þ[Ċî VĊĊ§þÍÆ»[þ§ ´ÝþĊ_ĊÖÆÖ» _þ §Ë ÑÝËÍÆ» ÆÖÚÑ 
hållbarhetsmålet då det leder till försämrad mental hälsa. Mörby C uppskattas 
āÚÑ §ĊĊ Ñ§þ »þ§ééi[þĊ s§ÖĊþēÑ _Ö Ċî§ěî L_iĜ 'îù 

ù&Ĝ»» ÆÖĊ§ Öc»þ[ ÃÝ»Ãēāî 0ÝþāÝÌ [ĊĊ iĜ»»[ ę[sÌ§þĊîù 
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ù&Ĝ»» ÆÖ»[ ÖĜ[ ´Í§þiÚāĊ[}āÃēā Æ ÌÚÑÑēÖ§Öî JÌ[ }§Ċ iĜ»»[ā ÖĜĊĊ āc āÌ[ }§Ċ 
ę[þ[ ęÆÍÍÚþ ÚsÃ þ[}Ãēāî 3=1ǀ =Vǀ 2NJ CS*I đ éÍ[Öîù 

ù En förtätning med höga hus ger sällan trevliga miljöer i gatuplanet. 
Omänsklig skala, ökade vindhastigheter och långa skuggor är mycket 
Ö§»[ĊÆęĊîù 

ùLĜsÌ§þ }§Ċ āÌ[ §ěéÍÚ[Ċ§þ[ā i[Í[Öā§þ[Ċz Ċ§ě ÆÖĊ§ »þ_ę[ Ö§þ *á¬îù 

ù Våga bygga tätt och högt här! Mörby Centrum behöver mycket mer folkliv 
för att upplevas som tryggt. Bygg stadsmässigt, med lokaler i bottenplan och 
āÌĜÍĊ´ÝÖāĊ§þ ÑÚĊ »[Ċ[Öîù 

ù1[ā[ éc Ã_þ ÆāĊ_ÍÍ§Ċ ´Ýþ Æ ęÆÍÍ[ÚÑþc}§Ö[î =Ú ÍÆÑÆĊ ÚÑ ÖÆ ´þc»[þ ÑÆ» āc Í_Ö»§ 
Ñ[Ö Ċ[þ Ã_ÖāĜÖ ĊÆÍÍ Ċþ[´ÆÌz ÌÚÑÑēÖ[Í[ ´_þ}Ñ§}§Íz āÌÚÍÚþz ÚÑāÚþ» Úāęîù 

ù)§Ċ ÚÑþc}§z ÚÑ Öc»ÚĊz Æ ÌÚÑÑēÖ§Ö }_þ ´ÝþĊ_ĊÖÆÖ» ÚsÃ ÝÌ[Ċ ā§þęÆs§ēĊiē} 
mm lämpar si» i_āĊî :ÆÌĊ L_iĜ '§ÖĊþēÑ Ñ§} ÚÑÖ§Ë} āÚÑ _þ iþ[ ´Ýþ§iÆÍ}îù 

ùJĊþ_ę[ §´Ċ§þ Ýę§þ}_sÌÖÆÖ» [ę *á¬î Néé´Ýþ §ĊĊ §ę§ÖĊē§ÍÍĊ ÖĜĊĊ i[}Ãēā éc 
nuvarande plats för Mörbybadet som har god tillgänglighet för såväl 
Roslagsbanan som ĊēÖÖ§Íi[Ö[ ë)[Ö}§þĜ}ā āËÃìù 

ùAbsolut, men vänligen behåll grönområden och bygg verkligen inte på 
Stockholms Golfklubb som jag förstår är nära t-bana.ù 

ùS[þ´Ýþ ÆÖĊ§ Ċ_sÌ[ Ýę§þ *á¬ Ã_þ āc [ĊĊ Ñ[Ö Ì[Ö iÆÖ}[ ā[ÑÑ[Ö ÌÚÑÑēÖ§Ö 
ā[ÑĊ ēĊÖĜĊĊË[ ĜĊ[Ö ´Ýþ iÚāĊ_}§þćÌÚÖĊÚþôù 

3.2.3.  ̄3. Danderyds gymnasium med omnejd:   
Detta område betygsattes i snitt med 3,60 (avrundat till två decimaler) baserat 
på 136 svar. Nedan presenteras ett urval av citaten från fritextsvaren. 
Fritextsvaren finns i sin helhet som bilaga till sammanställningen. 

ù0[ÖĊ[āĊÆāÌĊ²² ę_ÍÌÚÑÑ§Ċ Ñ§} i_ĊĊþ§ Æ}þÚĊĊā[ÖÍ_»»ÖÆÖ»î IēāĊ[ ēéé I<-hallen. 
Lysande med en samlad plats. Säkerställ säker cykelväg så att barn kan cykla 
ĊÆÍÍ ÚsÃ ´þcÖ Ċþ_ÖÆÖ»[þîù 

ùNĊę§sÌÍÆÖ» [ę ēĊiÆÍ}ÖÆÖ»ā-, fritids- och idrottsområde låter bra. Inga nya 
bÚāĊ_}§þ iÝþ iĜ»»[āî 3}þÚĊĊāÚÑþc}§Ö[ ÚsÃ »þÝÖÚÑþc}§Ö[ _þ ęÆÌĊÆ»[îù 

ù&§ę[þ[ ËÚþ}iþēÌ§Ċ²ù 

ùJÌÆéé[ iÚāĊ_}§þz ´ÚÌēā§þ[ éc ēĊiÆÍ}ÖÆÖ»z ´þÆĊÆ} ÚsÃ Æ}þÚĊĊù 

ùBra att ta grepp om området. Närheten till motorvägen kanske är en lämplig 
plats att fortsättningsvis ha verksamheter. Samtidigt behövs även bostäder. 
G[ęÆÍËÚÖ»§þÖ[ Ì[ÖāÌ§ Ì[Ö §þā_ĊĊ[ā Ñ§} iÚāĊ_}§þîù 
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ùBygg fotbollshall och gör motorvägspåfart vid Catella som även går till 
Enebyängen.ù 

ù9[Ö ÆÖĊ§ ā§ Ãēþ }§ĊĊ[ ´ÝþāÍ[» Ì[Ö ę[þ[ ´Ýþ§ÖÍÆ»Ċ Ñ§} }§Ö Ýę§þ»þÆé[Ö}§ 
målbilden om tillvaratagande av natur. Detta område är redan exploaterat 
ÚsÃ ĜĊĊ§þÍÆ»[þ§ i§iĜ»»§Íā§ ÌÚÑÑ§þ ´Ýþ´ēÍ[îù 

ù0ÚÌēā éc ĊþĜ»»Ã§Ċ ÚsÃ ę_Í ÚÑÃ_Ö}§þĊ[»Ö[ ēĊ§ÑÆÍËÝ§þz ÑcÖ»[ éÍ[Ċā§þ _þ Æ}[» 
skymda och otrygga. Baracker, både för skola och boende behöver 
perman§ÖĊ[ ÚsÃ [þÌÆĊ§ÌĊÚÖÆāÌĊ ĊÆÍÍĊ[Í[Ö}§ ÍÝāÖÆÖ»[þîù 

ù:cĊ Æ}þÚĊĊz Ã[»[þ ÚsÃ āÌÚ» ę[þ[î &Ĝ»» ÖÚþþ ÚÑ āÌÚÍ[Ö ēĊ§´Ċ§þ *á¬îù 

ù3 āĊÚþĊ ā§ĊĊ iþ[ Ñ§Ö Ñ[Ö ÑcāĊ§ iÝþË[ Ñ§} }§ ā[ÖÆĊ_þ[ ´þc»ÚþÖ[ - 
&ēÍÍ§þā[Ö§þÆÖ» ÚsÃ Ã_ÍāÚ´[þÍÆ»[ é[þĊÆÌÍ[þ Æ Íē´Ċ§Öîù 

ùSÆÌĊÆ»Ċ [ĊĊ bevara de fina möjligheterna som idag finns för hästar och ridning 
Æ ÚÑþc}§Ċî Jc [ĊĊ ÆÖĊ§ éÍ[Ö§þÖ[ ÆÖÌþ_ÌĊ[þ éc Ã[»[þ ÚsÃ þÆ}ę_»[þîù 

3.2.4. - 4. Östberga 
Detta område betygsattes i snitt med 3,26 (avrundat till två decimaler) baserat 
på 100 svar. Nedan presenteras ett urval av citaten från fritextsvaren. 
Fritextsvaren finns i sin helhet som bilaga till sammanställningen. 

ù0ÍĜĊĊ[ ę§þÌā[ÑÃ§Ċ§þÖ[ Ö_þÑ[þ§ *á¬ »Ýþ ÚÑþc}§Ċ ĊÆÍÍ iÚāĊ[}āÚÑþc}§ Ñ§} 
āÑcÃēāîù 

ù=§Ë ÍcĊ Ã[»[þÖ[ ÚsÃ þÆ}āÌÚÍ[Ö ´c āĊÝþþ§ ēĊþĜÑÑ§ Ñ§} ēĊÚÑÃēs ridbana etc.ù 

ù Se till att spara och bevara grönområdena. Däremot kan industriområdet 
förnyas och förtätas. Se dock till att håll det estetiskt tilltalande och att det 
passar Djursholms ĊÆ}ā[Ö}[ Æ ēĊā§§Ö}§îù 

ùLĜsÌ§þ §Ë Ñ[Ö āÌ[ÍÍ iĜ»»[ Ñ§þ Æ }§ĊĊ[ ÚÑþc}§îù 

ù0ÝþĊ_Ċ[ Ñ§} ÑÆÖ}þ§ iÚāĊ[}āÃēāîù 

ùGÍ[ÖÚÑþc}§Ċ Í_Ñé[þ āÆ» ´Ýþ ´þÆÍÆ»»[Ö}§ ęÆÍÍÚþ ÚþÆ§ÖĊ§þ[}§ Æ §Ö þÆÖ» þēÖĊ 
gemensam tomt för Bullerbykänsla och socialt samspel. Samklang med 
)[Ö}§þĜ}āę_»§Ö ¬ ÚsÃ LĜÖéÍ[Öî 3Ö»[ Ãēā Ýę§þ Čñá ęcÖÆÖ»[þîù 

ù?Ì Ñ§} ´ÝþāÆÌĊÆ»Ċ iĜ»»[Ö}§z ēÖ}ęÆÌ [ÖāéþcÌāĊ[»[Ö}§ [ę »þÝÖĜĊÚþîù 

ùLĜsÌ§þ [ĊĊ }§Ċ _þ āÚþ»ÍÆ»Ċ [ĊĊ alla platser för småskalig verksamhet ska 
´ÝþĊ_Ċ[ā ÚsÃ ĊþÚÍÆ»§Ö āÍc ēĊ ÑÆÖ}þ§ ę§þÌā[ÑÃ§Ċ§þîù 
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3.2.5. - 5. Djursholms torg 
Detta område betygsattes i snitt med 3,53 (avrundat till två decimaler) baserat 
på 131 svar. Nedan presenteras ett urval av citaten från fritextsvaren. 
Fritextsvaren finns i sin helhet som bilaga till sammanställningen. 

ù)§Ċ ´ÆÖÖā Ëē §Ö iþ[ éÍ[Öî 9Ýþ éc Ñ§} }§Öîù 

ù8[» Ã[þ Ċ[»ÆĊ }§Í [ę ´ÝþāÍ[»§Ċ Ñ§} ´Í§þ iÚāĊ_}§þ, parkering i Sveaparken mm 
och tycker förslag är väldigt dåligt. Väldigt känslig miljö och förslag förstör 
}§Ċ ´ÆÖ[ āÚÑ þ§}[Ö ´ÆÖÖāî 0Ýþ āĊÚþĊîù 

ù Mycket känsligt område. Danderyds viktigaste promenadområde. Kräver 
arkitekt med känsla för områdeskultur. Skönhetsvärden och 
éþÚÑ§Ö[}ÑÝËÍÆ»Ã§Ċ§þ ÑcāĊ§ i§ę[þ[āî <ÆÖÆÑ[Í §ěéÍÚ[Ċ§þÆÖ»ā»þ[}îù 

ùSÆÌĊÆ»Ċ [ĊĊ ÍĜāāÖ[ éc ÆÖęcÖ[þÖ[² 1§āĊ[ÍĊÖÆÖ» āÌ[ ę[þ[ Ċþ[}ÆĊÆÚÖ§ÍÍz ā§ ÝęþÆ»[ 
gamla sekelskifteshus. Möjlighet caféer/restauranger i bottenplan. Lägre hus 
Ñ§} i[ÍÌÚÖ»§þ Æ ÌÍ[āāÆāÌ āĊÆÍîù 

ù&Ĝ»» Íc»Ċ ÚsÃ [Öé[āā[ āĊÆÍ ĊÆÍÍ ÑÆÍËÝÖîù 

ù3ÖĊ§ Ñ§þ iÚāĊ_}§þ Ñ§Ö däremot en omplanering av torget för att hantera 
ÌÚÍÍ§ÌĊÆęĊþ[´ÆÌ§Öîù 

ùCÌ[ [ÖĊ[Í§Ċ ÃĜþ§āþ_ĊĊ§þîù 

ù?Ì Ñ§} Ċ§ě ÖĜĊĊ _Í}þ§iÚ§Ö}§îù 

ùJĊþ[Ö}ę_»§Ö ÚsÃ ÆÖĊÆÍÍÆ»»[Ö}§ »þÝÖÚÑþc}§Ö iÝþ ę_þÖ[ā āc ÍcÖ»Ċ āÚÑ ÑÝËÍÆ»Ċî 
S§Ö}§ę_»āÚÑþc}§Ċ _þ ÆÖĊ§ ÍÆÌ[ Ì_ÖāÍÆ»Ċîù 

ùJ:-båten böþ »c ĊÆÍÍ )ËēþāÃÚÍÑā ĊÚþ»îù 

ù<cāĊ§ ÍÝā[ā [ĊĊ }§Ċ »cþ [ĊĊ Í_»»[ ĊÆÍÍ Ñ§} icĊz Ċ_ÖÌ éc Ċþ[´ÆÌ§Ö ´þcÖ =Úþþ[ 
)Ëēþ»cþ}āāĊ[}§Öz ÑÆÖ}þ§ Ý[þ ā[ÑĊ :Æ}ÆÖ»Ýîù 

ù3ÖāéÆþ§þ[ā [ę }§ ę[sÌþ[ ā§Ì§ÍāÌÆ´ĊāęÆÍÍÚþÖ[ Æ JĊÚsÌāēÖ} ÚsÃ )ËēþāÃÚÍÑ Ö_þ ÖÆ 
iĜ»»§þ ÖĜĊĊ²ù 

3.2.6. - 6. Stråk: Gränsgärdet-Stockhagen med omnejd  
Detta område betygsattes i snitt med 2,96 (avrundat till två decimaler) baserat 
på 109 svar. Nedan presenteras ett urval av citaten från fritextsvaren. 
Fritextsvaren finns i sin helhet som bilaga till sammanställningen. 

ùGþÆÚþÆĊ§þ[ ęÆ}[þ§ēĊę§sÌÍÆÖ» [ę þ§Ìþ§[ĊÆÚÖāÚÑþc}§Ċî <ÆÖÆÑ§þ[ ÆÖāÍ[» [ę ÖĜ[ 
iÚāĊ_}§þîù 

ù*ÖāĊ[Ì[ ęÆÍÍ[ĊÚÑĊ§þz §ÍÍ§þ é[þÃēā - inga höga hyreshus i denna vackra och 
Íē´ĊÆ»[ ÑÆÍËÝîù 



Diarienr: KS 2019/0261   20 (200) 
2021-05-03  
SAMRÅDSENKÄT 

 

 

  

ù&Ĝ»» ę[þā[ÑĊ ÚsÃ i[þ[ ęÆÍÍÚþćþ[}Ãēāîù 

ùIÝþ ÆÖĊ§ ęcþ[ »þÝÖ[ ÍēÖ»Úþîù 

ùL[ »_þÖ[ inspiration av Stocksunds vackra sekelskiftesvillor när ni bygger 
ÖĜĊĊî 1_þÖ[ āÑ[Ì´ēÍÍ[ ÃĜþ§āþ[}Ãēā²ù 

ù?Ì§Ëz ÚÑ }§Ċ Ã[Ö}Í[þ ÚÑ ÖĜ ęÆÍÍ[- eller radhusbebyggelse. Inte om det är 
´Í§þiÚāĊ[}āÃēāîù 

ù)§ÖÖ[ }§Í _þ §Ö ÑĜsÌ§Ċ Ċþ§ęÍÆ» éþÚÑ§Ö[}ę_»z ēÖ}ęÆÌ i§iĜ»»§Íā§ Ã_þîù 

ù&§ę[þ[ granparken med flerhundraåriga ekar. Bevara fint djurliv! Duvhöken, 
Kattugglan, Rådjur och räv har sitt bo där. Fint motionsspår som används 
´ÍÆĊÆ»Ċî IÆÌĊÆ» āÌÚ» Ú§þÃÝþĊ ęÆÌĊÆ» ´Ýþ Úāā [ÍÍ[îù 

3.2.7. - 7. Svanholmsparkeringen 
Detta område bet ygsattes i snitt med 2,80 (avrundat till två decimaler) baserat 
på 127 svar. Nedan presenteras ett urval av citaten från fritextsvaren. 
Fritextsvaren finns i sin helhet som bilaga till sammanställningen. 

ùG[þÌ§þÆÖ»§Ö _þ ÑĜsÌ§Ċ ę_Íi§ÃÝę} ic}§ āÚÑÑ[þ ÚsÃ ęÆÖter. Behov av att öka 
snarare än att minska parkeringsytan. Bostäder möjligen i skogen ovanför 
é[þÌ§þÆÖ»§Öîù 

ù&ÚþĊ Ñ§} é[þÌ§þÆÖ»§Ö ÚsÃ §þā_ĊĊ Ñ§} iÚāĊ_}§þ āÚÑ _þ þēāĊ[}§ ´Ýþ 
ÌÍÆÑ[Ċ´Ýþ_Ö}þÆÖ»[þîù 

ù&§þÚþ éc ęÆÍÌ§Ö ĊĜé [ę i§iĜ»»§Íā§î JÑcāÌ[ÍÆ»Ċ _þ ęÆÌĊÆ»Ċî 1_rna busshållplats 
ā[ÑĊ icĊÃcÍÍéÍ[Ċāîù 

ùJę[ÖÃÚÍÑāé[þÌ§Ö _þ <ÌĊ ęÆÌĊÆ» »þÝÖ ÍēÖ»[z Ã_þ _þ }§Ċ ÌÍ[āāéÆsÖÆs ´Ýþ āÌÚÍÚþÖ[ 
o förskolorna i Stocksund, lekar, valborg, mm, vill ha parken kvar i nuvarande 
āĊÚþÍ§Ìîù 

ùG[þÌ§þÆÖ» _þ i[þ[ }Ý} ĜĊ[î <§Ö }§Ċ ÑcāĊ§ finnas möjlighet att transportera 
āÆ» _Ö}cz iþĜ»»Úþ ´Ýþ ´_þË[ ÚsÃ [ÖÖ[Ö ÌÚÍÍ§ÌĊÆęĊþ[´ÆÌ Ìþ_ęāîù 

ùLþ[ÖÃÚÍÑ§Ö Ã[þ )[Ö}§þĜ}ā Ñ§āĊ ēÖÆÌ[ iÚ§Ö}§ ÚsÃ }_þÑ§} §ĊĊ āĊÚþĊ 
i§ę[þ[Ö}§ę_þ}§î G[þÌ§þÆÖ»§Ö i§ÃÝęā ´Ýþ [ĊĊ ÑÝËÍÆ»»Ýþ[ }§ÖÖ[ iÚ§Ö}§´ÚþÑîù 

ùJÚÑ iÚ§Ö}§ éc Tranholmen sedan 16 år märks en ökning av antalet bilar 
och problem med att hitta parkering med parkeringsböter som följd. Inom 
Öc»þ[ cþ ÌÚÑÑ§þ }§Ċ ę[þ[ ÚÃcÍÍi[þĊîù 

ù)§ĊĊ[ ÚÑþc}§ iÝþ Ã[ÖĊ§þ[ā ÑĜsÌ§Ċ ę[þā[ÑĊî )§Ċ _þ §Ö öÝééÖÆÖ»ö ÑÚĊ 
skärgårdsmiljön och ett ĊÆÍÍ»_Ö»ÍÆ»Ċ »þÝÖÚÑþc}§îù 
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3.2.8. - 8. Förbindelse till Tranholmen  
Detta område betygsattes i snitt med 3,49 (avrundat till två decimaler) baserat 
på 147 svar. Nedan presenteras ett urval av citaten från fritextsvaren. 
Fritextsvaren finns i sin helhet som bilaga till sammanställningen. 

ùSÆÌĊÆ»Ċ [ĊĊ i§ę[þ[ Lþ[ÖÃÚÍÑ§Ö āÚÑ §Ö Ý ēĊ[Ö iþÚ cþ§Ċ ÚÑî 0_þË[ Ñ§} Ċ_Ċ[ 
avgångar mellan Ropsten, Tranholmen, Långängen och Djursholm centrum 
knyter ihop buss, färja och T-i[Ö[ ´Ýþ [ÍÍ[z ÆÖÌÍ )ËēþāÃÚÍÑîù 

ù&þÚÖ Ì[Ö ÍÆ»»[ ēÖ}§þ Í_ācþ§Ċz »ĜÖÖ[þ ÑÆÍËÝ ÚsÃ Ã_Íā[z ´_þþ§ icĊ[þ āÚÑ ÌÝþāîù 

ù*Ö é§þÑ[Ö§ÖĊ »cÖ»iþÚ _þ [ĊĊ ´Ýþ§}þ[îù 

ù:cĊ ÝiÚþÖ[ i§āĊ_ÑÑ[²²²ù 

ù:cĊ iþÚÖ ÍÆ»»[ ÑÆÖāĊ }§ ÑcÖ[}§þÖ[ āÌÚÍ[Ö _þ Æ»cÖ»î öiþÚ´þÆĊĊö đĢ ËēÖÆ-15 aug 
c a. Alt hela året. Tror på stor majoritet för detta. Gör gärna en boende enkät 
för ö-iÚþî )c ´cþ ÖÆ Ñ§} öĊĜāĊ[ö Ñ[ËÚþÆĊ§Ċîù 

ùJÚÑ iÚ§Ö}§ éc Lþ[ÖÃÚÍÑ§Ö Æ áĆ cþ ĊĜsÌ§þ Ë[» [ĊĊ }§Ċ Ã[þ ę[þÆĊ ´[ÖĊ[āĊÆāÌĊ }§Ċ 
senaste året då bron legat. Tillgängligheten har ökat och barn och ungdomar 
kan lättare ta sig till skola och [ÌĊÆęÆĊ§Ċ§þîù 

ù=§Ëz i§ę[þ[ Lþ[ÖÃÚÍÑ§Ö éþ§sÆā āÚÑ }§Ċ _þz ÆÖ»[ ´[āĊ[ iþÚ[þîù 

ù2§Í[ JĊÚsÌÃÚÍÑāÚÑþc}§Ċ āÌēÍÍ§ ´ēÖ»§þ[ ÑĜsÌ§Ċ i_ĊĊþ§ ÚÑ ęÆ ÌēÖ}§ ā§ éc 
vattnet som kommunikationsväg. Nya elfärjor kommer att vända på detta helt 
i framtiden. Var redo med bryggor! ù 

ùJÚÑ Lþ[ÖÃÚÍÑāiÚ ÚsÃ ´Ýþ_Í}§þ ĊĜsÌ§þ Ë[» [ĊĊ }§Ċ Ã[þ ę[þÆĊ ´[ÖĊ[āĊÆāÌĊ [ĊĊ iþÚÖ 
fått ligga under hela skolterminen. Känns mycket tryggare för barnen att ta 
āÆ» Ã§Ñ ´þcÖ āÌÚÍ[Ö ęÆ[ iþÚ _Ö Æ icĊîù 

ùS[þ´Ýþ ´ÝþāĊÝþ[ ęcþ[ āĊþ[Ö}éþÚÑ§Ö[}§þ Ñ§} §Ö ´[āĊ ´ÝþiÆÖ}§lse? Dessutom 
´ÝþāĊÝþ[ Lþ[ÖÚÍÑ§Öā ēÖÆÌ[ Ì[þ[ÌĊ_þî J[Ċā[ ÆāĊ_ÍÍ§Ċ éc ´Í§þ icĊ´ÝþiÆÖ}§Íā§þîù 

ù8[» ĊþÆęā Ñ§} }§ÍĊÆ}āiþÚî 8[» ÌÝéĊ§ Ãēā éc §Ö Ý ēĊ[Ö ´[āĊ ´ÝþiÆÖ}§Íā§ ÚsÃ ęÆÍÍ 
gärna fortsätta bo så. Kan tänka mig att utreda en färjeförbindelse får gående 
och cyÌ§ÍĊþ[´ÆÌîù 

ù&þÚ ÝÌ[þ ā_Ì§þÃ§Ċ ÚsÃ āÖ[iiÃ§Ċ ĊÆÍÍ ęcþ} Ö_þ Ã§ÍÆÌÚéĊ§þ ÆÖĊ§ _þ ĊÆÍÍ»_Ö»ÍÆ»z 
minskad egen båtanvändning, rörlighet och säkerhet för bl a barn och 
ēÖ»}ÚÑ[þ ĊÆÍÍ āÌÚÍ[ć[ÌĊÆęÆĊ§Ċ§þ ÚsÃ ´ēÖÌĊÆÚÖāÖ§}ā[ĊĊ[îù 

ù?ÌÍ[þĊ ę[þ´Ýþ }§ÖÖ[ ÌÚāĊÖ[} [ĊĊ ÆÖĊ§»þ§þa Tranholmen med fastland ligger i 
kommunens intresse. De som bosatt sig på ön bör bära ansvar för vad det 
ÆÖÖ§i_þîù 
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3.2.9. - 9. Stocksunds torg 
Detta område betygsattes i snitt med 3,62 (avrundat till två decimaler) baserat 
på 92 svar. Nedan presenteras ett urval av citaten från fritextsvaren. 
Fritextsvaren finns i sin helhet som bilaga till sammanställningen. 

ùNĊþ§} ÑÝËÍÆ»Ã§Ċ [ĊĊ ęÆ}[þ§ēĊę§sÌÍ[ ĊÆÍÍ §ĊĊ ÍÚÌ[ÍĊ s§ÖĊþēÑ ÍÆÌĊ )ËēþāÃÚÍÑā ĊÚþ» - 
fler / större lokaler för affärer, restauranger, service, ... Är ej en attraktiv 
ÌÖēĊéēÖÌĊ Æ}[»îù 

ùG[þÌ§þÆÖ»§Ö _þ ēÖ}§þ}ÆÑ§ÖāÆÚÖ§þ[}î LÚþ»§Ċ _þ ĊþcÌÆ»Ċz Ú āÍēĊ§Ċz Ñ[Ö »cþ Ċ 3s[ 
el vårdcentralen o sen hem. Mer Enebytorg av det, ngt nytt bostadshus med 
§ĊĊ é[þ §ěĊþ[ ęcÖÆÖ»[þ écîù 

ùJĊÚþ ēĊę§sÌÍÆÖ»āéÚĊ§ÖĊÆ[Íî 3}[» _þ }§ĊĊ[ ingen naturlig mötesplats. Bevara 
biblioteket. Det finns kundunderlag och intresse för butiker, kaféer och 
þ§āĊ[ēþ[Ö»§þîù 

ùJĊÚsÌāēÖ}ā LÚþ» ÍÆ»»§þ Æ §ĊĊ [ę )[Ö}§þĜ}ā [ÍÍþ[ ę_þ}§´ēÍÍ[āĊ§ ÌēÍĊēþÃÆāĊÚþÆāÌ[ 
områden. Dagens torg är diskret, men inte kulturhistor iskt harmonierande. En 
ÖĜ ÃÝ»þ§ iĜ»»Ö[} āÌēÍÍ§ āÌ[}[ Ã§Í[ ÚÑþc}§Ċîù 

ùI_sÌ§þ ēĊÑ_þÌĊ āÚÑ }§Ċ _þ Æ}[»îù 

ù)§Ċ i§ÃÝęā ÆÖ»§Ċ ēĊiĜ»»Ċ s§ÖĊþēÑ Æ JĊÚsÌāēÖ}î  ǀÍÍĊ ´Í§þ »Ýþ āÆÖ[ ÆÖÌÝé Ýę§þ 
Ö_Ċ§Ċî )_þēĊÝę§þ ´ÆÖÖā <ÝþiĜ 'îù 

ùL_ÑÍÆ»§Ö āÌþ[Í i§āÌþÆęÖÆÖ» Ñ§Ö JĊÚsÌāēÖ} sentrum är kraftigt eftersatt vad 
gäller arkitektur, handel och möten. Detta torde vara en "guldgruva" men är 
Æ}[» §Ö āÚþÍÆ» éÍ[Ċā Ñ[Ö ēÖ}ęÆÌ§þîîîù 

3.2.10. - 10. Banvakten vid Stockholmsvägen/Bengt Färjares 
väg 
Detta område betygsattes i snitt med 3,06 (avrundat till två decimaler) baserat 
på 106 svar. Nedan presenteras ett urval av citaten från fritextsvaren. 
Fritextsvaren finns i sin helhet som bilaga till sammanställningen. 

ùǀÍÍ}§Í§ā ´Ýþ Ċ_ĊĊ Ñ§} Ãēā þ§}[Öî »§nomför medborgarenkät i området innan 
Öc»ÚĊ i§āĊ_Ñāîù 

ù:Æ»»[Ö}§ ´ÝþāÍ[»§Ċ _þ iþ[î ÌÝþ Ñ§} }§Ċîù 

ù3Ö»[ ÖĜ[ iÚāĊ_}§þ iÝþ iĜ»»[ā Ã_þîù 

ù*Ö ´ÝþĊ_ĊÖÆÖ» āÚÑ þÆāÌ§þ[þ [ĊĊ »c ´Ýþ ÍcÖ»Ċî <§} Ċ[ÖÌ§ éc Ýęþ§ 
Invernessområdet blir det redan stort antal boende i området . Bättre använda 
ÚÑþc}§Ċ ĊÆÍÍ ÆÖ´[þĊāé[þÌ§þÆÖ» āc ÑÆÖāÌ[þ Ċþ[´ÆÌ§Ö ĊÆÍÍ sÆĊĜîù 
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ùǀĊĊ iĜ»»[ iÚāĊ_}§þ Ö_þÑ[þ§ ÑÚĊÚþę_»§Ö Ì_ÖÖā āÚÑ §Ö þÆÌĊÆ»Ċ }cÍÆ» idé så 
Í_Ö»§ āÚÑ *á¬ ÆÖĊ§ _þ Ö§þ»þ_ę} §ÍÍ§þ Ýę§þiĜ»»}îù 

ù&þ[ Í_»§ [ĊĊ ´ÝþÍ_»»[ Ã[Ö}§Í ÚsÃ [ĊĊ ´ÝþĊ_Ċ[ Ñ§} ´Í§þiostadshus. Viktigt då 
[ĊĊ IÚāÍ[»āi[Ö[Öā āĊ[ĊÆÚÖ JĊÚsÌāēÖ}ā āĊ[ĊÆÚÖ ę[þ[ Ìę[þîù 

ù&Ĝ»» āÖĜ»»[ Ãēā āÚÑ é[āā[þ ÆÖ²ù 

ù2[Ö}§Í Ã_þ _þ ´§Íz }§Ö āÌ[ ÍÆ»»[ ęÆ} JĊÚsÌāēÖ}ā ĊÚþ»² )§Ċ _þ þ§}[Ö ĊþcÖ»Ċz 
trafiken från vägen ligger nära! Jag tycker inte man ska bygga mer i  
&[Öę[ÌĊ§Ö²ù 

ù2ēþ _þ }§Ċ Ċ_ÖÌĊ Ñ§} Æ JĊÚsÌāēÖ} Ñ§} Ċęc s§ÖĊþēÑiÆÍ}ÖÆÖ»[þ Æ Ö_þÃ§Ċ§Ö [ę 
ę[þ[Ö}þ[ ÚsÃ éc āÆÌĊ ÆÖ»§Ö āĊ[ĊÆÚÖî S[þ´Ýþ Ã[Ö}§Í Ã_þôù 

ù:_»» Ã[Ö}§Í Ö_þ[ ę_» ā[ÑĊ Ë_þÖę_»z iÚāĊ_}§þ Öc»ÚĊ Í_Ö»þ§ iÚþĊîù 

3.2.11. - 11. Nora torg  
Detta område betygsattes  i snitt med 3,12 (avrundat till två decimaler) baserat 
på 136 svar. Nedan presenteras ett urval av citaten från fritextsvaren. 
Fritextsvaren finns i sin helhet som bilaga till sammanställningen. 

ù?< }§Ċ ÑcāĊ§ iĜ»»[āz iĜ»» }c Æ ā[ÑÑ[ āĊÆÍ āÚÑ ĊÆ}Æ»[þ§î NĊþed ordentligt 
med tanke på markens förskaffenhet. Det här är en f.d. våtmark med vatten 
āÚÑ þÆÖÖ§þ ēÖ}§þ ĊÚþ»§Ċî S[þĊ āÌ[ Ñ[Ö Í§}[ ę[ĊĊÖ§Ċôù 

ù&þ[ Ñ§} ēĊę§sÌÍ[Ċ s§ÖĊþēÑ ´Ýþ Ö_þiÚ§Ö}§ Ñ§Ö āÑcāÌ[ÍÆ»Ċz <ÝþiĜ ' _þ Ö_þ[ 
för de större inköpen. Bostäder bra om de tar hänsyn till intilliggande 
iÚāĊ[}āÃēāîù 

ù&Ĝ»» ÑĜāÆ»[ iÚāĊ_}§þ Ñ§} ÑĜāÆ»Ċ s§ÖĊþēÑî &Úþ Ö_þ[ Öē ÚsÃ ĊĜsÌ§þ }§Ċ _þ 
þÆÌĊÆ»Ċ ÚsÃ[þÑÆ»Ċî S[} āÚÑ Ã§ÍāĊ _þ i_ĊĊþ§ _Ö Öēę[þ[Ö}§îù 

ù1Ýþ }§ĊĊ[ ĊÆÍÍ §ĊĊ Ċþ§ęÍÆ»Ċ ÚsÃ Öc»ÚĊ ´ÝþĊ_Ċ[Ċ Ö_þs§ÖĊþēÑî 2_þ iÝþ āÌ[é[ā §Ö 
social plats med service och restaurang. Lyft ett ganska blekt område med 
»Ú} [þÌÆĊ§ÌĊēþîù 

ù1ēÍ}Í_»§ Ñ§Ö ĊþcÌÆ»Ċ ÚsÃ ÚÆÖāéÆþ§þ[Ö}§î &Ĝ»» ÆÖ āc [ĊĊ Ñ[Ö Ì[Ö ēÑ»cā Ýę§þ 
generationsgränser - boule - café med lekplats - butik - fik - gör till ett 
"utflyktsmål" för N Úþ[ iÚþ²ù 

ù)_þ ´ÆÖÖā ÌÖ[éé[āĊ Öc»ÚĊ i§ÃÚę [ę §ĊĊ āĊÝþþ§ s§ÖĊþēÑî &Ĝ»»ā Í_»§ÖÃ§Ċ§þ 
_Ö}þ[ā ÚÑþc}§Ċā Ì[þ[ÌĊ_þîù 

ù*Ö}[āĊ þ[}Ãēā §ÍÍ§þ āĊ[}āþ[}Ãēā éc Ñ[ě Č ęcÖÆÖ»[þ ÆÖÌÍ ęÆÖ}î 3Ö»§Ċ 
gemensamt sophus. Plats för p-platser och mycket grönska. Svår 
trafiksituation ęÆ} ĊÚþ»§Ċî <cāĊ§ ´ÆÖÖ[ā ēĊþĜÑÑ§ ´Ýþ ēĊþĜsÌÖÆÖ»ā´Úþ}ÚÖîù 
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ù0þ_āsÃ[ ēéé =Úþ[ ĊÚþ»î 3ÖĊ§ Ñ§þ[ i§iĜ»»§Íā§î ǀęāĊc Ã§ÍĊ ´þcÖ Ãēā Ñ§} Ñ§þ 
_Ö đ ęcÖÆÖ»[þ² )[Ö}§þĜ} _þ þ§}[Ö ´Ýþ Ċ_Ċi§iĜ»»Ċ²ù 

ùSÆÌĊÆ»Ċ [ĊĊ ēĊę§sÌÍ[ Ñ§} Ã_ÖāĜÖ ĊÆÍÍ ÌÍÆÑ[Ċ´Ýþ_Ö}þÆÖ»[þî 9ÚÑéÍ§ĊĊ§þ[ Ñ§} 
Dagvattendamm, gräv gärna upp kulvertering och skapa vacker bäck istället.!  

ù&Ĝ»» ÆÖ»[ ÖĜ[ ´Í§þiÚāĊ[}āÃēā Æ ÌÚÑÑēÖ§Öî JÌ[ }§Ċ iĜ»»[ā ÖĜĊĊ āc āÌ[ }§Ċ 
ę[þ[ ęÆÍÍÚþ ÚsÃ þ[}Ãēāî 3=1ǀ =Vǀ 2NJ CS*I đ éÍ[Öîù 

ù=§Ë Ċ[sÌz s§ÖĊþēÑ _þ Í[»ÚÑ āĊÚþĊ āÚÑ }§Ċ _þî ?Ñ Ñ[Ö i§ÃÝver mer centrum 
ÍÆ»»§þ <ÝþiĜ '§ÖĊþēÑ §ĊĊ āĊ§ÖÌ[āĊ }_þÆ´þcÖî 9Í_Ñ ÆÖĊ§ ÆÖ ´Í§þ Ãēāîù 

ù0Í§þ iÚ§Ö}§ »§þ i_ĊĊþ§ ēÖ}§þÍ[» ´Ýþ ÍÚÌ[Í Ã[Ö}§Íî &Ĝ»» »_þÖ[ iÚþĊ }§ ĊþcÌÆ»[ 
parkeringsplatserna och sträva efter att göra Noragårdsvägen till ett mer 
levande och ÆÖiËē}[Ö}§ āĊþcÌîù 

ù:cĊ }§ āÚÑ iÚþ Æ =Úþ[ i§āĊ_ÑÑ[ ÚÑ }§ ę§þÌÍÆ»§Ö ęÆÍÍ Ã[ §ĊĊ āĊÝþþ§ s§ÖĊþēÑîù 

3.2.12. - 12. Kraftledningen vid Skogsviksvägen 
Detta område betygsattes i snitt med 3,15 (avrundat till två decimaler) baserat 
på 124 svar. Nedan presenteras ett urval av citaten från fritextsvaren. 
Fritextsvaren finns i sin helhet som bilaga till sammanställningen. 

ù&Ĝ»» éc »[ÑÍ[ JÚÍ»cþ}§ÖĊÚÑĊ§Ö² S[þ´Ýþ āĊcþ }§Ö ĊÚÑôù 

ùG§þ´§ÌĊ Ñ[þÌ [ĊĊ [Öę_Ö}[ ĊÆÍÍ ´Í§þ´[ÑÆÍËāÃēāîù 

ùJ[Ċā[ éc »þÝÖÚÑþc}§Ö Ã_þîù 

ù=§Ëz Ë[» ĊĜsÌ§þ [ĊĊ }§Ö }_þ ĊĜé§Ö [ę āÌÚ»āé[þĊÆ§þ _þ ę_Í}Æ»Ċ ęÆÌĊÆ»[ Æ §ĊĊ 
iÚāĊ[}āÚÑþc}§î JÚÑ [ęāÌÆÍË[þ§ ÚsÃ ´Ýþ i[þÖ ÚsÃ ´[ÑÆÍË§þ [ĊĊ ęÆāĊ[ā Æîù 

ù)§ āÚÑ iÚþ Ö§}anför kommer inte få något ljus alls på vinterhalvåret om det 
i§iĜ»»āîù 

ù2_þ Ì[Ö }§Ċ é[āā[ Ñ§} _Í}þ§iÚ§Ö}§Ö §ÍÍ§þ āĊē}§ÖĊiÚāĊ_}§þîù 

ù?Ñ }§Ċ āÌ[ ´ÝþĊ_Ċ[ā iÚþ}§ }§Ċ »Ýþ[ā Ñ§} Í_»þ§ ´Í§þ´[ÑÆÍËāÃēā _Ö Ñ§} 
ÃÝ»Ãēāîù 

ù9Í[þĊ »Ýþi[þĊ āÌ[ÍÍ Ö[ĊēþÍÆ»ĊęÆā éÍ[Ö§þ[ā Ñ§} i huvudsak småhus som passar 
)[Ö}§þĜ}ā ęÆÍÍ[āĊ[}āÌ[þ[ÌĊ_þîù 

ù:_þÌ_Ö»§Ö āÌēÍÍ§ ÌēÖÖ[ i§iĜ»»[āî &ÚāĊ_}§þ i§ÃÝęāî 1_þÖ[ ÍÆÌÖ[Ö}§ }§ 
ĊęcęcÖÆÖ»ā āÚÑ ´ÆÖÖā Æ}[»îù 
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3.2.13. - 13. Sätraängsvägen 
Detta område betygsattes i snitt med 3,27 (avrundat till två decimale r) baserat 
på 115 svar. Nedan presenteras ett urval av citaten från fritextsvaren. 
Fritextsvaren finns i sin helhet som bilaga till sammanställningen. 

ùJ§þ ÆÖĊ§ þÆÌĊÆ»Ċ éÚ_Ö»§Ö Ñ§} [ĊĊ ēĊę§sÌÍ[ }§ĊĊ[ ÚÑþc}§ Ñ§þî "þ }§Ċ ÆÖĊ§ iþ[ 
som det är? Fin natur, lagom bostadsbebyggelse och enstaka restauranger. 
&§ÃcÍÍ }§ĊĊ[ āÚÑ }§Ċ _þîù 

ù&§ę[þ[ J_Ċþ[ "Ö»[þ ÚsÃ }§āā »þÝÖ[ ÍēÖ»Úþ ÆÖĊ[ÌĊ[²²² *Ö s§ÖĊþēÑēĊę§sÌÍÆÖ» 
riskerar att områdets karaktär går förlorad. Förtätning ökar också risken för 
översvämningar. Dränerande ytor mÆÖāÌ[þ ´ÝþāęÆÖÖ§þîù 

ù&§ę[þ[ »þÝÖÚÑþc}§Ö[z §Ì[þÖ[ ÚsÃ é[þÌ§Öîù 

ùNĊę§sÌÍÆÖ» Æ ÑÆÖ}þ§ āÌ[Í[ _þ iþ[î )§Ċ _þ ęÆÌĊÆ»Ċ [ĊĊ }§ĊĊ[ ÆÖĊ§ ÆÖÌþ_ÌĊ[þ éc }§Ö 
ę[sÌþ[ Ö[Ċēþ§Ö ÚsÃ [ĊĊ ÚÑþc}§Ċ ´þ[ÑāĊcþ āÚÑ ´ÝþĊ_Ċ[Ċîù 

ùJ_Ì§þĊ éÚāÆĊÆęĊ ´Ýþ Ö_þiÚ§Ö}§ Ñ§} §ĊĊ Ċþ§ęÍÆ»[þ§ ĊÚþ» ÚsÃ ÑÆÖ}þ§ Ã[Ö}§Íîù 

ù&Ĝ»» þ[}Ãēā §ÍÍ§þ Ì§}Ë§Ãēāî <[ě Č ęcÖ ÚÑ ´Í§þ´[ÑÆÍËāÃēāîù 

ù&Ĝ»» Ãēā Ñ§} ´[ÖĊ[āÆz sÃ[þÑ ÚsÃ ´_þ»î 1_þÖ[ ÚÍÆÌ[ [þÌÆĊ§ÌĊ§þ āc [ĊĊ }§Ċ iÍÆþ 
§Ö iÍ[Ö}ÖÆÖ»îù 

ùS[} [ęā§ā Ñ§} s§ÖĊþēÑēĊę§sÌÍÆÖ»î &Ýþ éþ§sÆā§þ[āz ęÆ i§ÃÝę§þ ÆÖ»[ ´Í§þ 
ös§ÖĊþēÑöîù 

ù:ct Sätra äng vara den mysiga relativt ostörda äng de är idag där alla kan ha 
en mysig picknick, brännbollsturnering osv. Superbra för närliggande skolor, 
i[þÖ§Ö _ÍāÌ[þ }§Ċ²ù 

ù*ěĊþ§ÑĊ Ö[ĊēþÌ_ÖāÍÆ»Ċ ÚÑþc}§ Ñ§} Ö_þÃ§Ċ ĊÆÍÍ *}āęÆÌ§Ö ÚsÃ Ö[Ċēþé[þÌî 9[Ö iÍÆ 
allt från bra till katastrof. Förslaget kan inte bedömas utan mer detaljerat 
ēÖ}§þÍ[»îù 

ù8[» ā§þ }§Ċ āÚÑ éÚāÆĊÆęĊî <§Ö §ę§ÖĊē§ÍÍ ÖĜ i§iĜ»»§Íā§ i§ÃÝę§þ [Öé[āā[ā ĊÆÍÍ 
i§´ÆÖĊÍÆ» ÚsÃ Ã[ ÃÝ» [þÌÆĊ§ÌĊÚÖÆāÌ Ìę[ÍÆĊ§Ċîù 

ù1_þÖ[ s§ÖĊþēÑēĊę§sÌÍÆÖ» ÚsÃ ęÆāā ÖĜ bebyggelse. Men absolut ingen 
i§iĜ»»§Íā§ Æ é[þÌ§Ö §ÍÍ§þ éc _Ö»[þÖ[îù 

3.2.14. - 14. Enebyängen 
Detta område betygsattes i snitt med 3,58 (avrundat till två decimaler) baserat 
på 130 svar. Nedan presenteras ett urval av citaten från fritextsvaren. 
Fritextsvaren finns i sin helhet som bilaga till sammanställningen. 
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ùGÚāÆĊÆę ĊÆÍÍ iÚāĊ_}§þ ÚsÃ ÑÆÖ}þ§ iēĊÆÌāÍÚÌ[Í§þ āc Í_Ö»§ }§Ċ Ì[Ö Ã[þÑÚÖÆā§þ[ā 
med intilliggande villaområde. Viktigt att grönområden bevaras så att det 
skapas avgränsningar och [ęāÌÆÍ}Ã§Ċîù 

ù0_ÍĊ§Ċ ÑÆĊĊ §ÑÚĊ iĜ»»Ã[Ö}§ÍÖ ęÆ} ę_»§Ö ÑÚĊ *}āi§þ» Ì[Ö Ñ[Ö ę_Í iĜ»»[ 
iÚāĊ[}āÃēā écz ę§Ċ ÆÖĊ§ ÚÑ }§Ö ÆÖ»cþ Æ }§ĊĊ[ ÚÑþc}§îù 

ù<cÖ»[ iēĊÆÌ§þ Ã[þ iĜĊĊ _»[þ§ »§ÖÚÑ cþ§Öî &Ĝ»» Í_»§ÖÃ§Ċ§þ ´þ[Ñ´Ýþ[ÍÍĊ ĊÆÍÍ 
āĊē}§ÖĊ§þî 1Ýþ ÚÑþc}§Ċ ÑĜāÆ»[þ§îù 

ù:ÚsÌ[ ÃÆĊ Systembolaget - någon trevlig familjerestaurang - gör en bättre 
ĊÚþ»Ì_ÖāÍ[ Ýę§þ é[þÌ§þÆÖ»§Ö āc [ĊĊ }§Ċ _þ Ñ§þ ÆÖiËē}[Ö}§ ÑÆÍËÝîù 

ùGÚāÆĊÆęĊ ÚÑ ęÆÍÍ[ÚÑþc}§Ċ ÚsÃ Ã[Ö}§ÍāéÍ[Ċā§Ö Ì[Ö ę_ě[ ÆÃÚé »§ÖÚÑ Ċ §ě 
stadsradhus. Här saknas idag trevliga utemiljöer som man vill vistas i och en 
ĊþĜ»»[þ§ ÚsÃ ĊĜ}ÍÆ»[þ§ ÌÚééÍÆÖ» ĊÆÍÍ āĊ[ĊÆÚÖ§Ö Ìþ_ęāîù 

ùLþ[´ÆÌāÆĊē[ĊÆÚÖ§Ö éc *Ö§iĜi§þ»āę_»§Ö ÑcāĊ§ ÍÝā[ā²²ù 

ù=ĜĊĊ »þ§ééz i§´ÆÖĊÍÆ» Ã[Ö}§Í ÌÚÑÑ§þ ÚsÃ »cþz þ§āĊ[ēþ[Ö»§þ Í_»»§þ Ö§þz »Ýþ 
ett helhetsgrepp med den fastighet som idag har pav ÆÍËÚÖ»§þ ´Ýþ ÖĜ[ÖÍ_Ö}[îù 

3.2.15. - 15. Östra Enebytorg 
Detta område betygsattes i snitt med 3,18 (avrundat till två decimaler) baserat 
på 113 svar. Nedan presenteras ett urval av citaten från fritextsvaren. 
Fritextsvaren finns i sin helhet som bilaga till sammanställningen. 

ù0ÆÖÖā þ§}[Ö ÖÚ» Ñ§} Í_»§ÖÃ§Ċ§þ éc ĊÚþ»§Ċ ā[ÑĊ IÚāÍ[»ā =_āiĜz ´ÚÌēā iÝþ 
ę[þ[ éc ÑÆÖ}þ§ §Ö´[ÑÆÍËāÃēāćþ[}ÃēāćÌ§}Ë§Ãēāîù 

ù=*8² &Ĝ»» iÚāĊ_}§þ éc ÝāĊþ[ āÆ}[Ö ÚÑ Enebybergsvägen, INTE centrum. 
Varför envisas ni med att vilja centrumutveckla där? Visa hänsyn till 
ÆÖĊÆÍÍÆ»»[Ö}§ ęÆÍÍÚþ Ñ§} Ö§}Ċþ[éé[} ÃÝË}îù 

ù:c» ÚsÃ [ęāÌ[Í[}§ Ãēāz þ[}Ãēāz Ýę§þĊ_sÌÖÆÖ» [ę *Ö§iĜi§þ»āę_»§Ö āÌ[é[þ §ĊĊ 
enhetligt område. möjliggör för småbutiksverksamhet och pub. inga 
ÃÝ»ć´Í§þiÚāĊ[}āÃēāî 1Ýþ s§ÖĊþēÑ Í§ę[Ö}§îù 

ù&§iĜ»»§Íā§ [Öé[āā[Ċ ĊÆÍÍ ÆÖĊÆÍÍÆ»»[Ö}§ ęÆÍÍÚþ²ù 

ù&Ĝ»» ÍÆÌ[ ÃÝ»Ċ éc ÝāĊþ[ āÆ}[Ö [ę ę_»§Öîù 

ùLĜsÌ§þ ÆÖĊ§ }§Ċ āÌ[ āĊc i[þ[ ´Í§þiÚāĊ[}āÃēāz ´Ýþ [ĊĊ ´c §Ö iþ[ Ýę§þ»cÖ» Ñ§ÍÍ[Ö 
villor och flerbostadshus närmast Enebybergsvägen kan stadsradhus, parhus 
etc utgöra en lämplig  ĊĜéÚÍÚ»Æîù 

ùJ_Ì§þāĊ_ÍÍ ÑÝĊ§Ċ Ñ§} ęÆÍÍ[ÚÑþc}§Ċ »§ÖÚÑ §Ö ÑËēÌ Ýę§þ»cÖ» ´þcÖ 
flerbostadshus, via stadsradhus och sedan villor. Gärna möjlighet till möten 
ęÆ} ā§þę§þÆÖ» ÚsÃ Í§Ìîù 
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ù&Ĝ»» þ[}Ãēā §ÍÍ§þ Ì§}Ë§Ãēā ÆāĊ_ÍÍ§Ċî ?Ñ ´Í§þiÚāĊ[}āÃēāz Ñ[ě Č ęcÖî &Ĝ»» 
omsorgsiÚ§Ö}§ ´Ýþ _Í}þ§z i§ÃÝęā ´Í§þ Æ )[Ö}§þĜ}îù 

3.3. Översiktsplanens utvecklingsinriktning 
För denna fråga presenterades förslag på kommunens långsiktiga vilja för 
mark- och vattenanvändningen. Denna fråga kunde besvaras med betyg 1 5̄ 
där 1 var mycket dåligt o ch 5 var mycket bra. Utöver detta kunde 
respondenten svara genom fritextsvar. 

3.3.1. Utvecklingsinriktning för bebyggelse  

 

Nedan presenteras ett urval av citaten från fritextsvaren. Fritextsvaren finns i 
sin helhet som bilaga till sammanställningen. 

ù?Ñþc}§Ċ ´cþ 3=L* Ýę§þ§ěéÍÚ[Ċ§þ[ā Ñ§} §ěĊþ§ÑĊ ÑcÖ»[ iÚāĊ_}§þî J§þ §Ö 
stor risk att det kommer att nallas på Rinkebyskogen. Bättre att förlägga 
Ñ§þé[þĊ§Ö [ę ´Í§þiÚāĊ[}āÃēā Ö_þ[ <ÝþiĜîù 

ù9_ÖÖā āÚÑ [ĊĊ Ñ[Ö ´ÝþāĊ ÑcāĊ§ Ċ[ Ċ[» Æ iēÍÍ§þāÌĜ}} Ñot E18? Men gärna 
byggnation längs E18, blandat med park/centrum/mötesplatser. Lite 
āÑcāĊ[}āÌ_ÖāÍ[ ĊþÚþ Ë[» ēééāÌ[ĊĊ[āôù 

ùJÚþ»ÍÆ»Ċ [ĊĊ §Ö}[āĊ iēÍÍ§þāĊÝþ}[ ÚÑþc}§Ö Ö_þ[ *á¬ _þ Ñ§} 
i§iĜ»»§Íā§éÍ[Ö§þÖ[îù 

ù)§Ċ _þ iþ[ [ĊĊ ÌÚÑÑēÖ§Ö éÍ[Ö§þ[þ āĊþ[Ċ§»ÆāÌ bebyggelse med förhoppning 
[ĊĊ ´ÝþÍ_»»[ *á¬ Æ ĊēÖÖ§Íîù 

ù1ÍÝÑ ĊēÖÖ§ÍÖî ?þ§[ÍÆāĊÆāÌĊ [ĊĊ Ö_āĊ[Ö }ēiiÍ[ iÚāĊ_}§þ Æ ÌÚÑÑēÖ§Ö éc }§ÖÖ[ 
ÍÆÍÍ[ ĜĊ[²  &Ýþ ÆÖĊ§ »§ÖÚÑ´Ýþ[ā Æ ÌÚÑÑēÖ§Öā þ§»Æ²²ù 
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ù&þ[ [ĊĊ iĜ»»[ Í_Ö»ā *á¬î =§Ë ĊÆÍÍ Ýę§þ}_sÌÖÆÖ»î &Ĝ»» Ċ_ĊĊ Æ s§ÖĊþēÑ ´Ýþ [tt 
i§ę[þ[ ęÆÍÍ[āĊ[}§Ö ēĊ[Ö´Ýþ s§ÖĊþēÑîù 

ù0Ýþ§āÍcþ [ĊĊ ÖÆ Ċ_ÖÌ§þ ÚÑî S[þ´Ýþ ēĊ[þÑ[ )[Ö}§þĜ}ā Ö_āĊ ēÖÆÌ[ Ì[þ[ÌĊ_þ Ö_þ 
Täby redan planerar och har plats för mängder av bostäder etc. Skapa i stället 
§ĊĊ ēÖÆÌĊ [þę ĊÆÍÍ Ö_āĊ[ »§Ö§þ[ĊÆÚÖ§þîù 

ù&Ĝ»» Ñ§þz iĜ»» ÃĜþ§āþ_ĊĊ§þîù 

ù3Ö»§Ċ ÖĜĊĊ ĊÚþ» ęÆ} IÆÖÌ§iĜz i§ę[þ[ »þÝÖÚÑþc}§Ċîù 

ù<ÆÖ ēéé´[ĊĊÖÆÖ» _þ [ĊĊ i§ę[þ[ )[Ö}§þĜ} āÚÑ }§Ċ _þî ǀĊĊ iĜ»»[ ę_Í}Æ»Ċ 
mycket mer bostäder i Danderyd kommer göra det väldigt svårt med 
Ö[ĊēþēééÍ§ę§Íā§þî &Ĝ»» ÆÖĊ§ ÖĜ[ s§ÖĊþēÑ²ù 

ù?Ñ ÖÆ ÑcāĊ§ iĜ»»[ högt - kopiera Danderydsgatan i Stockholm. Kom ihåg 
innergårdar, kom ihåg att vara generös med balkonger eller terrasser! Ha lite 
[ÑiÆĊÆÚÖ§þ²ù 

ù&§iĜ»»§Íā§ Í_Ö»ā *á¬ ´Ýþi_ĊĊþ[þî ǀÍÍ i§iĜ»»§Íā§ Í_Ö»ā IÆÖÌ§iĜāÌÚ»§Ö 
västerut längs Edsbergsvägen vid Danderyds Golfklubb tycker jag är mycket 
}cÍÆ»Ċî 9ÚÍÍ§ÌĊÆęĊþ[´ÆÌÖÚ} ęÆ} IÆÖÌ§iĜ ÍcĊ§þ ÚþÚę_sÌ[Ö}§îù 

ùǀÖā§þ [ĊĊ )[Ö}§þĜ} _þ Æ āĊÚþ ā§ĊĊ ´_þ}Æ»iĜ»»} §ÖÍÆ»Ċ āĊ[ĊÆāĊÆÌz Öþ đ [ęā§§Ö}§ 
bebyggd mark per landyta (SCB). Viktigt att behålla grönområden så som 
golfbanor och parÌ§þ āc āÚÑ JÌē»»iÚé[þÌ§Öîù 

ù=ĜĊĊ s§ÖĊþēÑÚÑþc}§ Ñ§} ÖĜ i§iĜ»»§Íā§ ÌÚÑÑ§þ ÆÖÖ§i_þ[ ÃÝ»þ§ āÍÆĊ[»§ éc 
miljö och naturområden samt ökat buller. Danderyd är till ytan en liten 
ÌÚÑÑēÖîù 

ù1_þÖ[ ęÆāā i§iĜ»»§Íā§ Í_Ö»ā Ñ§} đĆđ ę_āĊ§þēĊz Ñ§Ö ÆÖĊ§ ´Ýþ ÑĜsÌ§Ċî JÑcÃēā 
och små lägenhetshus. Absolut inga höga hus, någonstans i kommunen, 
´ÝþēĊÚÑ <ÝþiĜîù 

ùLĜsÌ§þ ÆÖĊ§ [ĊĊ ēĊiĜ»»Ö[}āéÍ[Ö§þÖ[ Í_Ö»āĊ Ñ§} *}āi§þ»āę_»§Ö ÚsÃ Í_Ö»āĊ 
med Rinkebyskogen är en bra idé. Kommer att ta mark av skogsmiljö och 
þ§Ìþ§[ĊÆÚÖîù 

ù&§iĜ»»§Íā§ēĊę§sÌÍÆngen har förändrats i grunden i pandemins spår. 
Hemmakontor behövs i större utsträckning, vilket bromsar företagens behov 
[ę āĊÚþ[ ÌÚÖĊÚþāĜĊÚþî ?Ñę[Ö}Í[ ÌÚÖĊÚþ ĊÆÍÍ iÚāĊ_}§þîù 
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3.3.2. Utvecklingsinriktning för kommunikationer  

 

Nedan presenteras ett urval av citaten från fritextsvaren. Fritextsvaren finns i 
sin helhet som bilaga till sammanställningen.  

ù&þ[ Ñ§} ÌÚÍÍ§ÌĊÆęĊþ[´ÆÌ Ñ§Ö ÆÖĊ§ ÚÑ }§Ċ ÆÖĊ§ ÚÑ }§Ċ _þ éc i§ÌÚāĊÖ[} [ę 
Ö[Ċēþ ÚsÃ ÌÚÑÑēÖ§Öā ęÆÍÍ[āĊ[}āÌ[þ[ÌĊ_þîù 

ù3Ö»§Ö iþÚ Ýę§þ *}āęÆÌ§Ö²² &þ[ Ñ§} ´Í§þ Ýę§þ´arter för cykel över E18. säkra 
ę_»[þ ´Ýþ āÌÚÍi[þÖî <§þ iēāā[þ Æ ÌÚÑÑēÖ§Öîù 

ù&Ĝ»» ēĊ ĊēÖÖ§Íi[Ö[Ö ÖÚþþēĊ ÑÚĊ L_iĜî JÆĊē[ĊÆÚÖ§Ö éc ÑÚĊÚþę_»§Ö ÌÚÑÑ§þ 
att förvärras betydligt efter att Täby har byggt alla planerade nya bostäder. 
3Ö´Ýþ ę_»ĊēÍÍ[þîù 

ù=§Ë Ċ[sÌ ÆÖ»§Ö ēĊiĜ»»Ö[} [ę IÚāÍ[»āi[Ö[Ö ´ÝþÍ_Ö» ĊēÖÖ§Íi[Ö[Ö ÆāĊ_ÍÍ§Ċîù 

ù&þ[ iÚþĊā§ĊĊ ´þcÖ Ö§}»þ_ęÖÆÖ» [ę §á¬ ÚsÃ ´ÝþÍ_Ö»ÖÆÖ» [ę þÚāÍ[»āi[Ö[Ö ĊÆÍÍ 
Odenplan som jag anser vara dåliga förslag som ger väldigt lite nytta i 
þ§Í[ĊÆÚÖ ĊÆÍÍ ÌÚāĊÖ[}§þîù 

ù&Ĝ»»[ Ýę§þ *á¬ ĊÆÍÍ förmån för stadsgata och bostäder låter som det enda 
rimliga? Underlätta för människor att lämna bilen med bra 
ÌÚÍÍ§ÌĊÆęĊþ[´ÆÌćsĜÌ§Íi[ÖÚþî J§þ ÆÖ»§Ö āĊÝþþ§ ęÆÖÖÆÖ» Ñ§} ǀþÍ[Ö}[ôù 

ù&§»þÆé§þ ÆÖĊ§ ę[þ´Ýþ Ñ[Ö ÆÖĊ§ [þi§Ċ[þ ´Ýþ §Ö ēĊiĜ»»Ö[} [ę ĊēÖÖ§Íi[Ö[Ö ĊÆÍÍ 
Täby, Roslagsbanan kan inte svälja allt. kapaciteten räcker inte till. E18 i 
ĊēÖÖ§Í _þ iþ[ Ñ§} i§iĜ»»§Íā§ Úę[Öécîù 

ù)§ ÖĜ iēāā´_ÍĊ§Ö Ã[þ Ìþ[´ĊÆ»Ċ ÝÌ[Ċ iēÍÍ§þ ´þcÖ *á¬ ęÆÍÌ§Ċ »Ýþ [ĊĊ Ìþ[´ĊÆ»[ 
bullerskydd behöver uppföras omgående i väntan på eventuell tunnel  som är 
§Ö iþ[ ÍÝāÖÆÖ» ÚÑ }§Ö Ì[Ö ēĊ´Ýþ[ā āÖ[iiĊîù 
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ù&þ[ iÚþĊā§ĊĊ ´þcÖ ´ÝþāÍ[»§Ċ [ĊĊ iĜ»»[ éc *á¬î ǀĊĊ }ēiiÍ[ )[Ö}§þĜ}ā 
ÆÖęcÖ[þ[ÖĊ[Í ÑcāĊ§ ´Ýþā_Ñþ[ ÌÚÑÑēÖÆÌ[ĊÆÚÖ§þÖ[îù 

ù9ÚÍÍ§ÌĊÆęĊþ[´ÆÌ§Ö i§ÃÝęā iĜ»»[ā ēĊ Æ [ÍÍ[ }§Í[þî )ęā ic}§ iēāā ÚsÃ Ċi[Ö[z 
men även Rosla»āi[Ö[Öîù 

ù1ÍÝÑ ÆÖĊ§ [ĊĊ iÆÍĊþ[´ÆÌ§Ö ÌÚÑÑ§þ ę[þ[ §Ö āĊÚþ }§Í }§ Ö_þÑ[āĊ§ ČĢ cþ§Öz ÆÖĊ§ 
minst beroende på elbilar. Genomfartstrafik måste styras till E18, och 
»§ÖÚÑ´[þĊ ´ÝþiËē}[ā »§ÖÚÑ *Ö§iĜi§þ» ÚsÃ &þcę[ÍÍ[²²²ù 

ù9ÚÍÍ§ÌĊÆęĊþ[´ÆÌÖÚ}§Ö iÝþ ÌÖĜĊ[ā ĊÆÍÍ området kring Mörby Centrum/Danderyds 
Sjukhus. Att göra Rinkeby till Kollektivtrafiknod riskerar att sönderexploatera 
Ö_þÃ§Ċ§Ö ĊÆÍÍ IÆÖÌ§iĜāÌÚ»§Öā Ö[Ċēþþ§ā§þę[Ċîù 

ùLþÚþ ÆÖĊ§ éc §Ö āc āĊÚþ ÌÚÍÍ§ÌĊÆęĊþ[´ÆÌÖÚ} Æ IÆÖÌ§iĜî NĊiĜ»»Ö[} [ę sĜÌ§Íi[ÖÚþ 
är bra men planera då även för nya fordon som kommit på senare tid, 
§Íāé[þÌsĜÌÍ[þz §ÍsĜÌ§Íz §ÍÑÚé§} ÑÑ ° »cþ āÖ[ii[þ§îù 

ùJécþiēÖ}§Ö Ċþ[´ÆÌ i§ÃÝęā ę§þÌÍÆ»§Ö Ö_þ L_iĜ ÚsÃ S[ÍÍ§ÖĊēÖ[ Ãcþ}§ěéÍÚ[Ċ§þ[þ 
bebyggelse. Men kanske blir det mer hemarbete och mindre resor till kontor  
Ñ§} }Æ»ÆĊ[Í[ ÍÝāÖÆÖ»[þî 0ÝþēĊā_ĊĊÖÆÖ»[þ _Ö}þ[āîù 

ù)§Ċ i§ÃÝęā i_ĊĊþ§ ÌÚÑÑēÖÆÌ[ĊÆÚÖ§þ ę_āĊ§þēĊîù 

3.3.3. Utvecklingsinriktning för natur och friluftsliv  

 

Nedan presenteras ett urval av citaten från fritextsvaren. Fritextsvaren finns i 
sin helhet som bilaga till sammanställningen. 

ù&þ[ ´Ýþ [ĊĊ āÌ[é[ »þÝÖāÌ[ ÚsÃ þ§Ìþ§[ĊÆÚÖ Ö_þ[ iÚāĊ_}§þîù 

ù)§Ċ ´ÆÖÖā Ãēþ ÑĜsÌ§Ċ āÌÚ» ÚsÃ Ö[Ċēþ āÚÑ Ã§ÍāĊ Æ )[Ö}§þĜ} }§Ö _þ ę_þ} [ĊĊ 
i§ę[þ[ Ñ§Ö }§Ċ ´cþ ÆÖĊ§ iÍÆ §ĊĊ §»§ÖÆÖĊþ§āā§îù 
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ùGrönområden är jätteviktigt. Bygg inte i Rinkebyskogen eller andra gröna 
ytorîù 

ù&Ĝ»» Ýę§þ ÑÚĊÚþę_»§Öz āc Ñ[Ö āÍÆéé§þ ā§ ÚsÃ ÃÝþ[ ÑÚĊÚþę_»§Ö ÚsÃ 
ÌÚÑÑēÖ§Ö Ì[Ö iÍÆ *= ÌÚÑÑēÖîù 

ùS_þ}§Ċ _þ Ýę§þāÌ[ĊĊ[Ċî 9ÚāĊ[þz Ñ§Ö iÍÆþ _Ö}c ÆÖĊ§ iþ[î )§Ċ ´ÆÖÖā §Ö sÃ[þÑ Æ [ĊĊ 
ha kvar fyra kommundelar som avskilda byar. Det ger m§þ éÚāÆĊÆę iĜÌ_ÖāÍ[îù 

ùSÆÌĊÆ»Ċ [ĊĊ }§ āÚÑ iÚþ Æ §Ö }§Í [ę ÌÚÑÑēÖ§Ö āÚÑ Ã[þ Ö_þÑ[þ§ ĊÆÍÍ =Úþþ[ 
Djurgården, Lidingö eller Bogesundslandet kan nå det. Så kommer också 
ÌÚÑÑēÖ§Öā »þÝÖĜĊÚþ ĊÆÍÍ ÖĜĊĊ[ ´Ýþ i§āÝÌ[þ§îù 

ù0Í§þ[ ēĊ§»ĜÑ Æ ÚÍÆÌ[ }§Í[þ [ę ÌÚÑÑēÖ§Öîù 

ù8[ Ċack! Men verkar oförenligt med övriga idéerôù 

ù9ÚééÍ[ ÆÃÚé IÆÖÌ§iĜāÌÚ»§Ö Ñ§} ǀÍĊÚþéāāÌÚ»§Ö² JÌ[é[ §Ë Ö[Ċēþþ§ā§þę[Ċ āÚÑ 
låser ute friluftsaktiviteter - låt allemansrätten gälla och skapa förutsättningar 
för mtb -sĜÌÍÆÖ»z þÆ}ÖÆÖ»z Ċ§þþ_Ö»ÍÝéÖÆÖ» §Ċsù 

3.4. Övriga synpunkter 
För denna fråga kunde respondenten  lämna synpunkter antingen genom att 
peka ut områden på karta eller genom fritextsvar . Kartbilderna nedan visar en 
bild för övriga synpunkter kategoriserade på ùBevara och utvecklaù samt en 
bild där synpunkterna återges i sin helhet utefter kategori . Därefter 
presenteras ett urval av citaten från fritextsvaren. Fritextsvaren finns i sin 
helhet som bilaga till sammanställningen.  
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Nedan presenteras ett urval av citaten från fritextsvaren. Fritextsvaren finns i 
sin helhet som bilaga till sammanställningen.  

ùJĊÚþ[ ´Ýþ_Ö}þÆÖ»[þ ÆÖÚÑ ÌÚÑÑēÖ§Ö i§ÃÝę§þ þÝāĊ[ā ÚÑz ´ÚÍÌ Ã[þ ÆÖĊ§ ĊÆ} Ñ§} 
enkäter, många vet inte om att den existerar. Folk som lever i kommunen trivs 
pga att det är optimalt som det är, vill inte ha förtätning med allt vad det 
innebär. Viktig att inte enbart ekonomin styr. Lidingö har många fler 
Úi§iĜ»»}[ »þÝÖÚÑþc}§Ö _Ö )[Ö}§þĜ}²ù 
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ù&Ĝ»» āc ÍÆĊ§ āÚÑ ÑÝËÍÆ»Ċz ęÆ är redan så tättbebyggda. Förstör inte vår unika 
miljö. Satsa på större och varierat utbud av bostäder för äldre då den 
gruppen är så stor. Inrätta ett skönhetsråd och se till att nybyggnation sker i 
samklang med befintliga byggnader. Låt våra grönområden vara kvar, bygg 
ÆÖĊ§ [ÍÍā }_þ ēĊ[Ö ēĊę§sÌÍ[ ÑÝËÍÆ»Ã§Ċ§þÖ[ ĊÆÍÍ ēĊÚÑÃēā[ÌĊÆęÆĊ§Ċ§þ ´Ýþ [ÍÍ[ cÍ}þ[þîù 

ù)[Ö}§þĜ} _þ Ú§þÃÝþĊ s§ÖĊþ[ÍĊ ÚsÃ ÑĜsÌ§Ċ [ĊĊþ[ÌĊÆęĊ ´Ýþ [ÍÍ[ Úāā āÚÑ ÌÚÑÑ§þ 
från innerstan och vill ha grönska och centralt läge. Det finns mycket plats i 
kÚÑÑēÖ§Ö [ĊĊ ´ÝþĊ_Ċ[ éc ēĊ[Ö [ĊĊ ´ÝþāĊÝþ[ Ã§ÍÃ§Ċ§Öć»þÝÖāÌ[Öîù 

"Danderyd är magiskt - ett Bullerbyn granne med stor -staden. Låt det så 
´ÝþiÍÆ²ù 

"Biltrafik är fortfarande framtiden, se till att inte planera bort detta! Gå och 
cykel i all ära, men för att få ihop vardagslivet är bilen en nyckelkomponent. 
Sluta satsa överdrivet på cykling, Sverige är ett land där höst och vinter inte 
Ñ§}´Ýþ §ĊĊ ÃcÍÍi[þĊ sĜÌÍ[Ö}§ ´Ýþ i[þÖ´[ÑÆÍË§þîù 

ùPå sikt vore det fint att på fler sätt binda samman områdena som delas av 
E18. Genom partiell överdäckning, fler tunnlar/broar eller annan bebyggelse. 
Även fint att försiktigt utveckla strandlinjen med för hela kommunen 
tillgängliga funktioner t.ex pir, brygga, bastuförening. ù 

ù&Ĝ»» ÆÖĊ§ āÝÖ}§þ ęÆÍÍ[āĊ[}āÌ[þ[ÌĊ_þ§Öî :cĊ Úāā i§ę[þ[ }§ grönområden som 
är kvar. Stoppa planerna på e18-§ěéÍÚ[Ċ§þÆÖ»§Ö²ù 

ùSÆāÆÚÖ§Ö iÚþ}§ āÖ[þ[þ§ iĜ»»[ éc }§Ċ »þÝÖ[ ÚsÃ §Ö§þ»ÆāÑ[þĊ[ ÚsÃ 
självhushållande samhället, där fokus ligger på att ALLA generationer skall ha 
trivsamma och trygga miljöer. I vilka miljöer sk all våra barnbarn få uppleva 
naturens dofter, bärplockning och allemansrätt? Vart skall alla äldre få vandra 
§´Ċ§þ āÆÖ[ ´ÝþēĊā_ĊĊÖÆÖ»[þ Æ §Ö ĊþĜ»» ÚsÃ Í_ĊĊÆÍÍ»_Ö»ÍÆ» »þÝÖ ÑÆÍËÝôù 

"Har tidigare föreslagit en överdäckning av P -ytan vid Danderyds gymnasium. 
Genom att göra en tredimensionell fastighetsbildning, skulle en yta på ca 16 
000 m2 kunna bli tillgänglig för att bygga på. Vid en 50% exploatering och 
bygge i tre plan skulle bostadsyta på 24 000 m2 kunna bli realistiskt. Bostäder 
för studenter och även fö r äldreboende. Bra kommunikationer och nära 
Ö[Ċēþ§Ö ÚsÃ Ö_þ[ āÌÚÍ[Öîù 

"Att ni verkligen bryr er om den visuella gestaltningen av nybyggnationer, ta 
hjälp av de konstnärer, arkitekter som kan bygga personligt och med charm 
(En Sveriges Gaudi). T ex Upplands Väsby väljer att bygga i klassisk stil bla - 
det tycker jag är ett bra initiativ. Att ni inte bygger punkthus utan mer tänker 
på helheten med mysiga innergårdar. Gärna olika arkitekter i samma område 
så att det blir liv, variation. Gärna nivåskillnader. Generöst med uteplatser, 
i[ÍÌÚÖ»§þz Ċ§þþ[āā§þîù 
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" - Danderyd får inte ses som ""färdigbyggt"". Ett samhälle kan inte upphöra 
att utvecklas, utan måste hela tiden förnyas, kompletteras och anpassas till 
nya behov. 

- Bostadsfrågan är avgörande för att kunna hålla igång ett levande samhälle. 
Det krävs en variation av bostäder och ett bättre markutnyttjande, gärna med 
småskaliga bostadsområden. Det borde gå att utnyttja delar av 
Rinkebyskogen, som idag t ex rymmer två golfanläggningar. Delar av den 
marken borde kunna användas bättre. 

- Danderyd är och kommer alltid att vara en genomfartskommun. Detta måste 
bejakas. Det går därför inte att av principskäl blockera eller försvåra trafiken 
till/från övriga Norrort. Istället bör den omgivande miljön anpassas så att den  
fungerar bra i förhållande till trafiken. Gärna T -bana till Täby, även om det 
kräver viss bebyggelse i Danderyds. 

- Kommunens tydliga karaktärsområden i samtliga kommundelar bör värnas, 
men utan att det skapas museala miljöer. Även Djursholm och Stocksund kan 
förtätas varsamt." 

ù0ēÖ}§þ[ éc Ãēþ }§Ċ ÖĜ[ ēĊÝÌ[}§ Ã§Ñ[þi§Ċ§Ċ _Ö}þ[þ ´ÝþēĊā_ĊĊÖÆÖ»[þÖ[ ´Ýþ 
kommunikationer, ev ökat intresse att bosätta sig längre/ långt borta från 
ùarbetsplatsenù. Många kanske kommer att jobba hemifrån 1 3̄ dagar/vecka. 
Eller i helt [ÖÖ[Ö }§Í [ę Ję§þÆ»§ć[Ö}þ[ Í_Ö}§þîù 

ùBostäder kan vara bra men vi behöver inte ett stort shoppingkomplex vid 
Mörby C, räcker med Täby C och Mall of Scandinavia.ù 

ù9[ÖāÌ§ Öc»ÚÖ [Ñ´ÆĊ§[Ċ§þ āÌēÍÍ§ ÌēÖÖ[ ´ÆÖÖ[ā ´Ýþ ÚÍÆÌ[ āÍ[»ā ´þ[ÑĊþ_}[Ö}§Öô 
för natur och kulĊēþ ´Ýþ [ÍÍ[ ÌÚÑÑēÖÆÖęcÖ[þ§îù 

"Jag saknar en mer djupgående analys och beskrivning av den framtida 
befolkningsutvecklingen i kommunen. Det borde vara en naturlig 
utgångspunkt för planeringen av bostadsbyggandet. Hur många nya 
invånare/skattebetalare avser kommunen planera för?  

ù)§Ċ i§ÃÝęā iĜ»»[ā iÚ§Ö}§ Ñ§} ÍÆĊ§ ÑÆÖ}þ§ ĊÚÑĊ āÚÑ ÚÍÆÌ[ ĊĜé§þ [ę 
människor, seniorer, yngre och de som inte orkar/har tid att sköta stora 
tomter/vill ha ett billigare boende än sitt idag redan stora i Danderyd. Men 
gärna vill ha sin egen mer begränsade grönyta. Inte bara bygga lägenheter 
med balkong i flerbostadshus. Bygg för att människor ska kunna bo kvar i 
)[Ö}§þĜ} Æ ´Í§þ[ »§Ö§þ[ĊÆÚÖ§þîù 

Det är motsägelsefullt var det ska byggas. Ett övergripande mål är att man 
kan bo kvar i sitt närområde där man känner sig hemma och har sina vänner, 
även om situationen förändrats under olika skeden av livet. Planeringen ska 
bidra till ett varierat utbud av bostäder m.m. i alla kommundelar. Samtidigt 
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skrivs att större delen av bebyggelseutveckling en i Danderyd föreslås ske 
längs E18-stråket i nord-sydlig riktning.  

Att byggandet ska koncentreras utefter E18 är betänkligt av miljöskäl. Varför 
ska man bygga bostäder där trafikbullret och luftföroreningarna är som störst? 
Alla som bosätter sig i Dander yd bör få sunda och trivsamma boendemiljöer. 
Därför bör byggandet av bostäder fördelas till och passas in alla 
kommundelar."  

3.5. Utvärdering av enkäten 
För denna fråga kunde respondenten lämna synpunkter på enkätens 
utformning och innehåll samt hur de fåt t kännedom om samrådet för 
översiktsplanen. Nedan presenteras ett urval av citaten från fritextsvaren. 
Fritextsvaren finns i sin helhet som bilaga till sammanställningen. 

ù&þ[ Ñ§}iÚþ»[þ}Æ[ÍÚ»²ù 

ù&þ[ [ĊĊ ÖÆ Ċ[þ ÆÖ ÌÚÑÑēÖÆÖÖ§ęcÖ[þÖ[ā āĜÖéēÖÌĊ§þî L[sÌ āc ÑĜsÌ§Ċ²ù 

ù3iÍ[Ö} ´Ýþ [ÍÍÑ_ÖĊ ÃcÍÍ§Ċî JęcþĊ [ĊĊ ´ÝþāĊc Ãēþ }§Ċ iÍÆþ Ö_þ }§Ċ[ÍË§þ _þ ęÆÌĊÆ»Ċ ´Ýþ 
[ĊĊ }§Ċ āÌ[ iÍÆ ´ÆÖĊ ÚsÃ Ċþ§ęÍÆ»Ċîù 

ù)§Ċ ę[þ i[þ[ ´ÚÌēā éc iĜ»»[Ö}§ [ę ÖĜ[ iÚāĊ_}§þî :_»» ´ÚÌēā éc i§ę[þ[Ö}§ 
och underhåll istället. Samt förbättring av grönområden. ù 

ù0ÚþÑēÍ§þÆÖ»[þÖ[ ę[þ ´Ýþ ÃÝ»Ċ āę_ę[Ö}§î J§þ ´þ[Ñ §ÑÚĊ Ñ_Ċi[þ[ ÑcÍ²ù 

ùÑ§Ö ÍÆĊ§ ę_Í övergripandeù 

ù0þc»Úþ ÚsÃ i§āÌþÆęÖÆÖ»[þ _þ ´Ýþ Íē}}Æ»[ ÚsÃ ÆÖāĊ_ÍÍā[ÑÑ[î ǀÍÍ[ ÃcÍÍ§þ Ñ§} ÚÑ 
att kommunen ska utvecklas på ett miljövänligt sätt. Ta upp de frågor som ni 
vet _þ ÌÚÖĊþÚę§þāÆ§ÍÍ[ ÆāĊ_ÍÍ§Ċ²ù 

ù3ÖĊ§ ĊÆÍÍþ_sÌÍÆ»Ċ }§Ċ[ÍË§þ[}§ ´ÝþāÍ[» éc iĜ»»Ö[}§þ ÆÖÚÑ }§ ÚÍÆÌ[ ÚÑþc}§Ö[îù 

ù0þc»ÚþÖ[ ę[þ āc [ÍÍÑ_ÖĊ ÃcÍÍÖ[ [ĊĊ }§Ċ _þ āęcþĊ [ĊĊ ´ÝþāĊc ęÆÍÌ§Ö ´[ÌĊÆāÌ ÖĜĊĊ[ 
āę[þ§Ö Ì[Ö Ã[îù 

ù<cÖ»[ iþ[ ´þc»Úþî 2[}§ ÝÖāÌ[Ċ Öc»ÚĊ āĊÝþþ§ āÌþÆęēĊþĜÑÑ§îù 

ù=Æ iÍÆþ §ĊĊ ÍÆĊ§Ċ āĊ§» i_ĊĊþ§ ´Ýþ ę[þ §ÖÌ_Ċî 1þ[ĊĊÆāî 0þ_ÑāĊ ÍĜsÌ[}§ā §ÖÌ_Ċ§Ö 
ÌÚÌ[ Ö§þ á¶¬ āÆ}Úþ ĊÆÍÍ Öc»ÚĊ ÌÚþĊ Ñ§Ö _Ö}c þ§Í§ę[ÖĊîù 

ù&þ[ ÚsÃ āÖĜ»» Ě§ii[ā§þ[} CGz ĊĜ}ÍÆ»[ ´þc»Úþ ÚsÃ iþ[ Ñ§} ÑÝËÍÆ»Ã§Ċ [ĊĊ 
Í_ÑÖ[ āę[þ Ñ§} §»Ö[ Úþ}îù 
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Bilaga 1  ̄Samtliga fritextsvar gällande 
ù<cÍÚÑþc}§ á  ̄Bygga och bevara för 
Æ}[» ÚsÃ ÆÑÚþ»ÚÖù 
Nedan redovisas samtliga fritextsvar gällande målområde 1  ̄Bygga och 
bevara för idag och imorgon.  

Alternativet att öka antalet bostäder med 11 000 (jmfr med dagens dryg t 
23000) på ett litet stråk längs E18 är fortfarande löjeväckande orealistiskt. 
Detta är INTE genomförbart.  

Varför brett och blandat? Tillvarata en mer homogen bebyggelse utan att kila 
in udda bebyggelser.  

Bygg inga nya flerbostadshus i kommunen. Ska det byggas nytt så ska det 
vara villor och radhus. INGA NYA HUS ÖVER 2 plan. 

Näst sista punkten stämmer inte med verkligheten enär hyresrätter saknas för 
många. 

Minska nybyggnation och förtätning!  

Förslaget är luddigt i uttryck om vad som avses som bevaransvärt samt 
möjliggör stora ingrepp i befintliga (äldre) delar av trädgårdsstaden.  

Låter bra, men ni har inte efterlevt att bevara/tillvarata värdefulla miljöer  

Gröna stadslandskap skall vara gröna villastad. stad för tankarna till högre hus 
och det ska vi inte ha. bebyggelse längs med E18 måste ske med varsamhet 
så det inte blir betongstad. måste vara grönt!  

Bygg fler flerfamiljshus/hyresrätter samt bostadsrätter. Fler små 
lägenheter/radhusområden för familjer. Integrera bland villaområden. Mer 
flexibla i utbygg nad av villor och arkitektritade förslag  

Saknar helt fokus på att skapa bättre förutsättningar för boende/bebyggelse 
som redan finns - känns som allt fokus ligger kring exploatering.  

Större restriktioner på förtätandet av villastaden  

Saknar bevarandet av grönområden i stort samt bevarandet av "gröna 
lungor" (mindre grönområden) som finns i villaområdena.  

En så pass välbärgad kommun, ekonomiskt och intellektuellt, borde kunna ha 
en mer proaktiv och ambitiös målbild vad gäller klimat och hållbarhetsfrågor.  

Bra att bygga längs E18. Långsiktigt behöver E18 gå i tunnel och varför 
vänta? 
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SÆÌĊÆ»Ċ [ĊĊ ù»þÝÖ[ ÍēÖ»Úþù Æ iÚāĊ[}āÚÑþc}§Ö[ iÍÆþ Ìę[þz ÆÖĊ§ ÑÆÖāÌ[ 
tomtstorleken så att avstyckningar kan göras till alltför små tomter o för tätt 
mellan husen 

Gräv ner E18. Såg till och med på en bild från 1965 att planen var att 
motorvägen skulle gå under mark förbi Mörby C. Mörbyskolan, Friberga, 
Kyrkskolan samt Kyrkan skulle få frid. 

Mycket viktigt att bevara grönområden och villastaden. Skydda 
kulturhistoriska byggnader.  

Det behöver byggas lite mer bostäder för unga och äldre. Vi måste ta höjd 
för framtidens transportsystem och behov bla med hänsyn till smidig 
genomfart från norr utan att vi får ökat buller och annan  

ej torn, högt höghus vis Lidl, Stocksund.  

Räcker med de höghus som finns vid Mörbylund  

Synpunkter angående ev bebyggelse av kv Banvakten. Önskemål om att de 
inte blir högre än närliggande hus. Trafiksituationen bör även ses över i 
samband med detta  

Det är dåligt luftkvalitet och hög bullernivå längs E18  

Bygga över E18 

Det finns vissa delar av Rinkebyskogen, främst utmed Edsbergsvägen, som 
kan utvecklas för bostadsbyggande i låga flerbostadshus. 

Ingen mer förtätning! Vi är redan en da de mest tättbebyggda kommuner. 
Behövs en röstning om detta, alla har inte tid m ed enkäten. Det här borde 
röstas om i kommunen så att alla får tycka till!! 

Vid nybyggnation bör det vara ett krav på att inte skövla tomterna genom att 
lägga en stor del av byggnaden under mark.  

Främja komplementbyggnader på villatomter för tex generation sboende 

En massa värdeladdade ord är staplade på varandra. Mest nonsens. 

Öka nyttjandet av kuststräckorna så att kommunens invånare kan nyttja dessa 
ytor mer. 

Bygg inte alls. Snarare riv och återställ grönområden t.ex. riv de baracker som 
bygges 2016. Täby/Åkersberga bedriver våldtäkt på sina respektive 
kommuner, låt inte det ske i Danderyd.  

Mycket olämpligt om planen avser bebyggelse av bostäder längs E18. Det är 
skadlig luftkvalitet och bullerstörningar längs E18. Blandat  
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Sluta stycka tomter!!! Det är oåterkalleligt och förstör vår kommun.  

Utöka inte Mörby Centrum. Bevara Stockholms Golfklubb!  

Inte bygga hus på grönområden!! Låt Danderyd vara en kommun med stora 
gröna trädgårdar och blandade hus.  

Bygg fler villor och radhus, inte för många lägenheter.  

Problemet är att när någon med ett känt namn vill ha något bryr sig 
kommunen inte om varken översiktsplaner eller andra mål.  

Bygg tunnel  

Det talas om " inspirerande hållbar och grön livsmiljö", vad menar Danderyd 
med hållbar: livsmiljö som bidrar till FN:s glob ala mål för hållbar miljömässig, 
social, ekonomisk utveckling? 

Bygg inga flerfamiljshus med fler än 4 våningar. Minimera genomfartstrafik på 
Enebybergsvägen. 

Absolut bör E18 stråket utvecklas men även andra delar av kommunen. Vi har 
idag områden med stora tomter och generösa allmänna ytor. Viss 
förtätningen bör tillåtas även i dessa miljöer.  

Bygg varierat, bygg villor  

Svårt att följa upp och mäta målen som de är skrivna nu. Konkretare mål 
behövs 

För mycket modernt inslag beviljas . Gröna områden prioriteras  bort. Ej klart 
vad som avses med hög arkitektonisk. Avses dyr arkitekt eller vackra hus. 

Villor i villaområden! Kollektivtrafiknära lägen har en tendens att redan vara 
trånga. 

Bra! Så länge vi inte bygger något fulmodernt blir det nog bra att bygga runt 
e18 

Högsta prioritet måste vara att bevara natur och kulturvärden. Den höga 
nivån av arkitektonisk kvalitet som kännetecknar värdefulla delar av Danderyd 
finns inte i Sverige idag. Den som påstår motsatsen 

Bevara den gröna villastaden. Inga huvudhus på avstyckningarna. 

Låter bra att bygga längs E18. Viktigt att satsa på bullerdämpande åtgärder 
(se på Täby som har rejält bullerskydd längs E18 medan det helt saknas skydd 
i Danderyd på stora delar av E18. 
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Inte självklart att alla olika bostadsbebyggelse måste finnas i samtliga delar av 
kommunen. Det räcker med stor a flerfamiljshus rund Mörby centrum, inget 
som passar in i villastaden på andra ställen. 

Tveksam till stadsmiljö, jag vill ha villastad. 

Natur och parkområden bevaras och den arkitektoniska nivån bör inte bara 
ę[þ[ ùÃÝ»ù ēĊ[Ö ´c §ĊĊ Ñ§þ [ÑiÆĊÆÝāĊ §éÆĊ§Ċ ùę_þÍ}āÌÍ[āāùz ùéþÆāęÆÖÖ[Ö}§ùz 
ùi_āĊ ēþ ÃcÍÍi[þÃ§ĊāāĜÖéēÖÌĊù §Í dyl. 

Viktigt att grönområden bevaras och att bebyggelsen stämmer med 
omkringliggande bebyggelse. Villabebyggelsekä nslan måste bevaras. 

Huvudsakligen enfamiljshus 

Behåll villakänslan, bygg inte flerbostadshus. 

Viktigt att all nybyggnation nära villabebyggelse är max 3 våningar.  

Bostadsutbudet behöver inte vara blandat till denna grad. Det är f.a. en 
villaförort och bör  så förbli. 

Bebyggelsen ska fortsätta vara villaområden och skogarna ska bevaras. Det 
får inte bli som i Täby.  

Anser inte att bostadsutbudet är brett och blandat  

Inte helt överens med pkt 1 i målbilden  

Vad är målbilden för hur alla nya lägenheter ska kunna ta sig kommunalt till 
innerstan utan trängsel? Tex bygget i Roslags Näsby (Täby) kommer påverka 
Danderydsbor så att de inte får plats på tågen.  

"Hög arkitektonisk kvalitet" är inte likställt med gammal eller nyklassisk stil. 
Gärna riktlinjer att nybebygge lse hänsynsfullt och djärvt ska fungera i 
existerande omgivning. Lita på arkitekterna.  

Kläm inte in avvikande, höga hus i befintliga villaområden (Läs Enebyberg). 

Man bör även ha mål att undvika förtätning av nuvarande bebyggelse, dvs 
restriktivitet  att ti llåta avstyckning av tomter under 1500kvm, samt att hus från 
1900-talet rivs och ersätts med flerbostadshus. 

Eh förtäta för mycket, satsa på vägnät som matchar tillkommande befolkning, 
sluta bygga ut för cyklister. Jag cyklar själv och nuvarande infrastruktur för 
cykel är god nog. Viktigt att behålla arkitek  

Danderyds skönhet med bevarad arkitektur och mycket grönyta är den 
starkaste dragningskraften, därför bör utbyggnad ske ytterst varsamt.  



Diarienr: KS 2019/0261   41 (200) 
2021-05-03  
SAMRÅDSENKÄT 

 

 

  

Öka takten i byggandet. Behövs mycket fler bostäder i kommunen! G ärna 
flerfamiljshus. Finns många ställen att bygga flerfamiljshus. Alltid nån granne 
som skriker.... 

Målbilden är bra, men mitt förtroende hur målbilden förvaltas är mycket lågt.  

)[Ö}§þĜ}āiÚþ ęÆÍÍ ÆÖĊ§ Ã[ ÑÚ}§þÖ [þÌÆĊ§ÌĊēþ Ċ[ iÚþĊ ùÃÝ»Ìę[ÍÆĊ[ĊÆę [þÌÆĊ§ÌĊēþ 
´þcÖ Æ}[» ùî SÆ »ÆÍÍ[þ }§Ö _Í}þ§ i§iĜ»»§Íā§Ö ÚsÃ ęÆÍÍ [ĊĊ }§Ċ āÚÑ iĜ»»ā é[āā[þ 
mkt väl till detta eller byggs i äldre stil.  

Det ska inte byggas mer i kommunen utan befintliga fastigheter ska istället 
ges ökade möjligheter att få anpassas till tidens krav och gamla och stela 
planbestämmelser lättas upp. 

Danderyd är en del av Stockholmsregionen och behöver ta sitt ansvar för 
bostäder. Danderyds kan då inte vara ett Skansen. Överdäcka E18 och bygg 
ovanpå. Samt bebygg Kevinge golfbana.  

Danderyd är färdigbyggt,  det är redan tättbebyggt  

Låter som att det saknas plan för ordentlig nybyggnation av både lägenheter 
och villor. 

Skulle vilja se en tydligare formulering kring välfungerande biltrafikmiljö där 
Danderydsbornas behov av smidig trafik tillgodoses och övriga förpassas till 
E18 

Inte bygga för högt i villaområden. Inga lådor. Bevara grönområden utan att 
det skall byggas tillrättalagda parker.  

Mer betoning på långsiktigt förvaltande av naturområden behövs. Exempelvis 
stränder och öar. 

Bygg inte sönder kommunen me r, hur svårt är det att fatta!? Ni får samma 
svar från kommuninnevånarna gång efter gång, ändå fortsätter  ni att försöka 
med era byggplaner! Sluta!!  

Tycker att man bör ta upp frågan om att förlägga motorvägen i tunnel. Det 
skulle innebära stor och mycket positiv förändring av hela Danderyd  

IÝāĊþ_ĊĊ §ÍÍ§þ iþ§}[þ§ ùsÆęÆÍù ÌÚÖāēÍĊ»þēéé »_ÍÍ[Ö}§ [þÌÆĊ§ÌĊēþć}§āÆ»Ö 

Fler bostäder hyresrätter. 

Spännande arkitektur bör eftersträvas, snarare än att den ska "passas in". 

Underhåll av gator och stadsgrönytor måste bli bättre, speciellt runt Mörby C. 
Skräp överallt, trafikflödet runt busstorget med parkeringsmöjligheter på 1 
timma gratis orsakar ofta kaos. 
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Målet formuleras som att det behöver byggas mycket nytt vilket jag är emot. 
Vi är redan idag på 10-topplistan över mest tätbebodda områden och jag vill 
inte att det blir tätare  

Ta Riksintresset på allvar och bevara villastaden. Idag tillåts vad som helst. 
Annars kan ni enkelt spara in både tjänster och kostnader för miljöhandbok 
etc - det är tand lösa. Se Sturebacken! 

Ännu starkare koppling till FN:s 17 hållbarhets mål skulle vara bra. 

Bygg ner E18 och bygg bostäder ovanför. Se till att ställa krav på 
grönområden och att arkitekturen blir klassisk och tidlös. Inte för modern eller 
skrytbyggen 

Det ska byggas äldre stil eller stil som passas i trädgårdsstad 

Jag gillar målbilden men den finns ju inte idag, det som byggs är förfärligt 
fula lådor 

Utseende av bebyggelse som utförs av kommunen bör röstas fram av 
innevånarna 

Bygg inte mer!  

Inga hus högre än de i Mörby c. De nya husen där blev bra. Orolig över ev 
bebyggelse Gränsgärdet  

Bebyggelse nära E18 behöver behöver beakta buller och luftföroreningar om 
det är bostäder som byggs  

Det är mycket viktigt att tillkommande arkitektur är vacker och behaglig. Me d 
detta menas arkitektur i en klassisk stil med vacker färgsättning.  EJ brutalism 
och (ny)funkis! 

Exploatering går inte att få ogjord, vid förtätning är respekt för omgivning 
och måttfullhet nyckelord (vad är bäst för kommunen, inte utvecklaren!)  

Bebyggelsen bör begränsas mer, speciellt finns det ambivalens i 
kollektivtrafik nära 

Bygg endast högt där liknande finns  

Ser gärna att trenden att dela upp tomter i frimärken bromsas kraftigt  

Bra att bevara kulturmiljö men Anser att det färdigbyggt  

Tycker inte om förslaget med bostäder över tänkt överbyggnad av E28  
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Jag vill att en stor del av nya bostäder skapas inom skogsmark. Det finns så 
mycket skog att ett uttag om 25 - 50 hektar inte påverkar det rörliga 
friluftslivet.  

Bra! Satsa särskilt på arkitekturen dvs kör inte opersonliga mainstreamlådor 
och "modernt". Gärna hyresradhus, då kan ni locka fler familjer och yngre 
invånare. Skapa gemytlighet och charm! 

Danderyd är i stort sett färdigbyggt att förtätning som typ Djursholm Ösby 
måste absolut undvikas! 

Bygg inte mer bostäder i Djursholm.  

Bra ställe att bygga vore längs med Roslagsbanan mellan Ekeby och 
Enebyängen, dvs fortsätta bygga längs Ekebydalsvägen i utkanten av 
Altorpsskogen och länka samman kommundelarna med bilväg under E18.  

öka byggandet och inflyttnin g 

Prioritera ny bebyggelse till överkomliga priser  

Buller från E18 färdas med vinden långt in i kommunen (oftast österut). 
Bullerplank önskas, speciellt sträckan Mörby C - Danderyds kyrka. Träd 
absorberar också buller, fäll dem inte!  

anser att det ska byggas så lite som möjligt och i så fall låga hus 

Flerfamiljshus byggs med hänsyn till närmiljö men till enskilda ger kommunen 
bygglov till villor och tillbyggnader som inte alls tar hänsyn till 
ursprungsbebyggelse. Varför?? 

Bygg bullerskydd mot E18, jobba  för att bromsa utbyggnad av roslagsbanan, 
verkar för att bygga tunnelbana till Täby, Danderyd är en liten kommun och 
kan inte byggas ut speciellt mycket mer.  

Det måste finnas utrymme för en försiktig tillväxt av både bostäder och 
arbetsplatser i hela Danderyd 

Ingen ny bebyggelse.  

Att kommunen ambition till fler skattebetalande kommuninnevånare inte får 
gå före de fastighetsägare som aktivt valt att investera i en fastighet i allt det 
vad en trädgårdsstad representerar. 

Ny bebyggelse för boende längs med E1 8 är inte lämplig så länge som E18 
inte är nergrävd eller överbyggd. Kollektivtrafiken även inom kommunen 
borde förbättras  

Bostäder för pensionärer saknas. 
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Ska vi vänta så länge på att bostadssituationen blir för alla. Har ni glömt hur 
byggnadsarbetare bot t jämsides med direktörer! Bygg hyresrätter och ta 
ansvar så som FN skriver i flera deklarationer. 

Hur kan bygga längs med E18 vara bra ur miljösynpunkt. Tror inte ni själva 
hör motorvägen där ni bor men det är väldigt jobbigt psykiskt. Livets olika 
behov är hyreslägenheter som ni sålt så ja bygg. 

Högre fastighetsbyggnad bör undvikas. Jag är mycket tveksam till den tänkta 
placeringen av nytt badhus i parken intill Mörbyleden/E18 och förordar att 
badet blir kvar vid dess befintliga plats.  

Det går lite sakta i denna planering och skjuts för ofta framåt i tiden.  

Det är viktigt att betrakta Danderyd som en blandad miljö, både en 
"trädgårdsstad" med flera helt unika och skyddsvärda miljöer men även ett 
samhälle lämpat för flerbostad shus, service och handel. 

Bevara villa och trädgårds karaktär 

Danderyd skall INTE förtätas ytterligare 

Fina ord men hur garanteras det att efterföljelsen? Att döma av senaste 
decenniums förslag på förtätningar och bebyggelse har de fina målen 
knappast överförts i verklighet.  

Mest positi vt men hemskt att bygga främst längs E18. Där är luften mycket 
dålig och ohälsosam. Ljudnivån är väldigt hög vilket är negativt för 
människan. 

Vill ej ha större antal nya bostäder längs E18 

Viktigt bevara trädgårdsstaden. Inte stadsmiljö. God arkitektur -trivsamt, 
inspirerande miljö. Inga mörka, fyrkantiga hus tätt intill varandra. Bygg 
radhus, villor, kedjehus.  Flerfamiljshus max 3 vån. 

Att bygga längs E18 är positivt, däremot är jag kritisk till att bebygga utmed 
väg 262. Rinkebyskogen måste bevaras i sin helhet. Det är bland annat våra 
grönområden som gör denna kommun unik!  

Att anpassa bebyggelsen till omgivningen inkräktar på den privata 
äganderätten och kan motverka kravet på hög arkitektonisk miljö.  

Alltför övergripande för att kunna svara på. Jag önsk ar minimalt med 
byggande.  

De områden i Danderyd som är villaområden ska fortsatt vara Villaområden. 
Bygg inte fler lägenheter nära villaområdet . Vi ska inte få ännu större insyn in 
till våra trädgårdar av höga höghus.  
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Låter fint men kommunen lever inte upp till dem  

Inte mer bebyggelse och trafik utmed e 18  

Bygg nytt i traditionell stil, och inte fler moderna "klossar".  

Möjliggör småskaligt byggande som passar in miljön  

Viktigt att inte bygga bostäder i våra fina grönområden såsom Sätra äng. Vi 
behöver dessa grönområden då studier visat att grönområden uppmanar till 
motion vilket främjar mental och fysisk hälsa. 

Att bygga vid E18 utan utbyte mot infrastruktursatsningar är usel 
förhandlingsteknik. Bevara villamiljön. Begränsa nyproduktion till max 3+1 
våningar. Slå av på byggtakten. 

5 helt olika delar. Nej, ingen ny bebyggelse. Ja, bevara bebyggelsemiljöer.  
Ja, hög arkitektonisk kvalitet, men bygg ej.  Nej till brett/blandat 
bostadsutbud.  Klimatsmart är en sidoeffekt, inte huvudanledn ing. 

"Kollektivnära lägen " är dumheter. Hela kommunen är ett kollektivnära läge 
om busstrafiken sköts. 

Viktigt att Danderyd bygger bostäder i kollektivnära områden, efter sin 
förmåga. Alla kommuner i regionen har ett ansvar för regionens framtida 
tillgång på b ostäder 

Målbilden över tillkommande ny bebyggelse utmed E18 är alldeles för otydlig 
och måste specificeras. 

Viktigt att e18 förläggs i en tunnel  

Det som byggs i Danderyd nu är arkitektoniskt skräp. Har noll förtroende för 
att en så massiv utveckling som presenterats inte kommer förstöra kommunen 
fullständigt.  

Principerna är bra men kan bli negativa konsekvenser att lägga majoritet av 
nytt boende längs med E18 (förtätning där det redan är tätt).  

Sluta bygg sönder! 

Sluta förtäta! 

Jag tycker inga fler bostäder  ska byggas. Det är en väldigt tätbefolkad 
kommun redan 

Djursholm är en villastad med fristående enfamiljsvillor och ska så förbli. Jag 
är positiv till energieffektiv samt miljö - och klimatsmart bebyggelse och 
infrastruktur. 
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Gällande arkitektoniskt kvalitet så ska vi INTE bygga lådor, mycket viktigt! 
Danderyd står för traditionell, klassisk arkitektur. Bygga fler egen hem, 
radhus, villor och seniorboenden. Fråga invånarna. 

Absolut, men vänligen behåll grönområden och bygg verkligen inte på 
Stockholms Golfklubb som jag förstår är nära t-bana. 

Uppskattar ej ifall punkt 1 syftar på att bygga lägenheter, bättre med hus, 
flerfamiljshus eller butiker och kontor. Gärna mycket grönt vid kanterna, 
dämpar buller och tar upp koldioxidfrågan  fordon.  

Undvik flerfamiljshus högre än 3 våningar i närheten av villabebyggelse. 
Närhet = närmare än 300m. 

Viktigaste är att det byggs rimliga hyresrätter för både små och stora familjer 
med rimliga hyror (ej marknadshyror) 

Med tanke på att Danderyd är en av de mest tätbebyggda kommu nerna i 
Sverige gå går inte ovan. Att bevara det fina med Danderyd med de 
ambitiösa planerna som framkommer. 

Alla grönområden och potentiella grönområden friska träd etc måste 
i§ÃcÍÍ[āî S[} Ñ§Ö[ā Ñ§} ùÆ Ãēęē}ā[Ìùô 

Bygg inte i Danderyd  

BÖRJA bygga ut fler o mråden för flerfamiljshus i andra delar och inte BARA 
där det redan finns många flerfamiljshus. Det skövlar det lilla av grönområden 
vi som redan bor tätt har.  

Befintlig bebyggelse kan behöva förtätas/förändras för att öka mångfald 
bland boende (t ex kultu rellt och etniskt). Viktigt att stärka allas åtkomst till 
stränder, grönområden et c.  

Kollektivtrafiknära, vilket område avser det? 1 km från busslinjen så är det 
större delen av kommunen...  

Att koncentrera så mycket bostäder på ett ställe, utmed E18, är i nte bra. 
Sänker kvalitén på kommunen då de viktiga grönområdena försvinner. 
Grönområden tar hand om föroreningarna från E18.  

Sett till hela riket är Danderyd redan idag mycket tätbebyggt. Oavsett hur ni 
bygger så vill en mycket stor majoritet inte ha ökad bebyggelse.  

Täck över E18, utveckla ett stadsområde mellan Danderyds sjukhus Mörby 
Centrum och villorna i Stocksund. 

Bra med mer bebyggelse i kommunen, inte bara stora villor utan fler typer av 
boenden för att kunna täcka fler behov och få en mångfald av i nvånare. 
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bygg inte mer än trafik, infrastruktur och skolor klarar av och där är väl taket 
redan nått 

I upphandlingskraven ska det tydligt framgå hur arkitekturen förväntas 
gestalta fastigheterna. Se exempel https://arkitekten.se/nyheter/invanare -far-
rosta-om-forslag-pa-klassisk-arkitektur-i-upplands- 

Kulturhistoriskt värdefulla bebyggelsemiljöer bevaras och tas 
tillvara.......Varför står det då gamla hus och förfaller i kommunen, Oskarsvillan 
samt Stocksundsbro Krog....Skärpning... 

Synnerligen dålig efterlevnad av dessa mål 

Det allra viktigaste är att förlägga E18 i tunnel genom kommunen, detta 
skulle frigöra ytor att bygga flerfamiljshus i en stadsmiljö med torg, affärer och 
restauranger. 

Det har byggts mycket nog i vår kommun. Vi vill behålla vår mi ljö som gjort 
att vi vill bo kvar här. 

Fler hyreslägenheter behövs, som är rimligt hyressatta. 

Viktigt att ta hänsyn till nuvarande bebyggelse och den nya bebyggelsens 
arkitektur. Anpassa till trädgårdsstad, inte innerstad.  

Om hög arkitektonisk kvalité innebär att man inte använder Mörbylunds 
design som grund håller jag med. Miljonprogramsliknande hus och som ser 
stora, identiska och gråa bör undvikas 

Vore fint med utveckling av stadskärnorna. Exempelvis Nora torg är långtifrån 
ett torg. Där skulle det vara  trevligt med en ICA och restauranger. 

Mindre bebyggelse  annars blir det som med Täby 

Helst att nya bebyggelser inte är höga flervåningshus, men snarare radhus 
eller lägre villaliknande flerbostadshus, så att trädg årdsstadens idyll bevaras 

Det skall vara mycket sparsamt med tillkommande  bebyggelse i villa/radhus 
områden. Finns förskräckande exempel på storlek och arkitektur. Förstör 
miljön och karaktären villastad och tidsepok.  

Övergripande måste vara att bevara en grön villastad med låg bebyggelse. 
Det finns inte mycket yta att bygga på och ska något byggas ska det 
harmoniera med omkringliggande område i stil och höjd.  

Ingen ny bebyggelse alls. 
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Om bebyggelse görs längs E18 så bör gröna små områden bevaras som tex 
Skuggbo nära Mörby centrum. Centrala Dandery} āÌēÍÍ§ ÌēÖÖ[ ę[þ[ û»þÝÖ[þ§û 
trots mer bebyggelse.  

mycket begränsat nybygge i kommunen  

Låter teknokratisk rätt tänkt, men vem vill bo längs E18-stråket? 

Innan man planerar för mer byggnation MÅSTE de sanitära olägenheterna 
hanteras såsom buller och partiklar från trafikmiljön!  

Danderyd är redan i dag en av de tätaste kommunerna och om det skall 
byggas mer skall det vara i huvudsak villaområde 

Hög arkitektonisk kvalitet? Vad betyder det? Varför inte bygga i en stil som 
passar den gamla och inte förfula områden i syfte att vara moderna. De 
vackraste delarna är de gamla. Det måste vi värna om 

8[» iÍÆþ āÌ§éĊÆāÌ ĊÆÍÍ ´ÚþÑēÍ§þÆÖ»[þ āÚÑ ùÃ_þ ´ÆÖÖā §ĊĊ iþ§ĊĊ ÚsÃ iÍ[Ö}[Ċ 
iÚāĊ[}āēĊiē}ù §´Ċ§þāÚÑ }§Ċ Ì_ÖÖā āÚÑ [ĊĊ }§Ċ ÝééÖ[þ ēéé ´Ýþ [ĊĊ éÚÍÆĊÆÌ§þ 
kommer att bygga probl emområden. 

Tycker inte att E18 skall läggas i tunnel o att det därmed sen byggs 
flerfamiljshus över E18. Detta medför alltför mycket tät bebyggelse vilket 
kraftigt förändrar karaktären av trädgårdsstad som det t  

Ingen förtätning  

Infrastruktur till Tranholmen samt mellan Danderyd, Lidingö och Ropsten 
måste förbättras. Byggrätter på Tranholmen måste bli större.  

För vilket år gäller målbilden? E18 stråket är så buller- och partikelstört att det 
inte lämpar sig för bostadsbebyggelse. Tveksamt om nog med plats i  
kollektivtraf iknära lägen. 

Förtätning måste till även på övriga platser i kommunen då det inte är 
realistiskt med tunnelförläggning, kommunen äger inte den frågan och kan 
inte finansiera själva. Det krävs ca 10000 nya bostäder 

Låter bra, gäller dock att b ehålla våra grönområden och inte bebygga dom.  

Vi skulle välkomna en utredning för att säkerställa att Tranholmens egenart 
bevaras. En förutsättning för ö-karaktären och den bilfria miljö  

Vi skulle gärna välkomna en utredning för att Tranholmen skulle bli e n del av 
kommunens kulturmiljöprogram, en varsamhetsklassning skulle säkerställa att 
öns unika karaktär bevaras för framtiden. 
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Jag tycker att ny bebyggelse bör hållas låg och inte förtäta kommunen med 
en större mängd nya bostäder.  

Det är mycket olämpligt  att koncentrera byggandet till E 18 -stråket. 
Miljöproblemen pga. buller och avgaser är störst där? I vart fall bör inte 
bostäder byggas där.  

Redan i dag är kollektivtrafiken överbelastad. Innan kommunen bygger 
ytterligare flerbostadshus i kollektivtrafik nära områden måste trafik och övrig 
service planeras. 

Jag anser att man bör bygga långa tunneln för E18  

Danderyd är en villastad , belastning på natur , trafik, skolor,  

Se över detaljplanen för Tranholmen så att husen där kan byggas i två plan 
och med fullgod isolering i väggar och tak. Skulle behöva tillåtas t ex 0.5m 
högre hus. Dagens plan är dumsnål mot miljön.  

Avvakta med ny bebyggelse till efter att E18 frågan om tunnelförläggning är 
löst. 

E18 hörs för mycket kring många bostäder  

Kommunen är redan tätast bebyggd längs med E18 och tål inte ytterligare 
exploatering där (stenstaden). Grönområden minimala. Lättare driva E18 i 
tunnel än byggarbetsplats ett antal år framöver.  

Kulturhistoriska miljöer ska inte bara bevaras och tillvaratas utan man bör 
även se hur hänsyn till närliggande områden och hur det påverkar de 
kulturhistoriska miljöerna. 

Bygg med omtanke och hänsyn till de villamiljöer som finns.  

Tranholmens särart som bilfri ö med skärgårdskaraktär bör ses som ett 
kulturvärde, detta för  att säkerställa att utveckling sker med beaktande av 
dessa värden. Ön måste skyddas mot planerna på bro. 

Helt ok på övergripande nivå. Svårt att tycka något p g a detta. Efterfrågar en 
utvecklad medborgardialog för vidare utveckling inom olika områden. 
Utveckla en struktur och kompetens för detta.  

Det behöver inte bli en stad utmed E18,enda bebyggelse som behövs är 
äldreboende.  

SÆÌĊÆ»Ċ [ĊĊ ÆÖ»[ ÖĜ[ iĜ»»Ö[}§þ _þ Æ iþēĊ[ÍÆāĊÆāÌ āĊÆÍî ùǀþÌÆĊ§ÌĊÚÖÆāÌ Ìę[ÍÆĊ§Ċù _þ 
en obegriplig  term. Istället borde ni skriva at t ny bebyggelse ska vara vacker. 
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Danderyds kommun är till 90 procent färdigbyggt och bör vara en villastad 
med stora grönområden för att människor ska vilja bo kvar  

Viktigt att ta hänsyn till nuvarande bebyggelse och dess arkitektur. Anpassa 
till trädgårds stad, inte till innerstad.  

Vid e18 är det ohälsosam luft och mycket buller. För människornas skull bygg 
inte bostäder där.  

Om E18 läggs i tunnel så är det en utmärkt yta för att bygga nya bostäder 
vilket gagnar alla. Fler kommuninvånare ger bättre ekonomi och täta miljöer 
skapar trygghet 

Man bör undvika ytterligare förtätning. Ny bebyggelse bör endast ersätta 
gammal (om inte ny mark frigöres med E18 i tunnel)  

Inga hyresrätter bör byggas 

Förtätning av befintliga grönområden samt öppna ytor är ej positivt . 
Byggnation av hyresrätter emotses inte  

Formuleringen förutsätter ny bebyggelse och exploatering samt ett brett och 
blandat boende. Det är en villastad och bör så bevaras.  

Oönskad förtätning av flerbostadshus längs med E18-stråket kommer i 
grunden att förändr a kommunen till det sämre. Hellre en väg som delar av 
kommunen än den nya kommun som kommer att bildas.  

E18 hörs för mycket kring många bostäder  

Vill bevara trädgårdsstaden och vill inte att det byggs.  

Anser inte att E18 ska gå i tunnel 

Det framgår inte hu r att bygga bostäder längs ett motorvägsstråk, e18 är 
förenligt med målet kring hälsosam miljö för medborgarna.  

Våga bygga tätt, med flerbostadshus i direkt anslutning till gatan och lokaler i 
bottenplan! Detta ger levande gatustråk och underlag för butike r och 
restauranger. 

Bygg bullerplank längs med E18 istället för att förstöra marken och områden 
för tunnelbygge  

1. Eftersom trenden vänt vad gäller behov av bostäder så behövs färre hus 
byggas framöver. 2. Jag hoppas det blir bättre än i dag. 3. Bevara 
villasamhället. 5. Åtgärda återvinningseländet.  

Begränsa bebyggelsen. Inga fler bostäder! Inga fler avstyckade tomter och 
ingen mer förtätning. Bevara trädgårdsstaden!  
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Tråkiga Nora Torg bör också bli ett kommundelscenter, behöver utvecklas 
och piggas upp ! Ö  Enebytorg bör bebyggas inte bara med flerbostadshus, 
81 % av dem som svarade på dialogen om torget vill ha bl  

Brett och blandat utbud i alla kommundelar är motsägelsefullt mot övriga mål  

Ny bebyggelse måste behovsprövas & förankras redan innan den släpps fram 
för planläggning. Eventuell nya bostäder bör vara max 2 våningsplan med 
inblandning av trädgård och parkmiljö.  

Låter bra men jag anser inte att det ska byggas särskilt mycket framöver i 
Danderyd 

Idén om att vår kommun ska bekosta en tunnel är befängd - det saknas 
kommunal kompetens för ett så stort bygge. De demografiska prognoser jag 
sett (PwC?) är behäftade med grova fel 

Det saknas tydliga mål att bevara grönytor. Det saknas tydlig begränsning för 
hur mycket ny bebyggelse som sak byggas. För mig är t illväxt inget mål och 
9 1̄1 000 bostäder alldeles för mycket.  

Danderyd kommun är redan tätbyggd, och bör inte byggas ut mycket mer.  

Flytta ner E18 i en tunnel är bra, dock behövs det inte fler höghus.  

Danderyd är i huvudsak en "villastad", och jag vill att det ska fortsätta så. 

Inte bygga på grönområden. Även om de ligger nära E18.  

Jag tycker inte det behövs någon ny bebyggelse överhuvudtaget  

Bullernivån från E18 

Förtätning och styckning av tomter samt delning av villor till flerbostadshus 
bör försvåras för att bevara Danderyds unika och fantastiska utformning  

Låga byggnader som passar in i den miljö som var tänkt när villastaden 
anlades. Inga fyrkantiga lådor som de nybyggda på Strandvägen.  

Tillkommande bebyggelse har idag stora brister vad gäller arkitekton isk 
kvalitet och anpassning till omkringliggande bebyggelsemiljö.  

För att bevara höga värden i bebyggelsemiljöer behöver bevarande av 
ursprunglig mark, markskydd och trädbevarande få större fokus.  

Bevarande av natur och grönområden saknas i byggplanerna. Finns verkligen 
behov av förtätning i en av Sveriges mest tätbebyggda kommuner?  
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Bebyggelsens syfte längs E18 är inte ENDA lösning på buller och 
partikelproblem. Det måste göras åtgärder såväl av Danderyds Kommun som 
aktivt påverkansarbete för att få till lö sningar I NÄRTID. 

Mera fokus på att bevara, och kommunen ska hålla nere nybyggnationen  

Danderyd är en mycket tätbebyggd  kommun redan, framförallt i 
"kollektivtrafiknära lägen". För att kulturhistoriskt värdefulla 
bebyggelsemiljöer ska kunna tas tillvara behöver även närmiljön bevaras. 

Öka utbudet av olika sorters bostäder för alla faser i livet och 
familjebildningar . Planera för framtidens fossilfria samhälle, framtidens 
mobilitet vid fysiskt planering.  

Bevara Sätra Ängar, ingen bebyggelse 
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Bilaga 2  ̄Samtliga fritextsvar gällande 
ù<cÍÚÑþc}§ đ  ̄Grön och hälsosam 
livsmiljö för alla  
Nedan redovisas samtliga fritextsvar gällande målområde 2  ̄Grön och 
hälsosam livsmiljö för alla. 

För vilken tidshorisont? Innefattar detta en slags robusthet inför framtids 
klimatförändringar? 

Bygg inga nya flerbostadshus i kommunen. Ska det byggas nytt så ska det 
vara villor och radhus. INGA NYA HUS ÖVER 2 plan. 

Problemet är att placering av ev grönområden verkar vara helt godtyckligt  

Danderyd har en otroligt fin grön miljö. Vore fantastiskt fint om caféer 
restauranger/tillfälliga som permanent kunde kantas runt 
Edsviken/Ekebysjön/Rinkebyskogen m fl och skapa fler ut flyktsmål 

Man bör ytterligare klargöra att man skall bevara de naturom råden vi har 
idag! 

Mycket buller samt sämsta luften på länge nu i vintras pga E18 

Värna den ekologiskt känsliga området i Skogsvik. Bort med minst hälften av 
båtarna. Låt människor som inte har båt vara och bada från bryggorna. Bort 
med båtförvaring från Skogsvik.  

Bevara befintliga gröna kulturmiljöer i sin helhet  

Det är viktigt att behålla vissa inslag av öppen ängs- och hagmark mark och 
djurhållning vid t ex Rösjön och Ekeby. 

Vanskötsel av Altorpskogen, stora mängder träd ligger på marken, ingen 
helhetsplanering för en gammal fin skog.  

Fokus måste vara på att gräva ned eller bullerskydda från E18 asap 

Jag förstår inte sista punkten. Vad är positivt att kunna hantera stora 
vattenflöden?? Vilken del av kommunen syftar ni på? 

Detta är ok. 

Målen med minskad bullerstörningar är mycket bra men bullret har bara blivit 
värre de senaste 3 åren och där har ingenting gjorts. Ska bli spännande att se 
hur detta mål uppfylls.  
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Jag håller inte med om att tillgången på grönområden är god. Den kan 
kanske bli bättre. 

Edsviksvägen är för trafikerad! 

Låt Danderyds grönområden förbli just detta, grönområden som bevaras så 
djur och växter trivs, inga egna planteringar!  

Vi har ca. 4000 hundar i kommunen. Räknat på 2 personer per hushåll med 
hund berör det 25 % av befolkningen. Det  behövs fler hundgårdar t.ex. vid 
Vasaskolan där det planeras en park 

Motorvägen bullrar mycket. Bygg bullerplank från Stocksundsbron till 
Danderyds kyrka. Gamla Pärlans förskolas tomt ska bebyggas, och det är ok, 
men inte för högt (två, max tre, våningar)  

Här talas det istället om "grön och hälsosam", var tog hållbar vägen, man vill 
alltså inte bidra till FN:s mål hållbarhet i detta område?  

Se Ecovault hos SEKA Miljöteknik för smart platseffektiv dagvattenrening. Då 
spår ni plats som kan användas till grönytor etc.  

Minimera trafik genom Enebyberg. Behåll parker och plantera träd i nya 
områden o sätt vackra växter i rondeller  

Om målbilden uppfylls är den bra. Dvs inte bara på papper  

OK. Nödvändigt.  

Djursholm har inte mycket parkmark, utan behöver våra stora gröna 
trädgårdar. Så sa H Palme 

Att kvalitet på luft/vatten ska öka låter fantastiskt, likaså att minska buller från 
trafik. Tror alla mår bra av tillgång till natur och rekreation i sin närhet. Viktigt 
få bort buller och avgaser.  

Bullerstörningar från tåg minskar inte idag så det är en utmaning  

Jätteviktigt att bevara grönområden.  

Viktigt att skogen bevaras. 

Viktigt att bevara grönområdena.  

Pkt 1 viktigt med mindre lokala park o grönområden. Viktigt att bekämpa 
bullerstörningarrönområden  

Bra. Men att bygga master stämmer inte överens med denna målbild  
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Låt naturområdena bestå och vårda dessa. Fler anlagda "parker" behöver vi 
inte lägga pengar på.  

Kombinera lekparker med träningsredskap för spontanidrott eller andr a ytor 
längs motions- och promenadstråk 

Bevara natur, tumma inte bort grönytor. Bygg hellre högre men bevara skog 
och natur. Motion väldigt viktigt  

Åtgärder som innebär att man kan hantera stora vattenflöden  viktigt, men 
konkret förutom strandpromenaden?  

Tycker bullerstörningar kraftigt ska minska 

Låt människor få bestämma över sina egna fastigheter. Sälj ut all möjlig 
kommunal mark som ej avsätts för friluftsliv/naturvärden.  

Man måste låta pendlare norr om Danderyd kunna Pendla till sina jobb utan 
att begr änsas av att Danderydsbor vill slippa buller 

Hur ska buller från motorväg kunna minska när Norrort expanderar? Det 
behöver göras något mot all genomfartstrafik.  

Behöver förstå mer kring detaljerna, då det idag är ett alldeles för stort fokus 
på biltrafik v ilket äter upp grönytor och förhindrar hållbara transportsätt.  

Fäll inte 300 år gamla ekar. 

Säger inget mer än flum. 

Vet ju ej hur det skulle bli vid större vattenmängder?! Bygga typ diken som 
kan leda bort vattnet?!  

Kravställ på bevarande av träd och mindre grönområden inom bebyggelsen - 
det är väsentligt för fågellivet att kunna röra sig mellan gröna miljöer. Buller 
bör upphöra helt.  

Åter igen några tydligare systematiska aktiviteter kopplat till hållbarhets 
målen skulle vara lämpligt. 

Bygg ner E18 och bygg bostäder ovanför. Se till att ställa krav på 
grönområden och att arkitekturen blir klassisk och tidlös. Inte för modern eller 
skrytbyggen 

Bygg bort buller från huvudleder sänk hastigheter  

Allt måste inte vara tillrättalagt. Gå igenom hur ni placerar bän kar, 
campingbord, soptunnor och grillar, tex vid Aslögsvägen i Djursholm är de 
inte placerade att fungera ihop.  
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Särskilt bra att tänka på extremväder och höga vattenflöden  

Viktigt att behålla större sammanhängande naturområden  

Låt den lilla skog och grönom råden i kommunen vara kvar 

Saknar något om utemiljöer anpassade till olika åldrar och behov, t ex finns 
det massor av lekparker för små barn, men väldigt lite ytor för äldre barn 10 
år+ att hänga på t ex skate mm. 

Trafiken norrifrån behöver ledas ut till E18 innan Enebyberg. Dvs Täbytrafiken 
behöver minskas på Enebybergsvägen. Ingen returstation bör placeras längs 
Enebybergsvägen. 

öka byggandet och inflyttning, täck över E 18  

Lättillgänglig naturområden för den nya bebyggelsen  

Bevara våra grönområden. Bygg inte mer i kommunen, det räcker nu.  

Målen bör göras mer ambitiösa. Kan buller minskas och transportmiljö för 
gångare o cyklister förbättras på Stocksundsbron genom att bilfilerna förses 
med bullerskydd (innanför cykel och gångbanor)? 

Jobba för att minska b ullret kraftigt, genom bullerskydd mot E18, och mer 
bullerskydd mot roslagsbanan 

Åtgärder mot bullerstörningarna från E18 borde ha hög prioritet redan nu 
_ę§Ö ÚÑ §Ö ùĊēÖÖ§Íù §î}î _þ §ĊĊ āÍēĊÑcÍî ù&[}-Ýù Ñ§} i[āĊē Æ *}āęÆÌ§Ö a Í[ 
Arctic Bath vore ett lyft 

Buller från motorvägen är redan maxad samt avgaserna. Få curling föräldrar 
att ta ansvar och se till att barnen går eller cyklar till skolan eller åker buss så 
slipper vi massor av avgaser. 

Befintliga kulturmiljöer bör fredas i högre utsträckning. Det  är positivt att 
kommunen arbetar för att minska påverkan från buller. Dock motsägelsefullt i 
förhållande till utbyggnad av Mörby C  

EN väldigt viktig punkt är att genast ta tag i bullerproblemen ifrån E18. Se på 
Täby kommun som bygger rejäla höga bullersky dd. Danderyd måste kunna 
göra det Snabbt minst lika bra om inte bättre.  

Resterna av den äldre lantbruksmiljön bör bevaras. Naturskyddsområdet  i 
Rinkebyskogen bör inte helt få blockera möjligheten till viss 
bostadsbebyggelse.  
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Minskning av buller, finns inge t som tyder på att det minskar om inte 
kommunen själva satsar på bullerdämpning i anslutning till E18 och R-banan 
Inte heller finns belägg för vatten och luftkvaliteten  

Använd massor till att avskärma Tranvägen mot verksamhetsbuller längs med 
Enhagens verksamhetsområde samt Enhagsvägen. Idag ligger det mycket 
skräp i grönremsan mellan Enhagen och Tranvägen 

Gröna områden mycket viktiga. Utveckla strandpromenader. Bullerdämpning 
viktig längs E18 och Roslagsbanan. 

Särskilt fokus på hjälpmedel/utrustning som st imulerar till att hålla rent i natur 
och omgivningar.  

Mycket bra med minskat buller från E18 

Viktigt att inte bygga på befintliga grönområden - vi behöver verkligen ha 
kvar de små ytor som finns. 

Viktigt att bevara våra grönområden  

Våra badsjöar skall ha klart vatten. Alla ska erbjudas ett mentalt hälsosamt 
marknära boende i en grön omgivning. Sociala mötesplatser och 
gruppaktiviteter skall värnas. 

Sluta förändra karaktären på alla grönområden. Exempel, obegriplig 
förstörelse av Veras äng. Exempel, asfaltering och aggressiv belysning, 
malplacerat utegym i skogen vid Stockhagen.  

En målbild skall vara realistisk och det saknas m.a.p. bullerstörningar, vilka 
tenderar att öka. Stora markytor skog och äng klarar större vattenflöden. 
Belagda ytor saknar tillräcklig avrinning 

Att lägga e18 i en tunnel under Danderyd kommer kraftigt minska buller o 
dålig luft  

Inget av detta spelar någon roll om alla ytor är fullsmockade med folk, som 
inne i stan. Vad händer med lugnet när ni drar hit folkmyllret?  

Så självklart 

Sluta förtäta! 

Altorpsskogen missköts systematiskt. BRANDFARA med alla döda träd som 
får ligga och blir barkborrsodlingar. Rensa upp, med kompetent skogskunnig 
personal, INTE gatupersonal . 
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Viktigt att kommunicera m invånarna när man tar beslut om vissa åtgärder , 
hugga skog pga av granbarksborren. Minska ekofascisternas påverkan. Sunt 
förnuft och ingen aktivism.  

Jag tycker INTE att Danderyd som stadsnära villastad ska prioritera 
träskmarker och sly. Inte heller ska ängar vara vildvuxna fästingnästen. De bör 
klippas. Träskmarkerna runt Ekebysjön borde dikas ut 

Låt Veras äng vara, alla kommunens ängar behöver inte bli parker med bänkar 
eller en lekpark. Bevara ängar för djurens skull! 

Ha med höjning av havsnivåer i planen, bygg inte för nära vatten utan tänk 
långsiktigt  

Tillgång på större sammanhängande grönområden för oss som r edan bor tätt 
i flerfamiljshusområden blir bara sämre och sämre för att ni bygget mer där 
det redan finns stor hus 

Viktigt att värna om allemansrätten, t ex genom att inte minska 
strandskyddet. 

Det är generellt sett en hög ljudbild pga av all trafik (bilar och tåg). Hur kan 
man minska den ytterligare? 

Prioritera grönområden och ytor för rekreation och fritid.  

Mycket viktigt att man kommer tillrätta med buller längs med e18.  

Klipp gräset parker oftare så ytorna blir släta och lekbara. Tätare skötsel. 

Ang Rinkebyskogen naturreservat så tycker jag att en skog i Danderyd med så 
många invånare har som främsta uppgift att främja livskvalitén och friluftsliv 
snarare än biologisk mångfald och naturvärden 

Det är inte vi som styr över buller, det gör SL, regionen och Vägverket. 
Konsekvensanalyserna måste ta hänsyn till detta 

Danderyd behöver markant fler bostäder. En överdäckning av E18 skulle inte 
bara ge fler bostäder men framförallt förbättra dom  extrema bullernivåerna i 
hela Stocksund. 

Glöm inte bort bilen. Det måste finnas parkeringsplatser och trafiksituationen 
måste vara rimlig. 

Detta åstadkoms enligt mitt svar på mål 1. Vi måste inte bygga så att alla ska 
kunna bo kvar i livets alla skeden. Däremot kunna erbjuda omsorg till de 
äldre. 
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Värna även mindre grönområden som Skuggbo som är betydelsefullt för oss 
som bor nära Mörby och E18. 

Flera av Danderyds skolor (Kyrk-, Friberga, Kevinge, Mörbyskolan ligger 
väldigt nära motorvägen som idag både ger  buller och avgaser. Att gräva ner 
E18 skulle ge en bättre miljö.  

Det börjar dyka upp förbud mot cykel både på vägar och Rinkebyskogen. 
Vilket jag tycker rimmar illa med att man vill uppmuntra till en hälsosam 
livsstil. 

Tycker att det idag finns för få pla tser för barn och unga vuxna att utöva en 
aktiv fritid. Skateparker, parkour, klättergym, trampolinpark, etc. Skulle gärna 
se att detta fanns med i målbilden.  

Vad ska man ha emot detta? Mål som alla har antar jag. 

?Ñ }§Ċ Öē _þ ÌÚÑÑēÖ§Öā [ęāÆÌĊ [ĊĊ ÑÆÖāÌ[ ùbullerstörning från väg - och 
āécþĊþ[´ÆÌù Ãēþ ÌÚÑÑ§þ }§Ċ āÆ» }c [ĊĊ Ñ[Ö [ss§éĊ§þ[þ [ÍÍĊ ´Í§þ §ěéþ§āāĊc» éc 
Roslagsbanan och att man inte däckar över E18? 

Som det är idag riktigt. Bullerstörning från E18 är mycket märkbar på 
kyrkogården vid Danderyds kyrka. Inte trevligt att sitta vid en anhörigs grav 
eller vid minneslunden och ständigt höra trafikbull er. 

I synnerhet trafikens partikelstörning måste  minska 

Bevara grönområden och stärk deras skydd, bebygg dom inte. Gärna några 
till utegym "för alla".  

Större grönområden och minskat buller är viktiga områden att jobba med.  

Målbilden är bra, men går inte ihop med tänkt utökad bebyggelse.  

Varför skriver ni om det som vi har och som är bra i villastaden, jag vill inte att 
det byggs enorma nya bostäder då försvinner det som är villastaden. Det är 
just därför vi bor här.  

Vi har under 2020/2021 provat ha bro över Tranholmssundet och följden är 
en kaotisk trafiksituation vid Svanholmsparken. Överfullt med bilar, då fler 
öbor pendlar med bil den vägen. Ohållbart.  

Ta med indikatorer från de globala målen nr 15.  

Går att förbättra särskilt angående vattenflöde vid kraftigt regn och potthål 
mm. i gator  

Kommunen har minst andel grönområden i landet. Grundnormen för buller 
55 dB(A) ute/30 dB(A) inne skall gälla. 
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Tranholmens särart som bilfri ö med skärgårdskaraktär bör ses som ett 
kulturvärde, detta för att säkerställa att utveckling sker med beaktande av 
dessa värden. Ön måste skyddas mot planerna på bro. 

Svårt att ha något emot dessa övergripande ambitioner. Som medborgare är 
jag mer intresserade av vägen till måluppfyllelse och hur processen 
genomförs 

Biologisk mångfald är ett svårt begrepp. Vi vill ju inte ha t.ex. fler mygg - eller 
getingarter. Skriv istället om vad det är för biologi som eftersträvas.  

Förslaget med göra Dande ryd mer tättbebyggt gynnar inte de mål man ställt 
upp 

Vi har mycket blommor och träd i våra trädgårdar. Gott om bin, getingar och 
humlor. Det vore mycket trevligt om kommunen klippte bredvid trottoarer 
och andra mindre områden . Sätra äng klipps minimalt nu  

Naturområden ska kunna användas på många olika vis, t ex 
mountainbikecykling , promenader, som utflyktsmål mm. Tomma och 
oanvända naturområden gagnar ingen. Tillräckligt med golfbanor, ej mer. 

Dessa mål är Danderyds själ som en grön kommun med vacker natur och rent 
vatten 

Bra men mest fina ord. 

Befintliga grönområden ska bevaras och utvecklas till parker tillämpbara fall. 
Svårutnyttjad s.k. impedimentsmark ska inte utnyttjas till förtätning. Låt hellre 
vara. 

Miljökontoret i sitt tillsynsarbete ska tillämpa svensk lagstiftning som 
Riksdagen stiftat (utan undantag) för att säkerställa en hälsosam livsmiljö för 
Tranholmsbor. 

går att förbättra vid kraftigt ex.vis regn, potthål bör ses efter och att 
promenadvägar är ok osv 

Jag vill inte att ni bygger och  vill inte att ni gräver ner E-18. Grönt är jag med 
på. Konstig fråga om ni håller på att vinkla det till att man tycker att bygget är 
okej 

Gärna värna känsliga områden, men inte på bekostnad av människors tillgång 
till naturen. I ett såpass tätbefolkat/st adsnära område som Danderyd måste 
våra naturområden kunna användas för rekreation! 

Hur kan man då tänka ta den lilla skogen mellan E18 o Roslagsbanan i 
anspråk? 



Diarienr: KS 2019/0261   61 (200) 
2021-05-03  
SAMRÅDSENKÄT 

 

 

  

1. Underhåll och bevara grönområden som de är. Låt vuxna träd vara kvar. Ta 
bort sly så att skogen hålls öppen och tillgänglig. Bevara vanlig skog, 
nyttigast för oss alla 

Ta reda på vilka av de globala målen som FN satt upp för hållbar utveckling 
som ÖPL bidrar till. Se Mål 11 och 15 samt ställ krav på hälsosam bullernivå, 
53-55dB(A) utomhus och 30 dB(A) inomhus. 

Tillgången till naturområden är bra men begränsad. Viktigt att inte ta bort de 
naturliga parker och grönområden som finns.  

Ta inte bort de grönområden som finns. En plan fanns att flytta badhuset till 
Mörby  centrum och den skogsparti som fin ns där, mycket dålig idé! Rusta 
upp badhuset där den är.  

Anser att fokus bör verkligen läggas på bullerminskande åtgärder.  

Viktigt med bättre bullerskydd och att bevara alla natur - och kulturområden 
samt värna ekologiskt känsliga områden 

Bullernivån från E18 ökar, saknas bullerskydd på stor del av sträckan från 
SATS bort och förbi Danderyds kyrka vilket påverkar oss boende i 
Bergaområdet.  

Kommunen har sågat ner träd i Vendevägens allé men inte återplanterat, 
saknas upp emot 30 träd. När träd är mörkna och b ehöver tagas ned ersätt 
med nya. Låt lökars blad vissna innan de klippes efter mi 

Det är oseriöst att ha så många felstavningar i en enkät 

Vid nybyggnation och planering av kommande bebyggelseområden behöver 
bevarande av ursprunglig mark, markskydd och trädbevarande få större tyngd  

Kommunen har många värdefulla naturområden. Värna dessa. Värna träd, inte 
främst sly. 

Tillgången till Edsvikens vatten är bättre . Fler naturliga mötesplatser, slutat för 
mindre stränder/bryggor. Och en inhägnad hundbadplats på Sk ogsviksudde. 
Cykling behöver inte ske ÖVERALLT. 

Idéen är god, men tillgången till naturområden är nu relativt god. Ökar 
bebyggelsen minskar naturområden. Även skog med träd bör bevaras. Inte 
bara park, sly & kärr. Värna Danderyds djur-och naturliv. 

Stora bullerstörningar från e18. Gräv ner, annars ingen attraktiv kommun 
2030. 
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Bilaga 3  ̄Samtliga fritextsvar gällande 
ù<cÍÚÑþc}§ Č  ̄Hållbara transporter och 
resor 
Nedan redovisas samtliga fritextsvar gällande målområde 3  ̄Hållbara 
transporter och resor. 

Att  ett hållbart resesätt ska vara det primära fokuset då vi invånare är bland 
de som färdas mest med bil och korta sträckor. Hur kan vi minska bilåkandet? 

Satsningen på åretruntcykling är resurskrävande och onödig, få cyklar på 
vintern 

Bygg inga nya flerbostadshus i kommunen. Ska det byggas nytt så ska det 
vara villor och radhus. INGA NYA HUS ÖVER 2 plan. 

Utveckla kollektivtrafiksalternativen inom kommunen. Innovation. Förarlösa 
bussar etc. 

Återinför de bussar som har lagts ned mellan Sätra äng och Mörby centrum. 
602:an t.ex. 

Det räcker med förtätning med nybyggen runt Mörby Centrum,  

Löjligt att sätta upp avståndsskyltar av typen 0,2 km till Stocksunds torg på 
Vintervägen, om det är att stimulera cykeltrafik är jag inte positiv till målet 
ovan. busstrafik vara tätare än 1ggr/h  

ta ej bort Stocksunds station. eller se till att ha Mörby/Stocksund ihop.  

Stoppa cyklisterna på Ängsvägen. Är som en motorväg. Vi som bor här samt 
skolbarnen utsätts för fara och obehag varje dag. Detta är en villagata man 
promenerar på till skolan eller sin fastighet. 

Det är inte mellan kommundelarna vi främst behöver åka. Det är främst till 
och från tunnelbanan för yrkesverksamma och skolelever utanför kommunen. 
Boende behöver besöka Mörby centrum för ärenden.  

Undvik att bygga ut  kollektivtrafiken norrut. De växande kommunerna får inte 
belasta situationen i Danderyd och försämra kommunikationen  

Kollektivtrafiksatsningar är viktigare än anpassningar till cyklar. 

Olämpligt med höga hastigheter av dundrade tåg utmed Roslagsbanan - 

Oro för att utbyggd kollektivtrafik, Roslagsbanan medför mer buller och färre 
stationer i kommunen.  
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Lättare att ta dig mellan kommundelar är larvigt. Målet borde vara att snabbt 
och enkelt nå Mörby Centrum. Istället för den helkorkade tvärförbindelsen 
som buss 602 nu har blivit!!! 

Finns dessvärre allt för otydliga cykelvägar vilket är en risk för gående som blir 
påkörda av cyklister som 

Bredare cykelbanor med få korsningar med bilar  

Bussar och tåg fungerar ej, de är sena, fullsatta och svåråtkomliga för de allra 
flesta vilket gör att de flesta köper moped eller mopedbil bara för att 
bussarna inte fungerar! 

Cykelbanor längs järnväg blir inte så branta 

Dåligt att lägga ner tågstationer i Djh, och få höghastighetståg. Bullerplank 
från Stocksundsbron till Danderyds kyrka. 

Här talas det istället om "hållbara transporter" på ett sätt som reducerar 
hållbart från FN:s "miljömässig, social, ekonomisk", till bara miljö/klimat?  

Positiv inställning men värna samtidigt om grönområden längst kommunala 
transportmedel såsom roslagsbanan. Bevara historien såsom Vendevägens 
station. 

Bra ljus på gångbanor för säkerhet. Bra buss frekvens. 

Tvärförbindelserna är usla. Cykelbanor, liksom villavägar, är fulla av hål och 
gropar.  

Bra målbild men verkligheten är långt därifrån. Cykelbana p rioriteras från 
Täby, ej andra delar. Bra bussförbindelser borta (627, 602 ändrad tur) 

I kollektivtrafiknära lägen ligger oftast redan mycket bebyggelse. Att bygga 
mer där ökar trängsel, bygg istället i andra lägen och bygg ut 
kollektivtrafiken!!!  

Säkerhet för gående måste prioriteras högt. Många cyklister skapar farliga 
situationer. 

Börja sopa gångvägarna och inte bara cykelvägarna 

Bra om kollektivtrafiken byggs ut för då kan man enligt målbilder även bygga 
där det idag saknas kollektivtrafik. Cyklar/går/k ollektivt alltid, men upplever 
orådet kring E18 förstör och stör.  

Hur säkerställ att ökad kollektivtrafiken kommer kommuninvånarna till nytta?  

Bra målbild men mål bör kvantifieras. Hur mkt ska t ex buller minska? Hur gör 
man bra cykelbanor etc 
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Viktigt att värna möjligheten att använda bil  

Att vi ska utgå från våra invånare och se till att alla trafikslag beaktas och 
värderas lika, t ex cykel och bil. Det är relativt långt mellan skolor, dagis, 
affärer så bilen är viktig. 

Bättre reglering av geno mfartstrafik till och från övriga norrorter.  

Tvärkommunikationerna bör förbättras  

Pkt 1 behöver jobbas mkt med. Transporter o spec stora lastbussar har ökat 
avsevärt bland villabebyggelsen. Att försvåra framkomligheten för personbilar 
skapar ofta köer med tomgångskörning och inte s  

Bra men efterlevs inte 

Behövs också bilister så en balans mellan cykel och bil behövs. Alla kan inte 
cykla och handla eller utföra andra ärenden. 

Sluta prioritera bort vägtrafik, det är snarare fordon baserade på hållbar 
energi som är lösningen. Bilfientligenheten måste få ett slut!!  

Vad är gena? Säkert vid Ekebyskolan för barn behöver rättas till med 
gångtunnel under spår. Tycker det är viktigt att barn kan ta sig till skolan 
tryggt. Samt ta sig tex till Ösbysjön tryggt.  

För mycket fokus på cyklister som främst kommer från andra kommuner. 
Motverkan av Roslagsbanan som borde grävas ner genom kommunen och 
återuppförande av Eddavägslinjen.  

Det är viktigt att se över möjligheten att ta sig fram på andra sätt än med 
egen bil även i vil laområden, och inte bara där det byggs nytt. Ta höjd för nya 
transportsätt och multimodal mobilitet.  

Säkra smidig biltrafik inom kommunen för danderydsbor och styra 
bilgenomfart till E18.  

Kollektivtrafiken undermålig idag, så se till att målbilden blir rea litet.  

Inga extra parkeringar för moppebilar, de kan också cykla.  

Mer båttrafik som alternativ till bussar/tbana  

Bygg inte mer! Er exploatering förstör och blir piss!  

Samarbete mellan kommunerna! Täby och Stockholm framförallt, väldigt få 
reser bara inom sin egen kommun, Täby passerar och fler tar elfordon in till 
Stockholm... presentera en helhetsbild  
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Stocksund känns avlägset, känns det som. Såg förslag om stort 
sammanhängande stråk vid DS och busstation och vagnhallarna. Otympligt 
att ta roslagsbanan, ovana?! 

Utökad kollektivtrafik för bättre miljö  

cykelstråk är det viktigaste. 

Buss till Svanholmsparken skulle få ner den hårda trafikeringen på 
Svanholmsvägen+ kanske minska antalet bilar på parkeringen 
där...explosionsartad ökning senaste åren 

Bygg ihop T-bana, Roslagsbana, bussar vid Danderyds Sjukhus 

Här saknas verkligen ambition att driva och systematiskt arbeta med hållbara 
transporter. Elektrifiering av sophantering och laddning vid busshållplats osv. 
är exempel som ska komma ur systematiken. 

Bygg ner E18 och bygg bostäder ovanför. Se till att ställa krav på 
grönområden och att arkitekturen blir klassisk och tidlös. Inte för modern eller 
skrytbyggen 

Punktmarkera de kraftigt ökade hemleveranserna som kör vårdslöst i vår 
boendemiljö.  

Gör genomfartscykelbanor så vi slipper de farliga cyklisterna förbi Mörby 
station 

Cykelvägen mellan Enebyängen och Ekeby är bra men känns inte 
tryggkvällstid. Vore bra med enstaka bostäder däremellan  

Kollektivtrafiken kring Nora torg är klart f örsämrad. Belysning och dränering 
av gångvägen från Klockar Malms väg till Kyrkan behövs. 

Inget behov av utbyggd kollektivtrafik eller byggnation  

Att buss 601 får en hållplats närmare Tranholmen samt fler tider för avgång 
än i dagsläget 

Onödigt med alla dessa cykelbanor när cyklisterna bara cyklar på bilvägarna 

Bygg cykelbana på Näsbyvägen! Man bör få ta cykeln med sig på tåg och 
bussar som i Skåne och Danmark ̄  annars är det inte cykelvänligt. 

Fler bussar behövs längs Enebybergsvägen. Bättre kollektiva färdmedel för 
att åka mellan kommundelarna behövs. Typ den gamla "ringlinjen".  

Vi åker ju faktiskt bil också 

täck över E 18 utöka kollektivtrafiken 
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Roslagsbanan passerar i 100km/h genom vår kommun, varje minut i 
framtiden. E18 är en vattendelare i kommunen med mycket buller. Saknar en 
plan hur kommunen ska verka för kommuninvånarnas bästa i detta 

Ok mål, om de utmynnar i handling. Kommunen bör aktivt påverka så att 
Stocksunds station bevaras. Bullerskydd bör sättas upp kring biltrafik över 
Stocksundsbron. Infartsparkering bör vara gratis. 

Viktigt att inte bara förlita sig på roslagsbanan utan att bygga ut tunnelbanan 
till Täby, Danderyds kommun bör verka aktivt för detta  

Det måste finnas utrymme för enskilda att använda bil även inom Danderyd. 
Äldre med funktionsnedsättningar måste kunna röra sig obehindrat  

Bättre Tvärförbindelser till Solna, Sundbyberg behövs  

Trots detta bygger ni inte en busshållplats i Mörby centrum för utökad trafik, 
vart är framförhållningen. 

Punkt 1 bör skriva att målsättningen är att satsa och arbeta mot att ...... ska 
minska nyckeltal för jämförelse 

Viktigt med buss ner till Svanholmsparken. Oerhört mycket biltrafik ner mot 
den...borde bli färre bilar om fler från Tranholmen ta r buss + minskar behov 
av flera bilar i en familj. 

Positivt med att bygga ut kollektivtrafiken istället för att glesa ut täckningen 
av bussar i Noraområdet som man gjorde för några år sedan. Tätbebott med 
små tomter. Alla åldrar vill ha hållplatser nära. 

Bygg tunnelbanan till Täby och Vallentuna, de bygger mycket bostäder och 
behöver mer kollektivtrafik. Skilj gående o. cyklister åt. Bättre kollektivtrafik till 
tex Sollentuna, Solna mfl - spårbunden? 

Jag utnyttjar promenadspår, cykelvägar och bilvägar och a nser att det är fullt 
fungerande som det är.  

Samma här, låter bra men lever inte upp till det  

Mycket dåligt att trafiken fortfarande inte leds bort från Enebyberg utan 
Enebybergsvägen är genomfart för Täbyborna. Bussresan till DS tar för lång 
tid. Farlig t rafikmiljö runt Enebybergs skolor.  

I Danderyd är det lätt att kombinera gång, cykel, bil och kollektivt åkande 
genom bland annat stora infartsparkeringar. Dagens snabba cykeltrafik hålls 
väl åtskild från gångtrafiken för ökad säkerhet. 
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Ta bort överdrivet b reda cykel-gång trottoarer, Föreningsv vid Mörby Station 
är ett praktexempel. Cyklister cyklar ändå på vägen, och att navigera 
mötande trafik är en skräck på en för smal väg. 

med 11000 flera bostäder kommer transporter att ÖKA.  

Vi bor i ett kallt klimat. N i kan bygga hur mycket ni vill men jag vill inte cykla 
på vinterhalvåret och inte frysa röven av mig på en busshållplats heller. 

Bättre och mera frekventa bussförbindelser som når alla delar behövs 
förbättras. Speciellt avseende anslutning till omkringligg ande kommuner (ex 
buss från Djursholm som skulle kunna gå till Täby c.) 

Sluta göra gator smala, satsa på Täbys cyklister etc. 

Sluta förtäta! 

Underlätta även för bilar. Ta bort de flesta vägguppen som leder till ökad 
bränsleåtgång pga brom och gas. Ta bort avgift för kommuninvånarna på 
infartsparkering. Fixa rondellutsmyckn Danderyds kyrka 

Minska den kommunala trafiken inom Danderyd. Tomma bussar kör överallt. 
Bygg färdigt tunnelbanan till Täby! Skandal att hela Norrort ska passera 
Danderyds fina villakvarter med alltmera tågbuller.  

Oavsett var man bor ska man kunna ha bil. Invånarna väjer själv färdmedel, 
ingen annan ska bry sig. Vi ska inte säga åt vad våra invånare ska göra utan se 
till att leverera det våra invånare vill ha. 

Absolut, men vänligen behåll grönområden och bygg verkligen inte på 
Stockholms Golfklubb som jag förstår är nära t-bana. 

Bussarna; få och går för sällan, ifall vi ska minska antalet bilar och mopeder 
måste bussarna fungera! Cyklar kör alldeles för fort, har varit nära att bli 
överkörd flertalet gånger, undviker cykelväg  

Öka cykelstråken och minska behovet av bil i kommunen 

Cykelstråken är till för de flesta män i lycradräkt glasögon utan hänsyn till 
annat än sin egen fart! 

Idag är möjligheterna att ta sig fram säkert på cykelban or mycket 
begränsade. Säkrare att cykla på bilvägen för alla inblandade. Danderyd som 
genomfartskommun borde satsa och bli ett modernt föredöme.  

Säkra cykelvägar saknas för skolbarn. 
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mycket viktigt att se till att det verkligen blir så och att detta inte s tannar vid 
en målbeskrivning som låter fin. Lös Enebybergsvägen som länge varit en 
trafikpropp.  

Bra, men återigen- vi styr inte över tex kollektivtrafiken. .  

Hur hanteras det att det nu byggs många bostäder i Täby, med personer som 
skall transporteras sig genom Danderyd när både tunnelbana och bilväg är 
hårt belastad redan nu? 

Bättre kollektivtrafik behövs längre från tunnelbanan och Roslagsbanan. Går 
knappt att ta sig kommunalt smidigt om man ska vänta på bussen i en timme.  

Dålig kollektivtrafik för boende  i nedre delen av Långängen. Önskemål om 
båttransport in till stan eller busshållplats i närheten. Minns tidigare försök 
med buss men tror att busstiderna var för gles  

Kommunen behöver  också engagera sig i förbättrade cykelvägar för 
innevånarna, vilket innebär även förbättrade cykelbanor i grannkommunerna, 
riktigt uselt mellan Stocksundsbron och Frescati 

Underlätta för pendling med cykel till arbetet dvs in mot city. Men glöm inte 
bort bilen. För lokala transporter bör det inte satsas på cykel.  

Det får inte  byggas mycket nytt ens i kollektivtrafiknära lägen. invånarna ska 
kunna välja transportsätt. Ingen prioritering av cykel. Enligt Kolada ligger 
Danderyd bland de bästa miljökommunerna . 

Prioritera cykelbanor 

På vår gata kör bil och buss för fort. Smitväg. 

V[} _þ û»§Ö[û »cÖ»- och cykelmiljöer? Är den planerade stängningen av 
IÚāÍ[»āi[Ö[Öā ÃcÍÍéÍ[Ċā ûJĊÚsÌāēÖ}û §Ö }§Í [ę }§Ö āÆāĊ[ éēÖÌĊ§Öô 

Sopsaltningen gynnar mest Täbybor på väg till stan och Djursholmare. Vi på 
västra sidan motorvägen får slita genom snö de första 4 km på väg till jobbet. 
Gör cykelstråk längs Edsviken till Stocksund. 

Det måste finnas bättre kommunikationer inom västra Danderyd och ner till 
parken vid Klingsta lekpark 

Färjetrafiken nämns inte alls. Väldigt viktig för vissa kommuninvånare. 

Bra! Säkrare skolvägen med trottoarer på alla breda gator. Fler farthinder  

Saknas tillgänglig kollektivtrafik för Tranholmsborna i riktning till mot 
Danderyd. Brygga för pendelbåten samt bussanslutning saknas på 
fastlandssidan vid långängsstrand. 
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En broförbind else till ett område som Stockholm stad, polisen och Noa pekar 
ut som ett av de mest framträdande där kriminella nätverk har stor påverkan 
på lokalsamhället bidrar inte till ökad trygghet  

Bygg bullerplank vid kyrkan och kyrkogården. Busstäthet minimum var 20 
min. 

Bygg inte förbindelse till Kista! Vi vill inte ha trafik med gängkriminalitet och 
ligister och förortskids som kommer komma hit och göra Strandvägen till nya 
Hornsbergs strand med Mena-pack och skit. 

Till när? I dagens situation med ökande regional  såväl bil- som cykeltrafik och 
indragna busslinjer låter målbilden tulipanaros  

Belysning vid övergångsställen, ev trafikstopp vid busshållplatser med 
övergångsställen. Se även över belysning vid cykel och gångbanor så att de 
blir överblickbara/säkra - gärna solcellsladdade. 

Jag tycker att gång och cykelvägar är av hög vikt framöver.  

Kalla och mörka årstider är det inte alltid möjlig för äldre att cykla eller gå. Ett 
finmaskig kollektivtrafik är inte möjlig i en gles trädgårdsstad . Planen måste 
erkänna behovet av biltransporter  

Kollektivtrafiken är idag under all kritik, speciellt avseende busstrafiken. 
Något måste göras ang detta innan ytterligare bebyggelse/förtätning 
genomförs. 

Idag kan man cykla mellan de olika stadsdelarna. Nej inga mängder med 
bostäder!!! 

Viktigt att det är lätt att ta sig inom kommunen till affärer och vänner även om 
man inte har bil.  

Sjöfart elektrifieras & miljövänlig pendelbåtstrafik möjlig längs kusten & mot 
Sthlm + alla fritidsbåtar! Tranholmssundet får ej blockeras av en bro, som skär 
av möjligheterna till pendling med båt!  

För att ny bebyggelse skall vara möjlig i kollektivtrafiknära lägen behövs först 
en lösning på frågan om tunnelförläggning av E18  

Det är inte lätt att åka kommunalt inom kommunen. Cykelbanorna har blivi t 
bättre  

Elbilar är inte färdigutvecklade. Farliga batterier, som kan resultera i 
svårsläckta bränder. 

Viktigt med utbyggd kollektivtrafik ner till Svanholmsparken för att minska 
trafik och parkeringsbehov för boende på Tranholmen  
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Linje 601 bör ha en station vid Svanholmsparken 

Se tidigare svar 

Bra kollektivtrafik inom kommunen men inte på bekostnad av hopträngd ny 
bebyggelse utmed E18 och Mörby centrum  

Gång, cykel, elcykel, moped, bil etc. Jättebra att de kan ges en så bra 
infrastruktur som möjligt. Kollek tivtrafik i form av stora bullrande och 
klumpiga bussar behöver vi dock inte fler av.  

När man ökar bebyggelsen kräver det utökad service vilket inte kommer att 
gå ihop med målbilden som visas här. Det kom mer bli så att alla positiva mål 
ruckas på i förmån för transporter och service 

Bättre kollektivtrafik behövs för de områden som ligger en bit från 
tunnelbanan och Roslagsbanan. Går knappt att ta sig kommunalt smidigt om 
man ska vänta på bussen i en timme. 

Det vore bättre att ha ett mål att boende och besök ande hade bättre 
kommunikationer till centrum/skolor. Det behöver vi i tex västra Danderyd. 
Fler kör och skjutsa med bil efter omläggning till Sä tra"Ö» )Ëēþ 

Att lägga E18 i tunnel möjliggör att koppla ihop kommunens delar på ett 
naturligt sätt och att för bättra luftkvalité / minska buller  

Man bör undvika ytterligare förtätning. Ny bebyggelse bör endast ersätta 
gammal (om inte ny mark frigöres med E18 i tunnel)  

Tydlighet när det är cykelbana eller inte så att cyklister inte cyklar på trottoar 
eller vägbana då cykelbana då detta finns 

Samma typ av formuleringar, fina ord som saknar konkret definition av 
innebörd.  

Bra mål så länge som utbyggd och förbättrad kollektivtrafik tas som förstärker 
motivet för att bebygga (bl.a. för att finansiera utbyggnaden). Vilke t på sikt 
ökar behoven och inget är vunnet.  

En broförbindelse till Tranholmen bidrar till att fler går eller tar cykel till och 
från Tranholmen med minskad egen båtanvändning för dagliga transporter.  

Att åka kommunalt inom kommunen är inte lätt  

Jag önskar inte bättre kommunikationer till Tensta. Vill inte att ni bygger. 
Mycket dåliga förslag.  
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Ett sammanhängande cykelvägsnät är viktigt! Där möjligt, undvik att blanda 
gång och cykeltrafikanter. Ordna gena cykelvägar till utflyktsmål, som tex 
Rösjön. 

Förläng tunnelbanan till Arninge  

Bygg smarta bullervallar som tar bort mycket av buller till rimlig kostnad. 
Cykel och gångvägar fungerar bra i kommunen, behövs bara mer trafikvett. 
Behovet av nya bostäder är på väg att mattas av. 

Jag tror inte det är realistiskt a tt merparten av invånarna i alla lägen skall cykla 
eller gå, bil kommer även framgent att spela en viktig roll  

Behåll tillfart till/från Stockholm mot Stocksund/Inverness  

Danderyd klarar inte transportfrågan på egen hand, utan behöver tillsammans 
med kommuner i regionen ta fram lösningsförslag som lockar Trafikverket att 
lösa utbyggnad av kollektiv -, bil-, & busstrafik 

Luftkvaliteten redan god, kollektivtrafiken inom vissa områden behöver 
förbättras 

Även för biltrafik bör det vara enklare inom kommunen. Kollektivtrafik kan 
aldrig lösa alla transporter inom Danderyd  

Små, lokala skolor minskar biltransporter. Vägra utbyggnad av Roslagsbanan 
om inte Danderyd får behålla stationer och bättre turtäthet.  

Utveckla den vattenburna kollektivtrafiken (lin je 80) med hållplats i 
Svanholmsparken och Djursholms torg. Kollektiv bussförbindelse från 
Svanholmsparken till andra delar av kommunen. 

Eldrivna bussar i kommunen, kanske en spårväg på bef banvall mellan 
eddavägen & Ösby 

Danderyd är en kustkommun. Hittill s har delaktigheten i att främja kollektiv 
sjötrafik varit på tok för liten. För det behövs ångbåtsbryggor.  

Vi är många som vill gå eller springa till fots, låt oss inte minimeras och dela 
alldeles för smala miljöer med cyklister som oftast håller högt tem po, saktar 
sällan in och använder inte ringklocka. 

I kollektivtrafiknära lägen är kommunen redan oerhört tätbebyggd . 
Kollektivtrafik, cykel- och gångtrafik är viktigt, men i kommunen bor även 
många äldre som har behov av att t.ex. handla med bil.  
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Bilaga 4  ̄Samtliga fritextsvar gällande 
ù<cÍÚÑþc}§ ¹  ̄Trygga och inbjudande 
utemiljöer och mötesplatser  
Nedan redovisas samtliga fritextsvar gällande målområde 4  ̄Trygga och 
inbjudande utemiljöer och mötesplatser.  

Kommunen är inte stor. Behöver inte flera simhallar eller många tennishallar. 

Bygg inga nya flerbostadshus i kommunen. Ska det byggas nytt så ska det 
vara villor och radhus. INGA NYA HUS ÖVER 2 plan. 

Finns väldigt lite av kvalitet men stora risker för partiell förtätning i redan 
överbyggda områden; ti ll men för boendekvalitet  

Fler utegym likadana som i Altorpsskogen vid Edsviken 

Get är viktigast biblioteken räknas in i kulturaktiviteter!!!  

De s k inbjudande utemiljöerna är mer eller mindre bortbyggda runt Mörby 
Centrum 

Separata gång och cykelbanor behövs. Underhåll och snöröjning viktigt 
också. 

Naturen som den är räcker ofta, inte dyra parker m stelt formspråk. Omr kring 
fd Hortusparkeringen är inte bra, här kan man förbättra för säkerhet. 

Finns ingen samlingsplats för Djursholms ungdomarna. Utveckla skateparken 
vid Djursholms fotbollsplan. Nu åker de flesta till skateboard vid Täby C.  

Fler gatlyktor!  

Alla kommundelar behöver inte ha ett eget komplett serviceutbud (ex 
bibliotek, ungdomsgård).  

Viktigt att biblioteken bevaras, det finns få mötesplatser för  äldre och barn. 

Bygg en pumptrack (cykelbana), se Järvsö för exempel på hur det kan 
integreras bra i parkmiljö  

Ok 

Renhållning är ett eftersatt område i vår utemiljö. Deprimerande att gå längst 
Danderyds kust och se all denna nedskräpning. Kanske dags att omfördela 
lite pengar från vägbulor till renhållning.  
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Bra att förhindra förtätning genom ny detaljplan. Hindra att folk omvandlar 
villor till bostadsrätter (parhus + attefallshus) 

Ett bostadsinbrott varannan vecka och ett bilinbrott i veckan + ett antal 
båtstölder gör att utemiljöerna inte känns särskilt trygga längre. Mycket fler 
kameror behövs samt närvarande poliser. 

Mörby Centrum är urgammalt, och behöver en total makeover. Garaget är 
omöjligt byggt med en massa svängar för att komma in.  

Målet är bra men står långt från verkligheten  

Vi har väldigt mycket sånt redan jämfört med andra kommuner. Lägg 
pengarna på aktiviteter för gamla och unga i stället. Det som fanns före alla 
nedläggningar under 2020.  

Tillgång till aktivitet i grönområden behöver s tärkas. Fler ytor tillgängliga för 
tex utegym, cykelbanor, rullskidor mm ska kunna göra utan att vara i trafiken.  

Fler kaffet o restauranger. Arbetar hemma mer. Fixa till Enebyängen. En 
skam. Bara asfalt, fult och oanvänt. Saknar strategi. Riv hus om brist på 
hyresgäster. Mer träd o buskar o kaféer 

Fint utegym i Stocksund. Svårt att ta sig dit utan bil. Låt Mörby centrum förbli 
Mörby. Ett litet centrum som är bra. Inte stort ödsligt som tex Täby.  Fri 
parkering 2 Tim per gång ej per dag  

Paddelbanor! 

Området kring Djursholms torg är delvis en otillgänglig hinderbana, där äldre, 
människor med rörelsehinder, och synskadade, inte kan ta sig fram. Mer 
hänsyn till människor än till restaurangers ekonom 

Håller med om att det är viktigt med öppna mötesplatser s å att inte 
strand/mark osv stängs in för enskilda privata ägande. Kan stå i kontrast till 
behov att bygga fler bostäder om man bygger bort park  

Saknar företagande, restauranger MediaMarkt i närområde 

Jag är lite orolig att "utemiljöer med hög kvalitet" kom mer få tjänstemän att 
börja omforma fullt normal natur till något mer "mätbart". Fokusera på att 
bevara naturen, gallra sparsamt. 

Igen så behöver inte cykling prioriteras mer än nuläget!  

Sport satsas väldigt mycket på. Det måste satsas mer på ungdomar som inte 
håller på med sport. Ungdomscafé, ungdomsgård att öppna i Djursholm igen 
(kanske dela lokal med äldre dag/kväll( 
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Kommunen bör finansiera utemiljöer för barn och unga att röra på sig, av alla 
de slag som efterfrågas, och inte låta föräldrarna stå för d e kostnaderna 
ensamt. 

Flum och nonsens med fina ord. 

Kommunen är idag långt ifrån målet på punkt 4 (kommundels - och lokala 
centra är inbjudande) - miljön runt Mörby centrum är helt förskräcklig  

Utveckla Djursholms, Stocksunds, etc centrum - varför ska ny kommersiell 
verksamhet byggas vid Stocksunds infart? Bättre att stötta Stocksunds 
Centrum och snygga till det.  

Bra och extremt viktigt, väl beskrivet och bra målsättning.  

Bygg ner E18 och bygg bostäder ovanför. Se till att ställa krav på 
grönområden och att  arkitekturen blir klassisk och tidlös. Inte för modern eller 
skrytbyggen 

Satsa på ungdomar och satsa på ungdomsgårdar och kultur för unga 

Viktigt att ha bra idrottsanläggningar för barn och ungdomar, bättre att de 
håller till på anläggningar och rör på si g än att hänga på andra mindre bra 
platser 

Belysning och dränering av gångvägen från Klockar Malms väg till Kyrkan 
behövs. Klockar Malms väg är i stort behov av asfaltering 

Lekplatser är ganska dåliga. 

Utveckla gärna utegymmet i Altorp  ännu mer, större utbud. Jag går förbi 
dagligen och det är väldigt mycket folk som tränar. Alla tränar ute under 
covid och jag tror det k ommer fortsätta även efter.  

Skulle gärna vilja att det fanns med något om att det ska finnas inbjudande 
utemiljöer för alla åldrar, t ex saknas detta för barn som växt ur sandlåda och 
gungor som finns i lekparken.  

Jag saknar en utomhusteater/amfiteater för konserter osv. Kulturen måste få 
större plats! För stort fokus på idrott.  

Man blundar för verkliga hot, rån, stöld, mm  

Paradox: Roslagsbanan utgör en stor trafikfara, olycksdrabbade korsningar. 
Man föreslår planskilda korsningar, med otrygga biltunnlar. Detta vill vi inte 
ha, det är Rb som ska läggas i tunnel! 

Ok mål. Satsa på idrottsplatser och musik- och kulturskola för alla barn och 
ungdomar  
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Viktig med säkerheten för medborgarna i kommunen, roslagsbanans ökade 
turtäthet och snabba tåg genom kommunen är en säkerhetsrisk. 
Roslagsbanan borde grävas ned i tunnel eller försänkas vid trafikhöj 

Danderyd är inte och ska inte vara bilfritt. De t måste finnas utrymmer 
Danderydsborna att använda bil för lokalresor  

Kvarterskrogar saknad i Danderyd, Nora Torg är klockrent för det  

Bygg fler och mer utbrett för att inkludera alla även dem som inte har 
föräldrar som kör dem.  

Det är svårt att avgöra vad som aves med att invånarna kan ta del av idrotts- 
kulturaktiviteter i alla kommundelar.  

Satsa mer på en trevlig miljö kring busstorget  

Tydliga passager mellan Tranvägen och Enhagens verksamhetsområde. Idag 
ligger det gamla bilmotorer och skräp längs remsa n. Avskärma från störning i 
Enhagens verksamhetsområde 

Bra! Önskar att Skogsvik görs tillgänglig för kommuninvånarna. Idag krävs 
båtplats för att få lov att gå ut på en brygga. Odemokratiskt. En brygga vid 
Sätra Äng vore trevligt. Det fanns för tio år sed  

Mycket viktigt behålla biblioteken. Grönområden bevaras och sköts. Viktigt 
att ha ordentliga promenadområden för daglig promenad.  

Gång- och cykelbanor kan förbättras. Tillgängligheten till inbjudande 
utemiljöer är dock utmärkt redan idag men kan hotas av u tbyggnadsplanerna.  

Jag utnyttjar promenadspår, cykelvägar och bilvägar och anser att det är fullt 
fungerande som det är.  

Punkt 1: och 3 Nej. Titta bara på området runt Mörby C 2. Sittplatser/bänkar 
obefintligt runt nästan hela kommunen. Inget funktionshind ertänk. 

Danderydsmodellen är inte jämlik - orimligt att det ska kosta så många 
tusenlappar för barnens aktiviteter. Behåll den högre skatten istället.  

Ett utegym i Sätra äng vore väl toppen!  

Våra badsjöar har klart vatten. För att klara säkerheten med dagens snabba 
cykeltrafik är den väl åtskild från gångtrafiken 

Kommunen fokuserar överdrivet på sportanläggningar, lag sport/boll sport i 
synnerhet. Friidrott  är på utdöende pga för stort fokus på fotboll. Traditionellt 
manliga sporter prioriteras, fotboll, ho ckey 

Gång och cykelstråk måste byggas ut. 
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Tillgängligheten har blivit löjlig när det pratas om att stigar i skogen ska bli 
tillgängliga med rullstol (tänker på stråket Ekebysjön). Ska vi skövla 
trädrötterna så kan man lika gärna rulla i stan. 

Området kring  Danderyds sjukhus måste bli säkrare (både vad gäller trafik 
och personlig säkerhet). 

Parkerna är misskötta och vildvuxna. Rensa upp! Se bara på "parken" vid 
Grimvägen/Sveavägen. Sätt upp papperskorgar vid sofforna i nyanlagda 
Anna Whitlocks park. Redan skräpigt.  

Sätt upp fler kameror, fler poliser. Bra med fler spontanidrottsplatser!  

Beror på var man bor på kommunen. Inte demokratiskt fördelat alls!  

Målbilden bra men stämmer dåligt med verkligheten. Tex har vi bara en (f  

s.o 

Mörby centrum är fortfarande vä ldigt kliniskt förutom rondellerna och 
cykelställen. Det är otympliga o opersonliga utemiljöer men korrekt f 
funktionsneds. Mjukare linjer = andra flöden  

Subventioner priset för idrottsutövning och kulturskola. Danderyd har 
betydligt högre kostnader för ut övarna än andra närbelägna kommuner. 

Utveckla de lokala centrumen 

Stocksunds torg är nedgånget. Ej inbjudande mötesplatser förutom 
biblioteket. Utemiljön mot Stockholmsvägen är trist och sliten.  

Viktigt med trygghet. De centrala delarna får gärna öppnas upp med mer liv 
och rörelse. Bygg gärna kvartersmark i de centrala lägena. 

Prioritera trygga transporter för skolbarn.  

Djursholms torg är ett lyckat exempel. MörbyC lever kvar i sin 70 -talskokong. 
Stocksunds torg är trist och smaklöst (allt kan inte vara Stena fastigheters fel) 

Hur ska man cykla säkert mot Stockholm om man bor mot Sätra äng? Ska man 
ta den smala trottoaren uppför Edsviksvägens mördarbacke, eller cykla på 
den hala gångbron längs vattnet?  

En broförbindelse till ett område som Stockholm  stad, polisen och Noa pekar 
ut som ett av de mest framträdande där kriminella nätverk har stor påverkan 
på lokalsamhället bidrar inte till ökad trygghet  

Det är bra idag, förutsätter att bussar går med minimum 20 minuters trafik ej 
mer sällan. 
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Tror inte att allt kan finnas i varje kommundel utan att kommunen ska ses som 
en helhet där olika centra kompletterar varandra.  

Trevliga utemiljöer har ofta sittplatser, bra renhållning (ofta så att det inte blir 
skräpigt), öppna för överblick. Handikappanpassade för tillgänglighet och 
"blockade" för biltrafik.  

Idrottsanläggningar är viktiga liksom att förbättra utemiljön i Danderyd, ex 
norra torg. Även utemiljön kring Mörby centrum behöver förbättras 
ordentligt.  

Jag instämmer med målbilden, men är av uppfattningen att  den inte kan 
bibehållas om ytterligare planerad förtätning/bebyggelse tillåts.  

Ja det är säkert och hyfsat tryggt, fler bostäder skapar mer belastning på 
infrastruktur, natur, skolor verksamheter 

Vi behöver jobba ännu mer med belysning längs vägar och i p arker. 

Stämmer ganska bra men det känns inte tryggt att gå ensam sent om kvällen 
från tunnelbanan 

Kommunen har minst grönområden i landet.  

Se tidigare svar 

Kommunen ska stå för en infrastruktur och miljö som gör aktiviteter möjliga. 
Aktiviteterna som sådana genomför och finansierar vi dock i huvudsak själva. 

I grunden om man förtätar kommunen blir alla mål som visas omöjliga att 
hålla och man lyssnar inte på invånarna 

Utveckla de lokal centrumen, men överexploatera dem för den sakens skull 
inte. Bygg låga b ostadshus med handel i botten tex. OBS ej stadshöga hus! 

Låt allmänheten använda Skogsviks hamn och bryggor. Idag går tom icke 
kommuninvånare före genom att gå med i båtklubben. Det  vore bra att röja 
upp i området korsning Gropen -Noragårdsvägen. Mörkt på k vä 

Se till att ytor är relevanta för aktivitet i alla åldrar och blanda på samma plats. 
Det skapar interaktion mellan åldrar / grupperingar. T ex bygg en pump track 
och utegym bredvid fotbollsplaner  

stämmer ganska bra men det är inte tryggt att gå ensam se nt om kvällar 
ex.vis från tunnelbanan 

Nuvarande badhus ligger bra där det ligger nu.  
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Blanda idrotter! Anlägg pumptracks/skateparks, boulebanor, utegym, ocr -
banor etc i anslutning till befintliga idrottsplatser. Bygg tätt i centrala lägen, 
för att skapa underlag för lokal handel.  

Håll undan sly och avverka och ta bort gamla angripna träd så blir utemiljön 
bättre och säkrare. Inget behov av fler affärscenter. Finns fler än vad som 
behövs i dag då alla handlar på nätet.  

Nytt tänk för vägnätet behövs som tar hä nsyn till nya åkdon som 
elsparkcyklar, el-cyklar, mopedbilar, EPA-traktorer 

Vardagsutbudet måste absolut förbättras främst avseende livsmedel och 
dagligvaror. Utemiljöerna är bra.  

Bevara utemiljöerna som de är. Kommer bli allt viktigare när allt fler jobba r 
hemifrån. 

Promenadvägar som inte är asfalterade är behagligare att gå på. tex lika 
ridvägen runt Ösbysjön.!  

Det är oseriöst att ha så många felstavningar i en enkät 

Finns många bra nya initiativ men planering för cykeltrafik i hög hastighet året 
om minskar användningsbarheten för andra; barn som cyklar, pensionärer 
som går, hundägare m fl.  

Anställ vakter om det behövs  

Även våra skogar, som jag antar räkas till naturområden. De krymper fort och 
naggas i kanterna. I övrigt bör sopstationer och infartsp arkeringar 
kameraövervakas för att öka tryggheten. 

Fler bänkar och naturliga mötesplatser i villaområden mm för att skapa 
möten. Fler mindre lekplatser är bättre  än en stor. Svårt att få kontakt med 
grannar nä det saknas platser att spontanmötas. 

Fler mysiga caféer och restauranger och annan service (som kemtvätt) runt de 
lokala torgen, såsom Eneby torg.  
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Bilaga 5  ̄Samtliga fritextsvar gällande 
Översiktsplanens utredningsområden  
 

Synpunkter Utredningsområde 1   ̄Knutpunkt 
Danderyd 

Bra med säkrare cykelbanor. Önskar att bilparkeringar försvinner och ersätts 
med bostäder i vacker arkitektur samt hög grönytefaktor.  

För mycket bebyggelse här redan nu  

Bygg inga nya flerbostadshus i kommunen. Ska det byggas nytt så ska det 
vara villor och radhus. INGA NYA HUS ÖVER 2 plan. 

Utnyttja gamla vagnhallar för utveckling. Bygg ny simhall på baksidan av 
sjukhuset, gemensamt ägande med sjukhuset. Bevara grönområden mot 
Edsviken. 

Täck över motorvägen på samma sätt som i Häggvik! 

Tunnel behövs 

Bygg högre hus här 

Förbättra Cykelvägar NU!  Stor olycksrisk överallt runt sjukhuset. 

ej torn, högt höghus vid Lidl, Stocksund.  

Nej det räcker med vad som finns idag. Vill inte ha en knutpunkt som drar till 
sig stök o obehagliga personer som hänger.  

Rejäl infartsparkering behövs för alla som har mer långt att gå till närmaste 
busshållplats eller station. 

Hur mkr gynnar detta Danderyd vs Täby/Vallentuna med flera? Vill Danderyd 
bli knutpunkt för kollektivtrafik Norrort?  

Höghus bra för att dämpa buller  

Det ska vara lätt att ta sig till fots genom det framtida område t. 

Varför inte bygga parkering i två plan  

Trafiken behöver minskas, kan parkeringen på bilden byggas ner i marken? I 
så fall kan hus ligga ovanpå! 

Allt som minskar buller (hörbart och visuellt) från E18 är önskvärt! 
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Däcka över E18, med ett fyrfiligt plan åt varje håll för 
buller/utsläppshantering. Håll all ny bebyggelse under 5 plan  

Ni kommer bara göra det värre - lägg ner era expansionsplaner. Den enda 
som blir glad är byggherren, och en och annan smörjd befattningshavare. 

Här borde också nyttan av att förlägga motorvägen i tunnel tas med. 

Däcka över eller gräv ner detta blödande skärsår genom kommunen. Led bort 
partiklar från skolorna i närområdet. Anlägg grönytor för fri rörelse och 
rekreation 

Bygg p-hus längs E18, Skola på Hortusparkeringen, riv Kevinge och 
Mörbyskolan. Se vision "Campus Danderyd". kontakt peter@dorlich.com  

Ser hellre att vi gräver ner e18 och gör allt detta ovan på samt omkring. bygg 
inte för tätt så det inte går att bygga ner e18 längr e fram 

Undrar generellt om Danderyds sjukhus klarar fler norrortsbor. Har ni dialog 
med andra kommuner ang. deras tillsyn av balanssjukvård mot storlek på 
befolkning? Redan nu går förlossningsvården på knäna 

Svårt att se på bilden vad som ska göras. 

Jag tror inte på bullerdämpande byggnation. Annars OK.  

Bryt av mot det fula sjukhusområdet. Bygg aldrig punkthus utan 
sammanhängande med mysiga innegårdar (då undviker man blåshål). 
Danderydsgatan i Stockholm är så vacker - mer sånt! 

täck över E 18 

Bygg både kontor bostäder o parkeringsgarage  

Ingen ny bebyggelse.  

Skapa Knutpunkt Danderyd och överväg E-18 i tunnel 

Pendlarparkeringen är otrygg  

Rejäla höga bullerskydd bör byggas omgående från Stocksund till 
Enebyängen. De låga som har byggts vid skola fyller funge rar tillfredställande 
och är delvis öppna. Då blir övrig mark mer attraktiv  

Hortusparkeringen kan bebyggas med lågt P -hus och bostäder. 

Skall Danderyd bli en trafik-kommun, dvs en service kommun för pendlare? 
Tror inte att det är vad väljarna vill:  










































































































































































































































